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1  Η κυβέρνηση ούτε θέλει, ούτε μπορεί να ενισχύσει
το ΕΣΥ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 1080.19 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τσίπρας από το «Γ. Γεννήματος»

Δεν θέλουν ούτε μπορούν 
να ενισχύσουν το ΕΣΥ
Ανάγκη άλλου σχεδιασμού. Μόνιμες προσλήψεις, 
αναμόρφωση μισθολογίου, ένταξη στα βαρέα και 
ανθυγιεινά. Να σώσουμε ζωές, να σταθούμε δίπλα 
στους γιατρούς και τους νοσηλευτές
σελίδα 3

Σήμερα η Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ 
Στο επίκεντρο υγειονομική 
και οικονομική κρίση
Ο ΣΥΡΙΖΑ επανακατέθεσε τις τροπολογίες 
για το δώρο Χριστουγέννων και το εισόδημα 
έκτακτης ανάγκης. Ομιλία Τσίπρα για τις 
θέσεις του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία
σελίδα 3
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1  Η κυβέρνηση ούτε θέλει, ούτε μπορεί να ενισχύσει το ΕΣΥ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Η κυβέρνηση ούτε θέλει, ούτε 
μπορεί να ενισχύσει ίο ΕΣΥ
«Είναι αναγκαίο να υπάρξει ένας άλλος σχεδιασμός για τη στήριξη του συστήματος Υγείας», 
τόνισε ο Τσίπρας κατά τη συνάντησή του με τους γιατρούς στο νοσοκομείο «Γ. Γεννηματάς»

Του
ΣΠΥΡΟΥ ΡΑΠΑΝΑΚΗ

Σ
το Γενικό Νοσοκομείο 
Αθηνών «Γ. Γεννηματάς» 
βρέθηκε χθες ο Αλέξης 
Τσίπρας. «Η χώρα βιώνει 
μια τραγωδία» τόνισε μετά τη συνά
ντηση που είχε με τη διοίκηση και 

στη συνέχεια με τους εργαζόμενους 
του νοσοκομείου. «Η χώρα χρειάζε
ται αυτή την κρίσιμη στιγμή μια κυ
βέρνηση που να μπορεί και κυρίως 
να θέλει να στηρίξει το σύστημα 
Υγείας» είπε χαρακτηριστικά.

«Το ΕΣΥ είναι ένα βήμα πριν τα 
όριά του» σημείωσε, υπογραμμίζο
ντας την ανάγκη ουσιαστικής στή
ριξης και πρωτοβουλιών και κάνο
ντας λόγο για δραματική κατάστα
ση. Εξάλλου, ο ίδιος έχει βρεθεί στις 
«κόκκινες» περιοχές και έχει διαπι
στώσει την πραγματική κατάσταση 
που επικρατεί στα νοσοκομεία όλης 
της χώρας. «Αυτή η τραγωδία πρέ
πει να μας προβληματίσει όλους» 
είπε χαρακτηριστικά, υπογραμμίζο
ντας ότι οι αδυναμίες, ο εφησυχα
σμός και οι ευθύνες είναι γνωστές. 
«Το ερώτημα είναι», πρόσθεσε, 
«πώς μπορούμε από δω και στο εξής 
να σώσουμε ό,τι μπορούμε να σώ
σουμε, να σώσουμε ανθρώπινες 
ζωές και να ενισχύσουμε τον καθη
μερινό αγώνα γιατρών και νοση
λευτών δίπλα στους ανθρώπους 
που έχουν ανάγκη, αγώνα που πρέ
πει να στηριχθεί όχι μόνο με χειρο
κροτήματα και με δηλώσεις, αλλά 
εμπράκτως».

Σ’ αυτό το πλαίσιο, εξαπέλυσε βο
λές κατά της κυβέρνησης πως «ούτε 
μπορεί, ούτε θέλει, δυστυχώς, να 
ενισχύσει το ΕΣΥ» αναφερόμενος 
στα στοιχεία του ΟΟΣΑ και στον 
προϋπολογισμό. Στηλίτευσε ακόμα 
την κυβερνητική επιλογή να μένουν 
εκτός μάχης τα ιδιωτικά νοσηλευτή
ρια, με εξαίρεση τη Θεσσαλονίκη. 
«Κάποιοι θεωρούν ότι και την ώρα 
της μάχης πρέπει να υπάρχουν αυ
τές οι διακρίσεις» σημείωσε, χαρα
κτηρίζοντας επιτακτική ανάγκη την 
επίταξη μεγάλων νοσηλευτικών μο
νάδων στη Θεσσαλονίκη και την 
Αθήνα ώστε να διαθέσουν κλίνες 
και σε Covid περιστατικά.

«Είναι αναγκαίο να υπάρξει ένας 
άλλος σχεδιασμός για τη στήριξη

«Θέλουμε έμπρακτη στήριξη. Έχουμε ίο χειροκρότημα των ασθενών. Δεν χρειαζόμαστε χειροκρότημα από αλλού»

0 Αλ. Τσίπρας 
στηλίτευσε την 
κυβερνητική 
επιλογή να μένουν 
εκτός μάχης τα 
ιδιωτικά
νοσηλευτήρια, με 
εξαίρεση τη 
Θεσσαλονίκη. 
«Κάποιοι θεωρούν 
ότι και την ώρα της 
μάχης πρέπει να 
υπάρχουν αυτές 
οι διακρίσεις» 
σημείωσε, 
χαρακτηρίζοντας 
επιτακτική ανάγκη 
την επίταξη 
μεγάλων 
νοσηλευτικών 
μονάδων σε 
Θεσσαλονίκη και 
Αθήνα

Σήμερα η Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ
Τον τόνο της αντιπολίτευσης αναμένεται να δώσει ο Αλ. Τσίπρας στη 
σημερινή συνεδρίαση της Κ.Ο., όπου θα σκιαγραφήσει την πρωτοφανή 
υγειονομική και οικονομική κρίση, η οποία βαθαίνει κάθε μέρα και 
περισσότερο από τις επιλογές της κυβέρνησης Μητσοτάκη. Υπενθυμίζεται 
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ επανακατέθεσε τις δύο τροπολογίες για το δώρο 
Χριστουγέννων και το εισόδημα έκτακτης ανάγκης.

του συστήματος Υγείας» τόνισε ο 
Αλ. Τσίπρας και πρότεινε συγκεκρι
μένα: μόνιμες προσλήψεις, αναμόρ
φωση του μισθολογίου με αυξήσεις 
στους μισθούς των ανθρώπων που 
είναι στην πρώτη γραμμή ώστε να 
δοθούν και κίνητρα να έρθουν νέοι 
γιατροί στο σύστημα, ένταξη στα βα
ρέα και ανθυγιεινά του νοσηλευτι
κού προσωπικού. «Δεν μπορεί να το 
έχει ο ιδιωτικός τομέας και να μην το 
έχει ο δημόσιος» ανέφεραν γιατροί 
και νοσηλευτές, τονίζοντας πως ο 
δημόσιος τομέας έχει αναλάβει εξ 
ολοκλήρου τη μάχη κατά της παν
δημίας. «Να δουν τα βαρέα ανθυγι
εινά. Το να χειροκροτήσει κάποιος... 
Έχουμε το χειροκρότημα των ασθε
νών. Δεν χρειαζόμαστε χειροκρότη
μα από αλλού» ανέφερε χαρακτηρι
στικά μια νοσηλεύτρια. Οι εργαζό
μενοι υπογράμμισαν την ανάγκη να 
ενισχυθεί το ΕΣΥ με προσλήψεις 
μόνιμου προσωπικού, καθώς, παρά 
τα κενά που ήδη υπάρχουν, γίνονται

συνεχώς εσωτερικές μετακινήσεις 
γιατρών και προσωπικού. Ανέφεραν 
μάλιστα ότι για να λειτουργήσουν οι 
ΜΕΘ στο «Σωτηρία», πήραν δύο 
γιατρούς από το «Γ. Γεννηματάς».

«Χρειαζόμαστε νοσηλευτικό προ
σωπικό, το οποίο δεν έχει προσλη- 
φθεί τον καιρό που χρειαζόταν. Ιού
νιο, Ιούλιο, Αύγουστο, Σεπτέμβριο 
δεν πήραν νοσηλευτές. Ήρθαν από 
τα τέλη Σεπτεμβρίου και μετά φέρα
νε επικουρικό προσωπικό, οι οποί
οι είναι ανεκπαίδευτοι. Και τους εκ
παιδεύουμε τώρα μέσα στα Covid 
περιστατικά» είπε, από την πλευρά 
του, ο προϊστάμενος των ΜΕΘ. Για 
τις 11 κλίνες ΜΕΘ που διαθέτει το 
νοσοκομείο, που όλες διατίθενται 
αυτή τη στιγμή για Covid περιστατι
κά, εξήγησε χρειάζονται 44 νοση
λευτές.

«Τώρα έχουμε 35 άτομα από διά
φορες ειδικότητες. 22 μόνιμοι, 10 
επικουρικοί και 6 που κάνουν ειδι
κότητα» τόνισε

Τσίπρας σε γιατρούς

Καμία
δικαιολογία να 
μην ενισχυθεί 
το ΕΣΥ, μονάχα 
ιδεοληψία...
Με τις μισές οργανικές θέσεις 
του νοσοκομείου κενές δίνουν τη 
μάχη οι γιατροί στο «Γ. Γεννηματάς», 
αφού όσες καινούργιες 
προσλήψεις έγιναν ήταν των 
επικουρικών γιατρών που ήδη 
υπηρετούσαν εκεί. «Έφυγαν οι 
επικουρικοί και πήγαν σε θέσεις 
μονίμων και χήρεψαν οι θέσεις των 
επικουρικών» υπογράμμισαν οι 
γιατροί συνομιλώντας με τον Αλ. 
Τσίπρα. Την έλλειψη υποδομής 
τόνισαν οι γιατροί του ιατρείου 
Covid, που καλύπτουν, όπως είπαν, 
από την τσέπη τους ακόμα και τα 
οξύμετρα που χρειάζονται, ενώ 
περιέγραψαν τις κακές συνθήκες

...δηλαδή εμμονή σε ένα 
πρόγραμμα που θέλει να 
δώσει την Υγεία βορά 
στην κερδοσκοπία. Αν 
πρέπει να βγάλουμε ένα 
μήνυμα από αυτό που 
μας βρήκε, είναι ότι ο 
άνθρωπος και η 
ανθρώπινη ζωή είναι 
πάνω από τα κέρδη

στον χώρο αναμονής, αφού πολίτες 
που έρχονται για τεστ αναγκάζονται 
να περιμένουν έξω.

«Δεν μπορεί όταν θέλουμε τον 
νοσηλευτή να τον χειροκροτούμε, 
αλλά από την άλλη να μην 
αναγνωρίζουμε την 
επιστημονικότητά του, τη δουλειά 
του, την αποδοτικότητά του. Αλλιώς 
κοροϊδευόμαστε» τόνισαν οι 
νοσηλεύτριες. «Το χειροκρότημα 
δεν μας λέει κάτι (...) Εμένα με 
ενδιαφέρει να αναγνωριστώ ως 
επιστήμονας Υγείας, κάτι που 
νομικά δεν είναι κατοχυρωμένο από 
όλη τη νομοθεσία» πρόσθεσε μία εξ 
αυτών. «Η ελληνική κοινωνία το 
καταλαβαίνει. Νομίζω ότι έχει έρθει 
η ώρα να το καταλάβει και η 
ελληνική Πολιτεία και νατό 
ανταμείψει» είπε από την πλευρά 
του ο Αλ Τσίπρας.
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1  Αυξήθηκαν κατά 788 εκατ. οι δαπάνες για την υγεία
φέτος

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 21-22 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 198.76 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• Υγείο. Κατά 788 εκατ. ευρώ ή 
20% αυξήθηκαν οι δαπάνες του 
υπουργείου Υγείας το 2020, σε σχέ
ση με το 2019, με το σύνολο σχεδόν 
της αύξησης να αφορά δαπάνες σχε- 
τιζόμενες με την αντιμετώπιση του 
κορωνοϊού. Σελ. 22

Αυξήθηκαν κατά 788 εκατ. οι δαπάνες για την υγεία φέτος
Κατά 788 εκατ. ευρώ ή 20% αυ
ξήθηκαν οι δαπάνες του υπουρ
γείου Υγείας το 2020, σε σχέση 
με το 2019, με το σύνολο σχεδόν 
της αύξησης να αφορά δαπάνες 
σχετιζόμενες με την αντιμετώπι
ση του κορωνοϊού. Αυτό αναφέ
ρει σε ανακοίνωσή του το υπουρ
γείο Οικονομικών, με αφορμή 
ανακοινώσεις της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης που επικαλείται 
έκθεση του ΟΟΣΑ, σύμφωνα με 
την οποία η Ελλάδα είναι προ
τελευταία στις δαπάνες για την 
υγεία και τα τεστ για τον κορω- 
νοϊό. Το υπουργείο Οικονομικών

Το σύνολο σχεδόν 
της αύξησης αφορά 
δαπάνες σχετιζόμενες 
με την αντιμετώπιση 
του κορωνοϊού.

σημειώνει ότι η έκθεση «Health 
at a Glance: Europe 2020» πε
ριέχει στοιχεία δαπάνης μόνο 
273 εκατ. ευρώ για την Ελλάδα, 
που είχε γίνει ώς τις 29 Απριλί
ου, ενώ για πολλές άλλες χώρες

έχουν χρησιμοποιηθεί στοιχεία 
Σεπτεμβρίου. Προφανώς, η δα
πάνη στην Ελλάδα έχει υπερ- 
τριπλασιαστεί από τον Απρίλιο 
έως σήμερα, από τα 273 στα 786 
εκατ. ευρώ, σημειώνει το υπουρ
γείο Οικονομικών.

Για το 2021, συνεχίζει η ανα
κοίνωση, εκτιμάται ότι οι τακτι
κές δαπάνες, πλην κορωνοϊού, 
θα αυξηθούν από 4.043 εκατ. 
ευρώ το 2020 σε 4.126 εκατ. ευ
ρώ. Επιπλέον έχουν προβλεφθεί 
131 εκατ. ευρώ για τις αμοιβές 
του έκτακτου υγειονομικού προ
σωπικού, που έχει προσληφθεί

εντός του 2020 για τη διαχείρι
ση του κορωνοϊού.

Ακόμη, στον προϋπολογισμό 
του 2021 έχει προβλεφθεί αποθε- 
ματικό 3 δισ. ευρώ, απ’ όπου θα 
κατανεμηθούν οι πιστώσεις που 
θα απαιτηθούν για την υγεία, 
παράλληλα με τις δαπάνες για 
τα οικονομικά μέτρα στήριξης 
νοικοκυριών και επιχειρήσεων.

Επίσης, για τις τακτικές δαπά
νες νοσοκομείων και μονάδων 
πρωτοβάθμιας φροντίδας, ανα
μένεται περαιτέρω αύξηση σε 
3.488 εκατ. ευρώ το 2021, έναντι 
3.153 το 2020 και 2.923 το 2019.
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1  Ανησυχία για τρίτο κύμα της πανδημίας
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 423.14 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανησυχία 
για τρίτο κύμα 
της πανδημίας
Προελαύνει η C0VID-19 παγκοσμίων 
με τα κρούσματα να φθάνουν τα 60 εκατ.

Τα κρούσματα του κορωνοϊού προ
σεγγίζουν παγκοσμίως τα 60 εκα
τομμύρια και οι θάνατοι ανέρχο
νται σε 1.386.465, ενώ στις ΗΠΑ 
καταγράφεται ένας θάνατος από 
COVID-19 κάθε λεπτό. Την ίδια 
στιγμή, ο Παγκόσμιος Οργανισμός 
Υγείας (ΠΟΥ), διά στόματος του 
επιτελούς του Ντέιβιντ Ναμπάρο, 
προειδοποίησε για το ενδεχόμενο 
ενός τρίτου πανδημικού κύματος 
στις αρχές της νέας χρονιάς.

Ενθαρρυντικά νέα 
για το σκεύασμα της 
AstraZeneca - Ανοίγει 
ο δρόμος των μαζικών 
εμβολιασμών.

Ενθαρρυντικά, όμως, για ακό
μη μία φορά είναι τα νέα από το 
μέτωπο των εμβολίων, καθώς και 
το σκεύασμα που αναπτύχθηκε 
από το Πανεπιστήμιο της Οξ
φόρδης και την φαρμακοβιομη
χανία ΑςΙτεΖθηθοε, σύμφωνα με 
τα στοιχεία της κλινικής μελέτης, 
προστατεύει από τον κορωνοϊό 
το 70,4% των εμβολιασθέντων 
(και έως 90% αν χρησιμοποιηθεί

μικρότερη πρώτη δόση). Οι επι
στήμονες, ωστόσο, τονίζουν ότι 
η αποτελεσματικότατα του εμβο
λίου τούς φαίνεται υποδεέστερη 
από αυτή των αντίστοιχων σκευ
ασμάτων των Pfizer/BioNTech και 
Moderna, επειδή στη δική τους 
κλινική μελέτη συμπεριέλαβαν 
άτομα που ασθένησαν με ήπια 
συμπτώματα αλλά και βαρύτερα 
ασθενείς. Μεγάλα πλεονεκτήματα 
του εμβολίου του Πανεπιστημίου 
της Οξφόρδης είναι ότι δεν απαι
τεί ιδιαίτερες συνθήκες συντήρη
σης, απλώς ένα ψυγείο, μπορεί να 
μεταφερθεί απρόσκοπτα παντού 
και είναι πολύ φθηνότερο από τα 
άλλα δύο, με το κόστος κάθε δό
σης να ανέρχεται σε 3,38 ευρώ 
αντί 22,51 ευρώ των άλλων.

Ταυτόχρονα, ο βρετανικός 
ρυθμιστικός φορέας φαρμάκων 
ήδη ξεκίνησε την αξιολόγηση 
των στοιχείων του εμβολίου των 
Pfizer/BioNTech και δεσμεύθηκε 
να καταλήξει σε απόφαση το τα
χύτερο δυνατό, πιθανώς εντός της 
εβδομάδας, δηλαδή ακόμη νωρίτε
ρα από τις ρυθμιστικές αρχές των 
ΗΠΑ. Ετσι, ανοίγει πλέον ο δρό
μος των μαζικών εμβολιασμών. 
Η Ισπανία ήδη εξέφρασε τη βού
ληση εμβολιασμού του 25% του

Το σκεύασμα που αναπτύχθηκε από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και τη 
φαρμακοβιομηχανία AstraZeneca, σύμφωνα με ία στοιχεία της κλινικής με
λέτης, προστατεύει από τον κορωνοϊό το 70,4% ίων εμβολιασθέντων (και 
έως 90% αν χρησιμοποιηθεί μικρότερη πρώτη δόση).

πληθυσμού της εντός του πρώτου 
τριμήνου της νέας χρονιάς, ενώ 
ΗΠΑ, Βρετανία και Γερμανία ανα
μένεται να ξεκινήσουν τον εμβο
λιασμό από τον Δεκέμβριο.

Δημοσίευμα της βρετανικής 
Telegraph, που επικαλείται κυ
βερνητικές πηγές, αναφέρει ότι 
οι εμβολιασμοί στη Βρετανία θα 
ξεκινήσουν την 1η Δεκεμβρίου, 
δηλαδή την επόμενη εβδομάδα,

κάτι που όμως δεν επιβεβαιώθηκε 
επισήμως από το βρετανικό υπουρ
γείο Υγείας. Παρόμοια η κατάστα
ση και στη Γερμανία. Ο υπουργός 
Υγείας Γενς Σπαν δήλωσε ότι η 
χορήγηση των εμβολίων θα ξε
κινήσει στις αρχές Δεκεμβρίου, 
επισημαίνοντας ότι η Ισπανία και 
η Γερμανία ήταν τα πρώτα κράτη 
της Ε.Ε. που εξεπόνησαν ολοκλη
ρωμένο πρόγραμμα εμβολιασμού.
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1  Υγεία: Μόνο προσωρινές νέες δαπάνες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 196.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

τοις μετρητοίς

Υγεία: Μόνο προσωρινές νέες δαπάνες
Του
ΣΤΑΘΗ ΣΧΙΝΑ

«Για to 2021 εκχιμάται ότι οι τακτικές δαπάνες (πλην 
κορωνοϊού) θα αυξηθούν από τα 4.043 εκατ. ευρώ το 
2020 σε 4.126 εκατ. ευρώ το 2021. Επιπλέον έχουν 
προβλεφθεί 131 εκατ. για τις αμοιβές του έκτακτου 
υγειονομικού προσωπικού που έχει προσληφθεί εντός του 
2020 για τη διαχείριση του κορωνοϊού».

Αυτά υποστηρίζει σε χθεσινή ανακοίνωσή του το υπ. 
Οικονομικών. Δηλαδή ο Χρ. Στάίκούρας, χωρίς 
περιστροφές, λέει ότι οι δαπάνες για την Υγεία θα 
αυξηθούν μόνο κατά 83 εκατ. ευρώ σε υποδομές, 
αναλώσιμα και μισθούς των εργαζομένων στο ΕΣΥ.

Τα 131 εκατ. είναι δηλαδή έκτακτες και μη 
επαναλαμβανόμενες δαπάνες («αμοιβές έκτακτου 
υγειονομικού προσωπικού»). Μας καθησυχάζει επίσης ότι 
υπάρχει «καβάντζα» 3 δισ. για τον κορωνοϊό (ας είναι καλά 
το μαξιλάρι του ΣΥΡΙΖΑ).

Η τοποθέτηση του Χρ. Στάϊκούρα -σε συνθήκες πανδημίας-

εμπεριέχει μια ομολογία που για ευνόητους λόγους δεν 
διατυπώνεται ευθέως από την κυβέρνηση και τον Κ. 
Μητσοτάκη προσωπικά. Και μάλιστα μια κραυγαλέα 
ομολογία. Η κυβέρνηση αρνείται με τον πλέον επίσημο 
τρόπο να κάνει δαπάνες μόνιμου χαρακτήρα (δηλαδή 
περισσότεροι μόνιμοι γιατροί και νοσηλευτές), πιστή στο 
δόγμα Γεωργιάδη - Μητσοτάκη, που απορφάνισαν το ΕΣΥ 
από στελέχη την περίοδο 2012 - 2015). Μόνο προσωρινές 
δαπάνες... Μέχρι να περάσει η πανδημία...

Ενδεικτικά για τις κυβερνητικές προθέσεις στον τομέα της 
δημόσιας Υγείας είναι και τα εξής που περιλαμβάνονται 
στον προϋπολογισμό για το 2021:

• Οι δαπάνες του ΕΟΠΠΥ μειώνονται συνολικά κατά 242 
εκατ. ευρώ.

• Η φαρμακευτική δαπάνη μειώνεται κατά 130 εκατ. ευρώ.

• Οι λοιπές παροχές ασθένειας μειώνονται κατά 96 εκατ. 
ευρώ.

Θα επανέλθουμε διότι ο προϋπολογισμός Στάίκούρα 
περιέχει πολλά και αποκαλυπτικά,α



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Επιτάσσουν το Δημόσιο αντί των ιδιωτικών ΜΕΘ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 1500.68 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θεσσαλονίκη
Επιτάσσουν 
το Δημόσιο 
αντί των 
ιδιωτικών ΜΕΘ
Επιτάχθηκαν δύο κλινικές, 
η εξής μία, και παίρνουν 
προσωπικό από το ΕΣΥ!
σελίδες 6-7



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Επιτάσσουν το Δημόσιο αντί των ιδιωτικών ΜΕΘ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020
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1.388
νέα κρούσματα (252 στην 
Αττική, 300 στη 
Θεσσαλονίκη), που 
ανεβάζουν το σύνολο 
στα 93.008

Ρεκόρ
διασωληνωμένων

549
οι διασωληνωμένοι 
ασθενείς, νέο αρνητικό 
ρεκόρ

νεκροί χθες, που ανεβάζουν 
τον συνολικό αριθμό των 
θυμάτων στα 1.714 από την 
αρχή της πανδημίας
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Τριτοκοσμικές εικόνες στις 
κλινικές Covid της Θεσσαλονίκης
Της
ΜΑΡΟΥΛΑΣ ΠΛΗΚΑ

«Δ
εν υπάρχουν λό
για...» είναι οι 
πρώτες λέξεις που 

ίσου λένε γιατροί 
και νοσηλευτές όταν τους ζητάς να 
περιγράφουν την κατάσταση που 
επικρατεί σήμερα στα νοσοκομεία 
της Θεσσαλονίκης. Οι εφημερίες 
ξεκινάνε συνήθως με μηδενική 
διαθεσιμότητα κλινών ΜΕΘ, ενώ 
απελπιστική είναι πλέον και η κα
τάσταση που επικρατεί στην λεγά
μενες «κοβιντοκλινικές», όπου οι 
ελλείψεις σε νοσηλευτικό προσω
πικό σε πολλές περιπτώσεις δεν 
επιτρέπουν την επιμελή και αξιο
πρεπή νοσηλεία των ασθενών. 
Έτσι γίνεται πιο εξοργιστική η κυ
βερνητική απόφαση να αφαιρεθεί 
νοσηλευτικό και ιατρικό προσωπι
κό από τα δημόσια νοσοκομεία για 
να στελεχώσει τις δύο ιδιωτικές

κλινικές που «επιτάχθηκαν».

Δύο μέρες διψούσε
Νοσηλεύτρια στο «Παπανικο- 

λάου» μας είπε ότι κάποια στιγμή 
ένας ηλικιωμένος άνδρας, τρόφι
μος γηροκομείου, που νοσηλευό
ταν με κορωνοϊό σε κλινική Covid 
τη θερμοπαρακάλεσε να του πάει 
ένα ποτήρι νερό. Του πήγε δύο μι
κρά μπουκαλάκια και σχεδόν μο
νορούφι άδειασε το ένα και περί
που το μισό από το άλλο. «Έχω δυο 
μέρες που διψάω και ζητάω νερό, 
αλλά όλο με ξεχνάνε... Δεν μπορώ 
να παραπονεθώ επειδή βλέπω τα 
κορίτσια που όλο τρέχουν πάνω - 
κάτω. Τι να πρωτοκάνουν κι αυ
τές;» της είπε.

«Ζούμε στην κόλαση όλες αυτές 
τις ημέρες. Υπάρχουν ασθενείς 
που δεν σιτίζονται κανονικά, διότι 
δεν υπάρχει άτομο να τους τάΐσει 
και οι ίδιοι αδυνατούν να αυτοεξυ- 
πηρετηθούν» πρόσθεσε.

Επικίνδυνες για ασθενείς 
και προσωπικό

Την ίδια ώρα πνευμονολόγοι 
του ίδιου νοσοκομείου υποστηρί
ζουν ότι θα μπορούσαμε να απο
φύγουμε πολλές διασωληνώσεις 
ασθενών, αν στους απλούς θαλά
μους Covid-19 είχαμε τις σωστές 
συνθήκες νοσηλείας και την απα
ραίτητη υποδομή.

«Δεν είναι οι ΜΕΘ, που προ
βάλλονται με ιδιαίτερη έμφαση. 
Είναι οι κλινικές που νοσηλεύουν 
ασθενείς με κορωνοϊό. Εκεί είναι 
κρίσιμο να παρακολουθούνται 
στενά οι ασθενείς. Να υπάρχουν 
συσκευές μη επεμβατικού αερι
σμού και οξυγόνου υψηλής ροής. 
Θάλαμοι αρνητικής πίεσης. Ικα
νός αριθμός ιατρών και νοσηλευ
τών, ώστε να επεμβαίνουν εγκαί
ρως σε περίπτωση επιδείνωσης, 
αλλά και να ελαχιστοποιείται η πι
θανότητα μετάδοσης του ιού και 
να μην φτάνουν στα όρια της εξά

ντλησης» αναφέρει ένας από αυ
τούς και προσθέτει:

«Η ουσιαστική προετοιμασία 
λοιπόν έπρεπε να έχει γίνει στον 
τομέα των κλινικών Covid. Ο τρό
πος που λειτούργησαν και συνεχί
ζουν να λειτουργούν είναι επικίν
δυνος και για τους ασθενείς και για 
το προσωπικό».

Καμιά μέριμνα 
για τους αδύναμους

Αντί της παραπάνω εικόνας, 
ένας νεφροπαθής που βρέθηκε θε
τικός στον κορωνοϊό και διακομί
στηκε στο «Ιπποκράτειο» νοσοκο
μείο, το μόνο που έχει φορητές συ
σκευές για αιμοκάθαρση, περιγρά
φει ότι βρίσκονται σε έναν μικρό 
θάλαμο πέντε - έξι θετικοί νεφρο
παθείς, χωρίς καμιά μέριμνα - 
έστω το τάισμα όσων ασθενών δεν 
μπορούν να αυτοεξυπηρετηθούν. 
Το νοσηλευτικό και το άλλο βοη
θητικό προσωπικό δεν επαρκεί για

τέτοιες «πολυτέλειες».
Σε ό,τι αφορά την καθαριότητα 

και την υγιεινή, όπως υποστηρίζει, 
υπάρχει μόλις μια καθαρίστρια για 
δύο ορόφους και ώρες - ώρες είναι 
ανθρωπίνως αδύνατον να πλησιά
σεις τις τουαλέτες.

Η «πρωινή βάρδια»...
Μια νοσηλεύτρια από το ΑΧΕ

ΠΑ, δουλεύοντας τις οκτώ ώρες 
της πρωινής βάρδιας σε μέρα εφη
μερίας, όπως εξηγεί, με βάση τη 
σχετική εφαρμογή του κινητού της 
τηλεφώνου έκανε 16.564 βήματα 
σε 50 τ.μ.!

«Πριν προλάβω να ολοκληρώ
σω τις προετοιμασίες (σ.σ: για την 
καθιερωμένη νοσηλεία των ασθε
νών), ορμάει η γιατρός με έναν 
ασθενή σε καροτσάκι. Έχει 60 κο
ρεσμό, πού να τον βάλω;’. Τρέχου
με μαζί, τον βάζουμε στο πρώτο 
φορείο. Ξεκινάω, βάζω φλέβα, 
παίρνω αίματα, η γιατρός πασχίζει



8;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Επιτάσσουν το Δημόσιο αντί των ιδιωτικών ΜΕΘ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιτάχθηκαν δύο 
κλινικές, η εξής μία, και 
με προσωπικό του ΕΣΥ

να ρυθμίσει το οξυγόνο, που δεν 
ανεβαίνει. ‘Θέλω βεντούρι! Βάλε 
Solu-Cortef, κάνε καρδιογράφη
μα, πονάει λέει ίο στήθος του’.

Τρέχω, παίρνω τα φάρμακα και 
μπαίνει νέο φορείο. ‘40 πυρετό και 
κορεσμό στο 80’. Παρατάω τα 
φάρμακα, τον βάζω στο οξυγόνο, 
τρέχω πίσω να κάνω τα φάρμακα. 
Ο νέος ασθενής, διεγερτικός απ’ 
την υποξυγοναιμία, πετάει τη μά
σκα και φωνάζει ‘δεν μπορώ να 
πάρω αέρα’. Του την ξαναβάζω 
στα γρήγορα και τρέχω να κάνω τα 
φάρμακα στον προηγούμενο 
ασθενή. Τελειώνω και πάω στον 
επόμενο...».

Αυτός ο ρυθμός συνεχίστηκε 
και εντάθηκε όλο το οκτάωρο που 
δούλεψε, ενώ κάποια στιγμή χρει
άστηκε να χορηγήσουν σε ασθε
νείς οξυγόνο και από φιάλες, 
αφού δεν υπήρχε πια θέση στη 
σταθερή παροχή.

Θεσσαλονίκη. Ένα πολύ περίερ
γο «παιχνίδι» φαίνεται ότι παίζεται 
με τις δύο κλινικές που επιτάχθηκαν 
στη Θεσσαλονίκη για να νοσηλεύ
σουν αποκλειστικά ελαφρά περι
στατικά ασθενών με Covid-19. 
Πρώτα ήρθε η είδηση ότι για να στε
λεχωθούν στέλνονται σ’ αυτές 
έμπειροι νοσηλευτές και γιατροί από 
τα δημόσια νοσοκομεία, τα οποία 
αγκομαχούν εξαιτίας της υποστελέ- 
χωσής τους. Αργότερα κυκλοφόρη
σε η πληροφορία ότι η «Γενική Κλι
νική» του ομίλου Euromedica δεν 
θα επιταχθεί τελικά...

Μέχρι και χθες η εδώ και πέντε - 
από τις συνολικά 15- ημέρες επίτα
ξη των δύο κλινικών ήταν στα «χαρ
τιά». Στην κλινική «Λυσίμαχος Σα- 
ραφιανός», σύμφωνα με τον ιδιο
κτήτη της, κόλλησε στη «γραφειο
κρατία», διότι δεν έχει μόνιμο 
υδραυλικό και ηλεκτρολόγο συντή
ρησης και αναμένεται να δεχτεί τους 
πρώτους ασθενείς στο τέλος της 
εβδομάδας. Για την κλινική της 
Euromedica υπήρχε η πληροφορία, 
την οποία μάλιστα επιβεβαίωσε ο 
πρόεδρος των νοσοκομειακών για
τρών του ΑΧΕΠΑ, ότι τελικά θα 
εξαιρεθεί από τη διαδικασία της επί
ταξης και πως σήμερα αναμένεται το 
σχετικό ΦΕΚ. «Η μία εκ των δύο 
κλινικών αρνήθηκε και έτσι τροπο
ποιείται, ελέγχεται ή παραχωρείται 
άλλος χώρος» ανέφερε στο 
GRTimes.gr, χωρίς ωστόσο να κα
τονομάζει την κλινική.

Παράλληλα αξίζει να σημειωθεί 
ότι στο στρατιωτικό νοσοκομείο 424 
στήνεται μια «κοβιντοκλινική» εκ
στρατείας στον αύλειο χώρο του, με 
δυνατότητα να νοσηλεύσει περί 
τους 50 ασθενείς. Δεν υπάρχει, τέ
λος, καμία πρόνοια για να βρεθούν 
επιπλέον κρεβάτια ΜΕΘ.

Επίταξη του Δημοσίου 
υπέρ του ιδιωτικού

Σε ό,τι αφορά τη στελέχωση των 
κλινικών, χθες νοσοκομειακοί για
τροί και νοσηλευτές δεν έκρυβαν 
την οργή τους για το γεγονός ότι με
τακινείται ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό από νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης στην κλινική του κ. 
Σαραφιανού.

Πρώτη κατήγγειλε το γεγονός η 
αν. τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ 
Δώρα Αυγέρη, ενώ με ανακοίνωσή 
του ο ΣΥΡΙΖΑ Π.Σ. τόνισε ότι «η κυ
βέρνηση συνεχίζει τις εγκληματικές 
επιλογές της στη διαχείριση της παν
δημίας» και ότι «αντί για το αυτο
νόητο, την επίταξη των ιδιωτικών 
κλινικών, ζούμε την επίταξη του Δη
μοσίου προς όφελος ιδιωτών».

Σοκ και δέος...
Στο μεταξύ συνεχίζουμε να με

τράμε θανάτους και πολύ νέων αν
θρώπων στον βορειοελλαδικό 
χώρο, όπως ενός 25χρονου από τις 
Σέρρες, ενώ η ηλικία των διασωλη- 
νωμένων πέφτει συνεχώς προς τα 
κάτω... Χθες έγινε γνωστό ότι υπάρ
χουν 60 κρούσματα ανάμεσα στους 
τροφίμους του ιδρύματος της Πρό
νοιας «Άγιος Παντελεήμων» της 
Θεσσαλονίκης και ήδη έχασε τη 
μάχη και μία βοηθητική νοσοκόμα 
46 χρόνων, μητέρα δύο παιδιών.

Έναν υπάλληλο νεκρό από κορω- 
νοϊο, 62 χρόνων, θρηνεί και ο 
ΟΑΣΘ, όπου τα κρούσματα έφθα- 
σαν περίπου τα 70 και οι εργαζόμε
νοι σε καραντίνα τους 400! Αλλά 
σύμφωνα με τους κυβερνώντες και 
τη διοίκηση του οργανισμού ο κο- 
ρωνοϊός δεν κόβει βόλτες μέσα στα 
αστικά λεωφορεία με τους «παστω- 
μένους» σαντις σαρδέλες επιβάτες...

Μαρούλα Πλήκα



9;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Γιατί ακούν ΕΣΥ και φωνάζουν τον Άδωνι
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 240.99 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

a la καρτ

Του
ΘΑΝΑΣΗ
ΚΑΡΤΕΡΟΥ

Γιατί ακούν ΕΣΥ και 
φωνάζουν τον Άδωνι

Δ
εν θέλουν να ενισχύσουν ίο ΕΣΥ. Το 
εμπεδώσαμε στην πρώτη φάση της 
πανδημίας, στο ανέφελο διάστημα 
μεταξύ πρώτης και δεύτερης, αλλά και 
στην πιο θανατηφόρα δεύτερη. Το δήλωσε χθες ο 

Τσίπρας μετά την επίσκεψη στο «Γεννηματάς». Και 
δεν τους αδίκησε, ίσα - ίσα. Τα έργα και τα λόγια 
τους έχουν βεβαιώσει του λόγου το ασφαλές. Δεν 
είναι ότι δεν μπορούν, δεν είναι ότι δεν έχουν 
λεφτά, δεν είναι ότι αμελούν, δεν είναι ότι τους 
ξέφυγε.
Δεν θέλουν. Γιατί αυτό είναι αντίθετο με τα ιερά και το 
όσια, με τις αρχές, με την ιδεολογία, με τα 
συμφέροντα όσων τους στηρίζουν. Με την ίδια την 
ψυχή τους τελικά. Ιδιαίτερα όπως την κατάντησε 
αυτή την ψυχή -Ν.Δ. Α.Ε.- ο Μητσοτάκης.

Δεν θέλουν. Εξ ου και ο Πέτσας σε ανύποπτο χρόνο 
ξεφούρνιζε ότι, αν άνοιγαν ΜΕΘ, θα ήταν σαν να 
πετούσαν λεφτά σε πηγάδι δίχως πάτο. Και δεν 
άνοιξαν ΜΕΘ, ενώ έδωσαν ένα σκασμό λεφτά με 
σειρά αφοσιώσεως στη σχετική λίστα για τα 
απολυτίκια στον σωτήρα Μητσοτάκη. Απλό: Εκεί 
θέλουν.

Δεν θέλουν. Εξ ου και συμπεριφέρονται στο 
προσωπικό του ΕΣΥ σαν σε παιδάκια, που τους 
δίνουν ένα ζαχαρωτό -χειροκροτήματα μέχρι 
Μαρέβας και ύμνοι στους ήρωες μέχρι δακρύων- κα 
τους κλέβουν και την τελευταία μπουκιά απλήρωτης 
ή κακοπληρωμένης εργασίας. Ενώ σε απευθείας 
αναθέσεις διαθέτουν εκατομμύρια. Απλό: Εκεί 
θέλουν.

Δεν θέλουν. Ακούνε ΕΣΥ και φωνάζουν τον Άδωνι.
Για να φωνάζει ο διαταραγμένος τους ότι 
πανηγυρίζει γιατί έχουμε καλύτερα στατιστικά 
θανάτων από το Βέλγιο. Κι αφού μια χαρά είναι τα 
μακάβρια στατιστικά, μια χαρά και το ΕΣΥ. Συνεπώς 
τα κεφάλια μέσα. Το ΕΣΥ δεν θα ενισχυθεί, αλλά θα 
προσληφθούν χιλιάδες ένστολοι. Απλό: Εκεί θέλουν.

Δεν θέλουν. Το κυνήγησαν ως κυβέρνηση, ρήμαξαν 
το προσωπικό, έβαλαν τη δημοσιογραφία των 
σαρκοφάγων να το συκοφαντεί καθημερινά, να το 
εμφανίζει ως αιτία και όχι θεραπεία για ασθένειες, 
στήριξαν με όλα τα μέσα την ιδιωτική υγεία. 
Επαγγέλλονται ακόμα και σήμερα διά του 
πρωθυπουργού την είσοδο κερδοσκόπων στη 
δημόσια Υγεία. Απλό. Εκεί θέλουν.

Δεν θέλουν. Πώς το λένε; Τι άλλο να κάνουν για να 
μας πείσουν ότι δεν έχουμε κανένα λόγο να τους 
θέλουμε κι εμείς;
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1  Όμηρος ξανά η δημόσια υγεία
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 423.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ενστάσεις
Ομηρος ξανά η δημόσια υγεία
Η

 κυβέρνηση έχει εγκληματικές ευθύνες, 
αφού αποδείχτηκε ότι η προστασία της 
δημόσιας υγείας ήταν πρόσχημα για το 

χτύπημα των συνδικαλιστικών μας δικαιωμάτων. 
Στόχος ήταν ο εορτασμός του Πολυτεχνείου και το 
μήνυμά του. Το Πολυτεχνείο ζει!».

Το παραπάνω κείμενο είναι απόσπασμα από την 
ανακοίνωση του Εργατικού Κέντρου Αθήνας μετά 
τα γεγονότα του Πολυτεχνείου. Οποιος νόμιζε ότι 
η οχλοκρατία εκείνης της ημέρας την οποία πρωτί- 
στως προκάλεσε το ΚΚΕ ήταν ένα γινάτι, όποιος θε
ώρησε ότι έγινε κατανοητό πως στη συγκυρία προ- 
έχει η προάσπιση της δημόσιας υγείας, ας πάψει 
να έχει αυταπάτες. Η επίθεση στη δημόσια υγεία 
συνεχίζεται, αυτή τη φορά στο όνομα του λαϊκού 
εισοδήματος και των κλασικού τύπου διεκδικήσεων 
της Αριστερός μέσω των σωματείων που ελέγχει.

Το Εργατικό Κέντρο Αθηνών (ΕΚΑ) ήδη εξαγγέλλει 
απεργία για την επόμενη Πέμπτη, 26 Νοεμβρίου.

Γ
ια να πούμε και του στραβού το δίκιο, βεβαί
ως, η απεργία του ΕΚΑ ήταν αναμενόμενη. Η 
κυβέρνηση έχει φέρει στη Βουλή νομοσχέ
διο με επίμαχες διατάξεις που θίγουν τον πυρήνα 

όσων σήμερα ισχύουν για την εργασία. Το ΕΚΑ και 
ένας κατεστημένος συνδικαλισμός αντιδρά σε δο
μικές αλλαγές όπως η ΙΟωρη εργασία χωρίς πρό
σθετη αμοιβή με αντάλλαγμα ρεπό ή μείωση ωρα
ρίου εντός θμήνου και η αλλαγή των κανόνων της 
διαιτησίας. Μαζί, δεν δέχεται την επέκταση της κυ
ριακάτικης εργασίας και, το ουσιαστικότερο, την 
υποχρεωτική εγγραφή σε ψηφιακά μητρώα των 
οργανώσεων που θα έχουν δικαίωμα συλλογικής 
διαπραγμάτευσης ή συνδικαλιστικής δράσης. Αλ

λά, κυρίως, αρνούνται στο εξής η απεργία να κη
ρύσσεται με τις ψήφους του 50% των μελών των 
σωματείων που θα αποφασίζουν μέσω ηλεκτρο
νικής ψηφοφορίας. Οι συνδικαλιστές επιμένουν 
τέτοιες αποφάσεις να τις λαμβάνει η γενιχή συνέ
λευση, έστω κι αν σ’ αυτή συμμετέχουν ελάχιστοι.

Η απεργία, έστω και μέσω πανδημίας, δεν έχει 
άλλον τρόπο να διεκδικήσει την απόσυρση του νο
μοσχεδίου από την απεργία. Εύλογη διαμαρτυρία. 
Θα προγραμματιστούν και συγκεντρώσεις; Αν ναι, 
θα επαναληφθεί το σκηνικό του Πολυτεχνείου; Αν 
συμβεί, θα σημαίνει ότι το ΕΚΑ υιοθετεί την περι
φρόνηση των υγειονομικών μέτρων κατά της παν
δημίας. Το κράτος δεν γίνεται να το ανεχθεί.

***

Ε
πειδή όπου γάμος και χαρά η Βασίλω πρώ
τη, ήδη έσπευσαν να δηλώσουν συμμετο
χή τα σωματεία των εργαζομένων στα μέσα 
συγκοινωνίας σταθερής τροχιάς, στο ρετρό, στον 

ηλεκτρικό και στο τραμ.
Οι εργαζόμενοι στο ρετρό είναι από τους πλέ

ον προνομιούχους του ευρύτερου δημόσιου το
μέα. Πολλοί είναι ρουσφέτια και βύσματα πολιτι
κών που συνέβαλαν στη χρεοκοπία. Τα στοιχεία 
του 2016, που έχουν δημοσιευτεί, τους φέρουν να 
εισπράττουν αμοιβές κατά μέσον όρο 2.500 ευρώ 
τον μήνα. Παρ’ όλα αυτά, είναι ο κλάδος που έχει 
κηρύξει τις πιο αντικοινωνικές απεργίες - χαρα
κτηριστικότερη εκείνη του περσινού Δεκεμβρίου, 
όταν αντέδρασαν με την πρόθεση της εργοδοσίας 
τους να μεταφέρει 21 υπαλλήλους από διάφορες 
θέσεις στα εκδοτήρια.

Εξίσου αντικοινωνική είναι η συμμετοχή τους 
στην απεργία της Πέμπτης - και ακόμα χειρότερα, 
σε ενδεχόμενη συγκέντρωση. Σε μια περίοδο κα
τά την οποία ιδίως το ρετρό, ο ηλεκτρικός και το 
τραμ προσφέρουν τις πιο γρήγορες και κατά τεκ
μήριο τις πιο ασφαλείς μετακινήσεις, ο συνδικα
λισμός του μετρό διεκδικεί από την κυβέρνηση με 
«ομήρους» τους επιβάτες. Στην κορύφωση της παν
δημίας, ένας προνομιούχος κλάδος εργαζομένων, 
περί πάρτης, είναι έτοιμος να ταλαιπωρήσει αλλά 
και να εκθέσει στους κινδύνους της μετάδοσης του 
κορωνοϊού άλλους εργαζομένους.
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1  Σε 24ωρη απεργία στις 26/11 καλούν τους
εργαζόμενους εκπρόσωποι συνδικάτων

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 173.1 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σε 24ωρη απεργία στις 26/11 καλούν τους εργαζόμενους εκπρόσωποι συνδικάτων
Σε συμμετοχή στην εικοσιτετράωρη 

απεργιακή κινητοποίηση, στις 26 Νο
εμβρίου, κάλεσαν τους εργαζόμενους, 
εκπρόσωποι εργατικών συνδικάτων 
εργαζομένων στον ιδιωτικό και στον 
δημόσιο τομέα, σε συνέντευξη Τύπου 
που έγινε χθες έξω από το κτίριο του 
Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου Θεσσα
λονίκης.

«Η κυβέρνηση δεν σταμάτησε να

αξιοποιεί τον κορωνοίο, που είναι βέ
βαια υπαρκτός, για να προωθεί αντερ- 
γατικά, αντιλαϊκά μέτρα, στα πλαίσια 
και των χρόνιων αξιώσεων της μεγα- 
λοεργοδοσίας», δήλωσε ο πρόεδρος 
του Συνδικάτου Εργατοϋπαλλήλων 
Τουριστικών και Επισιτιστικών Επιχει
ρήσεων (ΣΕΤΕΠΕ), Κυριάκος Γσιαού- 
σης, αναφερόμενος και σε επικείμενες 
ρυθμίσεις στα εργασιακά και στην

υπερωριακή εργασία. «Έναν δρόμο 
έχουμε, αυτόν του οργανωμένου αγώ
να», τόνισε.

«Στη Θεσσαλονίκη νοσηλεύονται 
πάνω από χίλια περιστατικά κορωνοϊ- 
ού και οι κλίνες ΜΕΘ λειτουργούν με 
100% πληρότητα, μεγάλο μέρος των 
υγειονομικών νοσούν από κορωνοϊό», 
ανέφερε το μέλος του εργασιακού σω
ματείου του ΑΧΕΓΙΑ και γενική σύμ

βουλος της ΠΟΕΔΗΝ και της ΑΔΕΔΥ, 
Ελένη Μπακιρλή, επισημαίνοντας ότι 
είναι απαραίτητα τα μαζικά τεστ, η 
ενίσχυση της χρηματοδότησης του 
ΕΣΥ και οι μόνιμες προσλήψεις.

«Τα κρούσματα είναι περισσότερα 
σε μαζικούς εργασιακούς χώρους, 
όπως αυτοί που ανήκουν στον κλάδο 
μας, πρέπει να ληφθούν ουσιαστικά 
μέτρα προστασίας των εργαζομένων»,

σημείωσε ο πρόεδρος του κλαδικού 
σωματείου Τροφίμων και Ποτών Κ. 
Μακεδονίας, Χάρης Κυριαζίδης.

«Με πειθαρχημένη ανυπακοή, με 
οργανωμένη απειθαρχία με απόλυτη 
τήρηση των κανόνων υγιεινής θα συ- 
νεχίσουμε να αγωνιζόμαστε ενάντια σε 
αντιλαϊκά μέτρα», ανέφερε ο πρόεδρος 
των υπαλλήλων του ΥΜΑΘ, Γιώργος 
Κατσούρος.
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1  ΠΑΝΔΗΜΙΑ Οι κλινικάρχες επιτάσσουν το Δημόσιο!
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 1927.91 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΝΔΗΜΙΑ
Οι κλινικάρχες 
επιτάσσουν το 
Δημόσιο!
• Διασωληνωμένοι και 
απώλειες στα ύψη
• Μεταφέρεται έμψυχο 
δυναμικό από ίο ΕΣΥ στις 
«επιταγμένες» κλινικές!
• Η υποστελέχωση 
κοστίζει ζωές. Τραγικές 
μαρτυρίες γιατρών
• Σίγουρη η παράταση 
της καραντίνας 
ΣΕΑ. 18-19
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1  ΠΑΝΔΗΜΙΑ Οι κλινικάρχες επιτάσσουν το Δημόσιο!
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ: ΠΡΩΤΟΦΑΝΗΣ Η ΑΠΟΦΑΣΗ ΝΑ ΜΕΤΑΦΕΡΘΕΙ ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΑΙ ΝΟΣΗΛΕΥΤΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ ΑΠΟ ΠΕΝΤΕ

Τουλάχιστον μία εβδομάδα παράταση του λοκντάουν
ΠΑΓΙΛΕΥΜΕΝΗ στις δικές της σπασμωδικές κινήσεις βρίσκεται η 
κυβέρνηση, η οποία πριν καν περιμένει να δει την εξέλιξη της παν
δημίας στη χώρα μας είχε προλάβει να ανακοινώσει σταδιακή άρση 
των περιοριστικών μέτρων από αρχές Δεκεμβρίου -θέλοντας να 
στείλει μήνυμα ανοίγματος της αγοράς εν όψει Χριστουγέννων-, με 
αποτέλεσμα τώρα να υποχρεώνεται να τη μεταθέσει για αργότερα. 
Ετσι, δεδομένο θεωρείται πλέον ότι το λοκντάουν θα παραταθεί και 
πέραν της 30ής Νοεμβρίου, ενώ για το πότε θα ξεκινήσει η άρση 
των περιορισμών, κυβερνητικές πηγές έλεγαν ότι πάει πιο πίσω για 
τουλάχιστον μία εβδομάδα, καθώς και ότι η κυβέρνηση περιμένει να 
δει τα επιδημιολογικά δεδομένα στο τέλος της εβδομάδας με αρχές 
της επόμενης, για να λάβει τις νέες αποφάσεις της.

Σε αυτό το πλαίσιο, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Στέλιος Πέ
τσας, ο οποίος ρωτήθηκε κατά τη χθεσινή ενημέρωση των πολιτι
κών συντακτών σχετικά με τον χρόνο και τον τρόπο της άρσης του 
λοκντάουν, δεν θέλησε να δώσει χρονοδιάγραμμα, λέγοντας ότι 
«αναμένουμε και τις επόμενες ημέρες, δυστυχώς, να έχουμε αυξη

μένα επίπεδα θανάτων και διασωληνωμένων και σημαντική πίεση 
στο σύστημα Υγείας. Αυτό που έχει μεγάλη σημασία είναι να δούμε 
την τήρηση των μέτρων από τους πολίτες και μια σταθερή μείωση 
των κρουσμάτων, προκειμένου να αξιολογηθεί από τους ειδικούς 
το επιδημιολογικό φορτίο στην επικράτεια».

Αυτό που είχε ανακοινώσει η κυβέρνηση είναι ότι πρώτα θα άνοι
γε τα σχολεία, στη συνέχεια το λιανεμπόριο και τέλος την εστίαση 
πριν από τις γιορτές των Χριστουγέννων. Τώρα φαίνεται ότι η εστί
αση δεν θα ανοίξει για τα Χριστούγεννα. Αυτή η σκέψη υπάρχει, 
σύμφωνα με πληροφορίες, στην κυβέρνηση, κάτι το οποίο έκανε 
σαφές και ο υπουργός Ανάπτυξης Αδωνις Γεωργιάδης (ΣΚΑΪ), ο 
οποίος ρωτήθηκε σχετικά: «Τώρα δεν θέλω να γίνομαι μάντης κα
κών ειδήσεων, αλλά καταλαβαίνετε ότι είναι πιο δύσκολο πράγμα 
η εστίαση, πιο εύκολο κάπως το λιανικό εμπόριο». Και όταν ξανα- 
ρωτήθηκε αν πρόκειται να μην ανοίξει καθόλου τα Χριστούγεννα η 
εστίαση, είπε: «Τι να σας πω, μας κυβερνά ο ιός».

ΓϋΠΑΖΚ.

εφιαλτικών εφημεριών ία κρεβάτια που 
διατίθενται είναι αυτά πάνω στα οποία 
κάποιοι άλλοι έχουν χάσει τη ζωή τους. 
Διασωληνωμένοι ασθενείς βρίσκονται σε 
χειρουργεία ή θαλάμους ανάνηψης, προ- 
σμένοντας και ελπίζοντας σε ένα κρεβάτι 
ΜΕΘ. Παράλληλα, ολοκληρώνονται μεν 
οι εργασίες στησίματος του κινητού νο
σοκομείου στο 424 Στρατιωτικό Νοσοκο
μείο, για το οποίο διευκρινίστηκε ότι δεν 
διαθέτει ΜΕΘ.

Μέγα ερώτημα, η ποιότητα των ιατρι
κών υπηρεσιών που παρέχονται. Ο διευ
θυντής της Β’ ΜΕΘ του «Παπανικολάου» 
της Θεσσαλονίκης, Νίκος Καπραβέλος, 
δήλωσε χαρακτηριστικά πως «χάσαμε 
ζωές που θα μπορούσαν να έχουν σω
θεί», αφού «φτάσαμε στο αμήν στα νοσο
κομεία. Εμείς στην Εντατική να θέλου
με να διακινήσουμε ασθενή και να μην 
μπορούμε, να είμαστε στα όρια ασφά
λειας μετακίνησης του ασθενούς και οι 
συνάδελφοι στα τμήματα να αγωνίζονται 
να κρατήσουν στη ζωή έναν άνθρωπο 
και να μην μπορούν να τον στείλουν στη 
Μονάδα Εντατικής ως όφειλαν. Χάσαμε 
περισσότερες ζωές, επειδή δεν προβλέ- 
φθηκε αυτή η σφοδρότητα της πανδημί
ας, το δεύτερο κύμα».

Μιλώντας στο «Κόκκινο Θεσσαλονί
κης» ο εντατικολόγος της ΜΕΘ του «Πα- 
παγεωργίου» Βασίλης Τσάπας δήλωσε 
ότι «έχουμε φτάσει στο μη παρέκει εδώ 
και μέρες, η κατάσταση έχει ξεπεράσει 
τα όρια, καθώς προστίθενται μεν εξοπλι
σμός και κρεβάτια, αλλά το προσωπικό 
παραμένει το ίδιο» και ότι «η αυταπάρ
νηση δεν αντικαθιστά τη γνώση» με 
αποτέλεσμα «να ξεχειλώνει η έννοια της 
ασφάλειας των ασθενών» που δέχονται 
υπηρεσίες «οποθεραπείας»!

►Του ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΛΥΚΕΙΑ

ίνηση απελπισίας ή εφαρμογή του νε
οφιλελεύθερου δόγματος για ΣΔΙΤ στα 
δημόσια νοσοκομεία; Οπως και να το δει 
κανείς, η χθεσινή πρωτοφανής απόφαση 
ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό από 
πέντε νοσοκομεία να μεταφερθεί στις 
υπό επίταξη ιδιωτικές κλινικές αλλά και 
σε μη «επιταγμένη» (!) έδειξε αφ’ ενός ότι 
η κυβέρνηση δεν έχει καν δισταγμούς 
για κινήσεις που κανείς ποτέ δεν είχε δι- 
ανοηθεί, αφ’ ετέρου την απόλυτη γύμνια 
του ιδιωτικού τομέα, για τις «ικανότητες» 
του οποίου η κυβέρνηση κομπάζει.

Η είδηση που ανέδειξε πρώτη η ηλε
κτρονική «Εφ.Συν.» έπεσε χθες το μεση
μέρι σαν βόμβα στα νοσοκομεία της πό
λης («Παπανικολάου», «Γ. Γεννηματάς» 
και «Αγιος Δημήτριος», Ψυχιατρείο). 
Ενοχλητικό και το εξής παράδοξο: ενώ 
οι περισσότεροι μεταφερόμενοι προέρ
χονται από το «Παπανικολάου», η με
ταφορά τους γινόταν την ίδια μέρα που 
γινόταν γνωστό ότι υπογράφονταν τρεις 
συμβάσεις ιδιωτών γιατρών -με το γνω
στό διχίλιαρο- οι οποίοι θα ενισχύσουν 
το ίδιο νοσοκομείο. Απορίας άξιο, επιπλέ
ον, γιατί αποσπώνται τρεις (!!!) φύλακες 
(ούτε φύλακες δεν έχουν οι ιδιώτες;) και 
η... προϊσταμένη προσωπικού του «Πα- 
πανικολάου»!

Επειτα από όλα αυτά είναι προφανές 
ότι... η ταχύρρυθμη ενημέρωση του προ
σωπικού των ιδιωτικών κλινικών δεν 
φτάνει, με την πρόεδρο του σωματείου 
εργαζομένων του νοσοκομείου Ελένη 
Σιώτου να λέει στην «Εφ.Συν.» πως «αν 
δεν ήταν αληθινό, θα έλεγα ότι είναι κα
κόγουστο αστείο. Αν κατάλαβα καλά, το 
Δημόσιο επίταξε τα κτίρια και ο κλινι- 
κάρχης επίταξε το προσωπικό του νοσο
κομείου μας». Στο ίδιο κλίμα η πρόεδρος 
της Ενωσης Νοσοκομειακών Ιατρών 
Θεσσαλονίκης (ΕΝΙΘ) Δάφνη Κατσί- 
μπα, που μας έλεγε πως «χωρίς αίσθηση 
στοιχειώδους ευθύνης απέναντι στους 
νοσοκομειακούς γιατρούς, το νοσηλευτι
κό προσωπικό και τον λαό της Θεσσαλο
νίκης, που μετράει δεκάδες νεκρούς και 
εκατοντάδες σοβαρά νοσούντες, ζητάνε

Γιατρούς 
έχουμε 
γιατρούς 
δανεί

Οι μαρτυρίες των γιατρών για τις 
υπηρεσίες «υποθεραπείας» που δέχονται 
οι ασθενείς λόγω της έλλειψης έμψυχου 
δυναμικού · «Χάσαμε ζωές που θα 
μπορούσαν να έχουν σωθεί» δηλώνει 
χαρακτηριστικά ο διευθυντής της Β' ΜΕΘ 
του «Παπανικολάου», Νίκος Καπραβέλος

από ειδικευόμενους γιατρούς να μετα
κινηθούν και να ενισχύσουν ιδιωτική 
κλινική. Η εγκληματική πολιτική της 
κυβέρνησης συνεχίζεται και αυτή την 
ώρα χωρίς ίχνος ντροπής».

«Ποιος σκέφτηκε να μετακινήσει 
προσωπικό της νοσηλευτικής υπηρε
σίας και άλλων υπηρεσιών από τα Νο
σοκομεία “Παπανικολάου”, “Αγιος Δη- 
μήτριος” που γίνεται χαμός; Από τη μία 
καλωσορίζουμε εθελοντές και από την 
άλλη μετακινούμε υποχρεωτικά υγειο
νομικούς στον ιδιωτικό τομέα. Δεν είναι 
για εκπαίδευση, όπως ανακοινώνουν, 
αλλά για παροχή εργασίας», τονίζει σε 
δήλωσή του ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλης Γιαννάκος. Δεν έφτανε η «κι
νητικότητα» των υγειονομικών προς 
τις «επιταγμένες» κλινικές, ήρθε και η

είδηση από την ΟΕΝΓΕ της εντολής της 
διοίκησης του ΑΧΕΠΑ για μετακίνηση 
ειδικευόμενων γιατρών προς την ιδιω
τική κλινική «Κυανούς Σταυρός», που 
μάλιστα δεν περιλαμβάνεται στις λεγά
μενες «επιταγμένες»! «Αντί η κυβέρνηση 
να προχωρήσει σε πραγματική επίταξη 
του ιδιωτικού τομέα, “δανείζει ειδικευ
όμενους γιατρούς και προσωπικό" από 
τα δημόσια νοσοκομεία που στενάζουν 
κάτω από το βάρος των ελλείψεων», επι
σημαίνει η Ομοσπονδία.

Την ίδια στιγμή, η δραματική εικόνα 
στα νοσοκομεία της πόλης συνεχίζεται 
καθώς η πολυπόθητη αποσυμφόρηση, 
τέσσερις μέρες μετά την επίταξη δύο 
κλινικών, δεν έχει ακόμη αρχίσει να λει
τουργεί. Ελεύθερο κρεβάτι ΜΕΘ ουσια
στικά δεν υπάρχει και στη διάρκεια των
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1  ΠΑΝΔΗΜΙΑ Οι κλινικάρχες επιτάσσουν το Δημόσιο!
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΣΤΙΣ ΥΠΟ ΕΠΙΤΑΞΗ ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΚΛΙΝΙΚΕΣ ΑΛΛΑ ΚΑΙ ΣΕ ΜΗ «ΕΠΙΤΑΓΜΕΝΗ»«
«Αν δεν ήταν 
αληθινό, θα 
έλεγα ότι είναι 
κακόγουστο 
αστείο. Αν 
κατάλαβα καλά, 
το Δημόσιο 
επίταξε τα κτίρια 
και ο κλινικάρχης 
επίταξε το 
προσωπικό του 
νοσοκομείου μας» 

Ελένη Σιώτου 
πρόεδρος του 

σωματείου 
εργαζομένων του 
«Παπανικολάου»

ν

*

Κινητή υγειονομική μονάδα 
στο424στρατιωτικό 

νοσοκομείο θεσσαήονίκηε

Αδιανόητο!
Ενώ οι 
περισσότεροι 
μεταφερόμενοι 
προέρχονται 
από το
«Παπανικολάου», 
η μεταφορά τους 
γινόταν την ίδια 
μέρα που γινόταν 
γνωστό ότι 
υπογράφονταν 
τρεις συμβάσεις 
ιδιωτών γιατρών 
-με το γνωστό 
διχίλιαρο- 
οι οποίοι θα 
ενισχύσουν το 
ίδιο νοσοκομείο

Η ΠΛΗΡΟΤΗΤΑ ΤΩΝ ΜΕΘ ΕΧΕΙ ΦΤΑΣΕΙ ΤΟ 81% ΣΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ ΚΑΙ ΤΟ 99% ΣΤΗ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Αύξηση σχεδόν 300% 
στους διασωληνωμένους 
από τις αρχές του ΝοεμβρίουΕρωτήματα για 

την απόκρυψη 
κρουσμάτων
ΗΤΑΝ ΜΟΛΙΣ ΣΤΗΝ ΑΡΧΗ του μήνα 
που ο σύλλογος γονέων του Παραρ
τήματος Αποθεραπείας και Αποκατά
στασης Παιδιών με Αναπηρία Θεσσα
λονίκης «Ο Αγιος Δημήτριος» και η 
τομεάρχης του ΣΥΡΙΖΑ Θεανώ Φωτί
ου είχαν καταγγείλει ότι η απόκρυψη 
κρουσμάτων κορονοϊού συνιστά εγκλη
ματική παραβίαση των πρωτοκόλλων 
αλλά και απάνθρωπη συμπεριφορά 
απέναντι στους κηδεμόνες που δεν 
ενημερώθηκαν. Παράλληλα είχε δοθεί 
παραγγελία για τη διενέργεια προκα
ταρκτικής εξέτασης από τον νέο προϊ
στάμενο της Εισαγγελίας Πρωτοδικών 
Θεσσαλονίκης, Παναγιώτη Παναγιω- 
τόπουλο. Χθες μάθαμε ότι νοσούν 60 
άτομα που περιθάλπονται στο Παράρ
τημα Χρονιών Παθήσεων «Ο Αγιος Πα- 
ντελεήμων» του Κέντρου Κοινωνικής 
Πρόνοιας Κεντρικής Μακεδονίας -ένα 
από τα μεγαλύτερα της χώρας- ενώ 
μια 46χρονη εργαζόμενη έχασε τη ζωή 
της. Αγνωστο παραμένει πόσοι από 
τους 200 εργαζομένους έχουν νοσή
σει στο ίδρυμα που φιλοξενεί περίπου 
300 άτομα τα οποία χρήζουν ιδιαίτερης 
φροντίδας, αφού είναι τετραπληγικοί, 
με βαριές νοητικές αναπηρίες, ΑμεΑ και 
ηλικιωμένοι με πολλαπλές παθήσεις. 
Κάτι δεν πάει, δηλαδή, καθόλου καλά 
αν και εφόσον «τηρούνται όλα τα μέτρα 
με ευλάβεια», όπως λέει η διοίκηση.

►Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

ΜΙΑ ΕΒΔΟΜΑΔΑ ΠΡΙΝ βγει ο τραγικότερος 
μέχρι στιγμής μήνας από την αρχή της πανδη
μίας για τη χώρα μας, ο Νοέμβριος, μετρά ήδη 
σχεδόν τα δύο τρίτα των απωλειών ανθρώπι
νων ζωών από Covid-19, ενώ έχει ήδη δει τις 
εισαγωγές στις Μονάδες Εντατικής Θεραπεί
ας να τριπλασιάζονται. Η εικόνα στις ΜΕΘ της 
χώρας, τραγική. Οι διασωληνωμένοι, από 140 
την 1 η του μήνα, σκαρφάλωσαν χθες στους 
549 - νέο αρνητικό ρεκόρ, αύξηση 292,14%! 
Την ίδια ώρα μετρούσαμε και σημαντικές 
απώλειες: μόνο το τελευταίο 24ωρο κάθε 
δύο ώρες κατέλπγαν 7 συμπολίτες μας στις 
ΜΕΘ της χώρας (συνολικά 84) μετά τους 211 
θανάτους που μετρήσαμε το Σαββατοκύριακο.

Η πληρότητα των κλινών ΜΕΘ έχει φτά
σει το 86%: 81% στην Αττική, 99% στη 
Θεσσαλονίκη. Οι προβλέψεις της Επιτροπής 
Εμπειρογνωμόνων του υπουργείου Υγείας, 
δυσοίωνες: «Οι εισαγωγές στις ΜΕΘ και οι 
θάνατοι θα συνεχίσουν να αυξάνονται και αυ
τή την εβδομάδα», επισήμανε η καθηγήτρια 
Παιδιατρικής Λοιμώξεων του Πανεπιστημί
ου Αθηνών, Βάνα Παπαευαγγέλου, κατά τη 
χθεσινή προγραμματισμένη ενημέρωση του 
υπουργείου Υγείας.

«Το σύστημα Υγείας έχει υπερφορτωθεί 
και πρέπει να προλάβουμε τον κίνδυνο να ξε- 
περαστούν τα όριά του, γιατί κάτι τέτοιο θα 
μπορούσε να οδηγήσει σε αδυναμία παροχής 
της βέλτιστης φροντίδας με τραγικά αποτελέ
σματα», τόνισε π καθηγήτρια. Αυτό, πάντως, 
δείχνει να έχει τελεστεί στη Θεσσαλονίκη, 
σύμφωνα με τις μαρτυρίες γιατρών (βλ. δι
πλανό ρεπορτάζ). Και η κυβέρνηση σφυρίζει 
αδιάφορα... Παρακαλάει ακόμα ιδιώτες κλινι- 
κάρχες και γιατρούς που τόσον καιρό συμμα
χούσαν σε βάρος των αρρώστων.

Στους κλινικάρχες υπερδιπλασίασε την 
ημερήσια αποζημίωση για τα κρεβάτια ΜΕΘ, 
τους έδωσε τη δυνατότητα σχεδόν να διπλα
σιάσουν τα κρεβάτια ΜΕΘ τους με το ίδιο 
προσωπικό, τους «χάρισε» από την πρώτη 
στιγμή το τεστ της πανδημίας (προχθές με
γάλη ιδιωτική κλινική της Θεσσαλονίκης -όχι

Φλέγον ζήτημα η πληρωμή από 
τους ίδιους τους ογκολογικούς 

ασθενείς του υποχρεωτικού διαγνωστικού 
ελέγχου για τον κορονοΐό στον οποίο 
υποβάλλονται πριν από τη θεραπεία τους, 
όταν αυτή γίνεται σε ιδιωτικές κλινικές 
που τώρα είναι μονόδρομος

σαν τα κελύφη που «επίταξε» το υπουργείο 
Υγείας- χρέωσε 140 ευρώ για το τεστ σε καρ
κινοπαθή που αναγκάστηκε να καταφύγει εκεί 
για να συνεχίσει τη θεραπεία της). Πολλές οι 
καταγγελίες των ασθενών, τονίζουν σε επι
στολή τους ογκολόγοι, «δυστυχώς οφείλουμε 
να επανέλθουμε στο θέμα της πληρωμής από 
τους ίδιους τους ογκολογικούς ασθενείς του 
υποχρεωτικού διαγνωστικού ελέγχου για τον 
κορονοΐό στον οποίο υποβάλλονται πριν από 
τη θεραπεία τους, όταν αυτή γίνεται σε ιδιω
τικές κλινικές».

Στη σημερινή συγκυρία, όπου το δημό
σιο σύστημα Υγείας είναι αναγκασμένο να 
σηκώσει το βαρύτατο φορτίο της περίθαλ
ψης ασθενών με Covid-19, ο αριθμός των 
ογκολογικών ασθενών που αναγκαστικά 
θα προσφεύγουν στις ιδιωτικές κλινικές για 
θεραπεία θα αυξηθεί, αναφέρει η Ελληνική 
Αντικαρκινική Εταιρεία και απευθύνει έκ
κληση προς τον ΕΟΠΥΥ να αναλάβει αυτός 
το κόστος των τεστ, ύστερα από ταχεία δι
απραγμάτευση με τους ιδιωτικούς φορείς ή, 
αν αυτό δεν καταστεί εφικτό, να δοθεί εντολή 
εκτέλεσής του με αποζημίωση που θα καθο
ρίσει μόνος του ο δημόσιος ασφαλιστικός 
οργανισμός.

Στους ιδιώτες γιατρούς η κυβέρνηση της

Ν.Δ. προσέφερε 2.000 ευρώ καθαρά, αφο
ρολόγητα, ακατάσχετα, με έξτρα υπερωρίες, 
διατήρηση του ιδιωτικού ιατρείου και των 
συνεργασιών τους με κλινικές, για να έρθει 
ο (δικός της) ΠΙΣ να αυξήσει την προσφορά, 
ζητώντας 3.000 τον μήνα και πολλά άλλα. 
Κλινικάρχες και ιδιώτες γιατροί αρνήθηκαν 
να βοηθήσουν τη δύσκολη ώρα, ενώ, υπό 
την πίεση της κατάστασης και της απώλειας 
ελέγχου, η κυβέρνηση ακόμα το σκέφτεται 
να τους επιστρατεύσει, αφήνοντας ανοιχτό 
το πού και υπό ποιες προϋποθέσεις. Μόνο 8 
ιδιώτες δήλωσαν ότι θα συντρέξουν το ΕΣΥ, 
ανακοίνωσε χθες ο κυβερνητικός εκπρόσω
πος Στέλιος Πέτσας πετώντας το γάντι στους 
γιατρούς. Την πρόκληση δέχθηκε ο πρόεδρος 
του ΠΙΣ Αθ. Εξαδάκτυλος που σε δήλωσή του 
κατηγόρησε την κυβέρνηση για «μία οκτάβα 
λάθη» που αφορούν την αποτυχία ικανοποίη
σης των αιτημάτων των γιατρών προκειμένου 
να... συνδράμουν, χαρακτήρισε «ατυχής» την 
δήλωση του Στ. Πέτσα και απαίτησε άμεσα 
την ανάκλησή της. Από την πλευρά του ο 
υφυπουργός Υγείας Βασίλης Κοντοζαμάνης 
στη διάρκεια της ενημέρωσης από την Αρι- 
στοτέλους ψέλλισε: «Εφόσον χρειαστεί θα 
επιτάξουμε και προσωπικό».

Παρά τις πρόσφατες δηλώσεις υπουργών 
της κυβέρνησης για σταδιακό άνοιγμα της 
οικονομίας στις 30 Νοεμβρίου, κάτι τέτοιο 
μοιάζει αδύνατο εδώ που έχουμε φτάσει. Στα
θερή θέση της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων 
του υπουργείου Υγείας, την οποία αδιάλειπτα 
επικαλούνται ο κυβερνητικός εκπρόσωπος και 
η υπουργός Παιδείας, είναι ότι η εκπαίδευση 
προηγείται και οφείλει σε κάθε περίπτωση να 
παραμένει ανοιχτή. Οι υπόλοιπες δραστηριό
τητες έπονται.
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1  Μεγάλο «στοίχημα» οι αντοχές του ΕΣΥ
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 707.62 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ενα ακόμη εμβόλιο στη μάχη κατά του Covid-1
.7

Πανδημία

Εντείνονχαι 
οι συνθήκες

και ΜΑΦ
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1  Μεγάλο «στοίχημα» οι αντοχές του ΕΣΥ
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Μεγάλο «στοίχημα» οι αντοχές χου ΕΣΥ
Δύσκολες χαρακτηρίζει η κυβέρνηση τις επόμενες εβδομάδες - Ερωτημαηκά για την άρση του lockdown

Η εξέλιξη της πανδημίας τον Νοέμβριο

Ημερ/νία
Θετικότητα 

(% κρουσμάτων 
/τεστ)

Ασθενείς 
στις ΜΕΘ Θάνατοι

23/11/2020 12,4 549 84
22/11/2020 10,5 540 103
21/11/2020 10,1 522 108
20/11/2020 11,1 519 72
19/11/2020 13,8 499 59
18/11/2020 12,5 480 60
17/11/2020 10,1 443 63
16/11/2020 18,5 400 59
15/11/2020 11,9 392 71
14/11/2020 8,3 366 38
13/11/2020 12,2 336 38
12/11/2020 13,3 310 50
11/11/2020 10,7 297 43
10/11/2020 9,5 263 41
9/11/2020 13,9 239 41
8/11/2020 12,7 228 35
7/11/2020 10,6 207 34
6/11/2020 9,4 196 14
5/11/2020 12,6 187 29
4/11/2020 10,9 179 18
3/11/2020 8,6 169 13
2/11/2020 9,6 153 7
1/11/2020 11,4 140 9

Της Ανθής Αγγελοπούλου
aagel@naftemporiki.gr

Τ
Ι α σχολεία θα είναι πιθανώς 
ία πρώτα που θα «σπάσουν» 
την καραντίνα, ωστόσο εί
ναι άγνωστο ακόμα το πότε θα 

ανοίξει όλη η αγορά, καθώς ανα
μένονται ανακοινώσας μέσα σης 
επόμενες ημέρες. Την ίδια στιγ
μή, η κυ βέρνηση επισημαίνει όπ 
θα είναι δύσκολες οι επόμενες 2- 
3 εβδομάδες και το μεγάλο στοί
χημα είναι να αντέξει το ΕΣΥ. Με
τά τη Θεσσαλονίκη και την Ατη- 
κή, τα νοσοκομεία σε Λάρισα, Βό
λο, Χαλκίδα και Λαμία δέχονται 
επίσης μεγάλη πίεση.

Τα επιδημιολογικά δεδομένα 
και οι ειδικοί θα κρίνουν πότε 
πρέπει να γίνει άρση του lock- 
down, ωστόσο τα σχολεία θα εί
ναι από τους τομείς της κοινωνι
κής δραστηριότητας που θα ανοί
ξουν πρώτοι, σύμφωνα με τον κυ- 
βερνηηκό εκπρόσωπο Στέλιο Πέ
τσα, ο οποίος στη χθεσινή ενη
μέρωση των πολιτικών συντα
κτών παρέπεμψε σε σχετικές ανα
κοινώσεις που θα γίνουν ης επό
μενες ημέρες. Στο ίδιο μήκος κύ
ματος και ο υφυπου ργός Πολιτι
κής Προστασίας Νίκος Χαρδα- 
λιάς, ο οποίος κατά την τακτική 
ενημέρωση του υπουργείου Υγεί
ας ανέφερε όη μπορεί ιτς τελευ
ταίες μέρες να γίνεται συνέχεια λό

γος για το πότε και πώς θα γίνει 
η άρση του lockdown, όμως είναι 
ξεκάθαρο πως η απόφαση της 
κυβέρνησης θα βασιστεί απο
κλειστικά και μόνο στα επιδη- 
μιολογικά δεδομένα και σης ει
σηγήσεις των ειδικών. Σε κάθε 
περίπτωση, τα στοιχεία αξιολο
γούνται καθημερινά, είπε.

«'Εχουμε πόλεμο και κάνου
με ό,ιτ μπορούμε να κρατήσου
με όρθιο το σύστημα Υγείας μέ
χρι να έρθει το εμβόλιο». Αυτά 
ήταν τα λόγια του κυ βερνηιτκού 
εκπροσώπου, ο οποίος συμπλή
ρωσε όιτ «ο πόλεμος αυτός μας 
αφορά όλους», ενώ τόνισε όπ «ανα
μένουμε αύξηση θανάτων και 
διασωληνωμένων και σημαντι
κή πίεση στο σύστημα Υγείας, γι' 
αυτό τώρα είναι ανάγκη να ελα
χιστοποιήσουμε ης κοινωνικές 
επαφές μας». Επίσης, προανήγ
γειλε «άλλη μια δύσκολη και εξαι- 
ρεηκά κρίσιμη εβδομάδα». Σύμ
φωνα με τον κ. Πέτσα, τα τελευ
ταία στοιχεία δείχνουν πως ο κο- 
ρονοϊός στη χώρα μας έχει στα
θερά μεγάλη επίπτωση στην ηλι- 
κιακή ομάδα 40-65 ετών, ενώ δεί
χνει σημάδια σταθεροποίησης 
στις ηλικίες 19-39 ετών. Συμ
πλήρωσε, επίσης, ότι ο ιός πέ
ρασε σης αρχές Νοεμβρίου από 
τις ηλικίες 20-30 ετών στις μεγα
λύτερες γενιές και τώρα συντη
ρείται στους κόλπους των οικο

γενειών.
Η ασφυξία που επικρατεί στα 

νοσοκομεία όλης της χώρας εί
ναι το μεγάλο «αγκάθι» για την 
κυ βέρνηση, η οποία παλεύει κα
θημερινά να βρειλύσειςώστενα 
αποσυμφορηθούν. Στη Θεσσα
λονίκη μπαίνει στη «μάχη» και 
το 424 Στραηωπκό Νοσοκομείο

με την 300ή Κινητή Υγειονομική 
Μονάδα Εκτάκτων Αναγκών, η 
οποία έχει και ακηνολογικό ερ
γαστήριο που θα λειτουργήσει 
την Πέμπτη. Ωστόσο, στην κινη- 
ιττ μονάδα θα νοσηλεύονται έως 
50 ασθενείς, αλλά όχι ασθενείς 
που χρειάζονται ΜΕΘ. Την ίδια 
σηγμή, Βόλος, Χαλκίδα, Λάρισα

και Λαμία ακολουθούν την πίεση 
που δέχεται η Θεσσαλονίκη και 
η Αιτική. Στη Λά ρισα επιτάχτηκε 
ήδη μια ιδιωτική κλινική.

Λιγότερα τεστ, 
λιγότερα κρούσματα
Χθες ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 1.388 
νέα κρούσματα (μειωμένα σε σχέ
ση με τα 1.498 που ανακοινώ
θηκαν προχθές), με την Αιτική 
να έχει 252, τη Θεσσαλονίκη 300, 
τη Μαγνησία 124, την Πέλλα 88, 
την Ημαθία 65 και την Καβάλα 
51. Πρέπει να σημειωθεί, ωστό
σο, όη τα μειωμένα κρούσματα εί
ναι αποτέλεσμα των εξαιρετικά 
μειωμένων τεστ που διενεργή- 
θηκαν, τα οποία ανήλθαν σε μό
λις 11.209 και είναι τα λιγότερα 
από την 1 η Νοεμβρίου. Ο δείκτης 
θετικότητας των τεστ είναι ιδιαί
τερα, αυξημένος στο 12,4%. Ο συ
νολικός αριθμός κρουσμάτων 
ανέρχεται σε 93.006. Υψηλός, 
όμως, παραμένει ο αριθμός ασθε
νών στις ΜΕΘ με 549 διασωλη- 
νωμένους. Μόνο χθες το 86 % των 
ΜΕΘ Θονίά-19 ήταν καλυμμένες 
σε όλη τη χώρα. Μεγάλος, όμως, 
ήταν και πάλι ο αριθμός των θα
νάτων, καθώς χθες κατέληξαν 84 
ασθενείς, με το σύνολο των θα- 
νόντων στη χώρα μας να ανέρ
χεται πλέον στου ς1.714απότην 
έναρξη της πανδημίας.

[S1D.-13900087]

Προς τρίτο 
κύμα μετά 
τις γιορτές
▼ Για τρίτο κύμα της παν
δημίας του κορονοϊού με
τά τα Χριστούγεννα έκανε 
λόγο χθες στον τηλεοπτικό 
σταθμό ΣΚΑΪ η πρόεδρος 
των νοσοκομειακών για
τρών Αθήνας - Πειραιά Μα- 
τίνα Παγώνη. Όπως είπε, το 
τρίτο κύμα της πανδημίας, 
το οποίο αναμένεται μετά 
τις γιορτές, είναι αυτό που 
φοβίζει ακόμη περισσότε
ρο τους ειδικούς. Παράλ
ληλα, επισήμανε ότι το 
άσχημο είναι πως το τρίτο 
κύμα συμπίπτει με την έξαρ
ση της γρίπης τους μήνες 
Δεκέμβριο και Ιανουάριο 
«και εκεί δεν ξέρουμε πώς 
θα συμπεριφερθούν οι δύο 
ιοί μαζί».
Από την πλευ ρά της, η κα- 
θηγήτρια Παιδιατρικής Λοι- 
μωξιολογίαςτου ΕΚΠΑκαι 
μέλος της Επιτροπής Εμ
πειρογνωμόνων Βάνα Πα- 
παευαγγέλου τόνισε ότι η 
διασπορά στην κοινότητα 
είναι μεγάλη, «γι' αυτό», 
όπως είπε, «ο καθένας μας 
πρέπει να επιλέξει μια μι
κρή ομάδα ανθρώπων που 
θα συναναστρέφεται. Πολ
λοί λένε ότι μοιάζει με τη 
γρίπη, όμως άλλα λένε οι 
αριθμοί. Καμία χρονιά η 
γρίπη δεν πέρασε τους 200 
θανάτους συνολικά». Πα
ράλληλα, η κ. Παπαευαγ- 
γέλου ανέφερε πως «κανείς 
δεν είναι αλώβητος, αν λά
βουμε υπόψη ότι μόνο μέ
σα στον Νοέμβριο έχουν 
διασωληνωθεί 135 άνθρω
ποι κάτω των 65 ετών». Ανα
φορικά με τις θεραπείες 
σημείωσε ότι «έχουμε θε
τικά νέα από το πεδίο των 
αντισωμάτων, καθώς φαί
νονται εξαιρετικά αποτε- 
λεσμαυκές και ήδη κάποιες 
μπαίνουν στα π ρωτόκολλα 
θεραπειών για ασθενείς με 
νόσο Covid-19 και λαμβά
νουν εγκρίσεις». Για τα εμ
βόλια η κ. Παπαευαγγέλου 
υποστήριξε όιτ «η αποτε- 
λεσματικότητα του κάθε 
εμβολίου θα έχει να κάνει 
και με τον αριθμό των αν
θρώπων που θα εμβολια
στούν». [SID:13900348]
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1  Το Δημόσιο νεκρώνει μήπως και επιζήσει...
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 650.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

24ΩΡΗ ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΑΠΕΡΓΙΑ ΣΤΙΣ 26 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ ΜΕ ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΚΛΑΔΩΝ

Το Δημόσιο νεκρώνει
μήπως και επιζήσει... 24ωρη ΓΕΝΙΚΗ 

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΑΠΕΡΓΙΑ
Πέμ·Τ9 26 Νοεμβρίου

Βασικά αιτήματα η 
ενδυνάμωση του ΕΣΥ, η 
ενίσχυση/αποσυμφόρηση 
των μέσων μαζικής 
μεταφοράς και η προστασία 
εργαζομένων και 
εργασιακών δικαιωμάτων 
που πλήττονται από 
διάφορες διατάξεις που 
ψηφίζονται εν μέσω 
πανδημίας και απαγόρευσης 
συγκεντρώσεων

και προτάσεις καταφεραμε, 
κάτω από δύσκολες συνθήκες 
και παρά τις αντιξοότητες, να 
κρατήσουμε σε κίνηση τις Στα
θερές Συγκοινωνίες και να πα

ρέχουμε ασφαλές 
συγκοινωνιακό 
έργο», αναφέρουν 
στην ανακοίνωση. 
Ωστόσο, προσθέ
τουν, «δεν είμαστε 
διατεθειμένοι να 
δεχτούμε αυτή 
η πανδημία να 
γίνει “εργαλείο” 
για να περάσουν 

αντεργατικά νομοσχέδια και να 
ισοπεδωθούν δικαιώματα και 
κατακτήσεις δεκαετιών».

Σοβαρά προβλήματα αναμέ
νονται από αύριο στις πτήσεις, 
καθώς με αφορμή τη συζήτηση 
του νομοσχεδίου στη Βουλή, 
κλάδοι εργαζομένων στην ΥΠΑ 
πραγματοποιούν την Τετάρτη 
διαδοχικές εξάωρες στάσεις 

§ εργασίας μεταξύ 6 και 12 το με- 
is σημέρι και μεταξύ 12 και 6 το 
g απόγευμα. Την Πέμπτη όμως 
ο απεργούν ολόκληρο το 24ωρο, 
g οπότε θα παγώσει κάθε κίνηση 

στα αεροδρόμια.
► Των ΑΡΗ ΧΑΤΖΗΓΕΩΡΓΙΟΥ, 
ΧΡΙΣΤΙΝΑΣ ΠΑΠΑΣΤΑΘΟΠΟΥΛΟΥ

μέρα κινητοποιήσεων η ερχό
μενη Πέμπτη 26 Νοεμβρίου, με 
όλους τους κλάδους -από τους 
υγειονομικούς και τους εκπαι
δευτικούς ώς τους εργαζόμενους 
στον ευρύτερο δημόσιο τομέα 
και εκείνους των μέσων μαζικής 
μεταφοράς- να ανακοινώνουν 
τη συμμετοχή τους στην 24ωρη 
απεργία του Εργατικού Κέντρου 
Αθήνας. Τα βασικά αιτήματα πε
ριλαμβάνουν την ενίσχυση του 
ΕΣΥ, την προστασία των εργαζο
μένων εν μέσω πανδημίας, την 
ενίσχυση και αποσυμφόρηση

των μέσων μαζικής μεταφοράς, 
όπως και την προστασία των 
εργασιακών δικαιωμάτων που 
πλήττονται από διάφορες δια
τάξεις που ψηφίζονται εν μέσω 
κορονοϊού και απαγόρευσης συ
γκεντρώσεων.

Απεργιακό κάλεσμα έχουν 
απευθύνει το ΠΑΜΕ όπως και 
εκατοντάδες εργατικά κέντρα, 
ομοσπονδίες και συνδικάτα σε 
όλη τη χώρα με βασικό σύνθημα: 
«Μέτρα προστασίας της υγείας 
του λαού - Υπερασπιζόμαστε τη 
ζωή και τα δικαιώματά μας». Στις 
κινητοποιήσεις συμμετέχουν οι 
εργαζόμενοι στον δοκιμαζόμενο 
τομέα της Υγείας, με τις ΟΕΝΓΕ

και ΠΟΕΔΗΝ να συνεχίζουν τις 
δυναμικές δράσεις τους για την 
προάσπιση του ΕΣΥ μετά τις κι
νητοποιήσεις στα προαύλια των 
νοσοκομείων στις 12 Νοεμβρίου. 
Ρολά θα κατεβάσει την Πέμπτη 
και ο δημόσιος τομέας ύστερα 
από το κάλεσμα της ΑΔΕΔΥ, που 
ζητάει ακόμη την αποχή από 
κάθε ηλεκτρονική ψηφοφορία 
σε όλο το Δημόσιο για τα Υπηρε
σιακά Συμβούλια.

Συγκοινωνίες
Οι εργαζόμενοι σε μετρά, ηλε

κτρικό σιδηρόδρομο και τραμ, με 
κοινή τους ανακοίνωση, ενημέ
ρωσαν χθες ότι και τα τρία μέσα

θα μείνουν εκτός λειτουργίας για 
ένα ολόκληρο 24ωρο. Στα αιτή- 
ματά τους, εκτός από την υπο
γραφή συλλογικής σύμβασης 
και τις διαμαρτυρίες για όσα η 
κυβέρνηση προωθεί σε σχέση με 
κατάργηση δώρου, απλήρωτες 
υπερωρίες, περιορισμούς στις 
απεργίες και μείωση παροχών 
μέσω ΟΑΕΔ, προσθέτουν και την 
ενίσχυση των μέτρων πρόληψης 
κατά του κορονοϊού. «Οι εργαζό
μενοι στη ΣΤΑΣΥ Α.Ε., από την 
πρώτη στιγμή της εκδήλωσης 
της πανδημίας του Covid-19, 
σταθήκαμε με υπευθυνότητα 
απέναντι στις πρωτόγνωρες 
συνθήκες και με διεκδικήσεις

Λιμάνια
«Δεμένα» θα παραμείνουν 

τα πλοία στα λιμάνια της χώ
ρας καθώς τα ναυτεργατικά 
σωματεία ΠΕΝΕΝ, ΠΕΜΕΝ, 
ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ, ΠΕΕΜΑΓΕΝ και 
ΠΕΝΗΗΕΝ πραγματοποιούν 
την Πέμπτη 24ωρη απεργία σε 
όλες τις κατηγορίες των πλοίων. 
«Το νομοσχέδιο της κυβέρνησης 
αποτελεί ένα νέο συντριπτικό 
πλήγμα στο δικαίωμα της απερ
γίας, στα συνδικαλιστικά δικαιώ
ματα, στη συλλογική δράση, στις 
δημοκρατικές ελευθερίες, καταρ
γεί το δώρο, το πενθήμερο» ανα
φέρει η διοίκηση της ΠΕΝΕΝ, 
ενώ τα υπόλοιπα 4 σωματεία 
σημειώνουν ότι «η κυβέρνηση, 
όπως ψήφισε προκλητικά προνό
μια για την εργοδοσία και σειρά 
αντεργατικών μέτρων την πρώτη 
περίοδο της πανδημίας με Πρά
ξεις Νομοθετικού Περιεχομένου 
και Κοινές Υπουργικές Αποφά
σεις, έτσι και τώρα στην ίδια κα
τεύθυνση, με νέους αντιλαϊκούς 
νόμους, για να ξαναπληρώσει 
η εργατική-λάίκή οικογένεια τη 
νέα καπιταλιστική κρίση». Προ
βλήματα αναμένεται να υπάρ
ξουν και στο εμπορικό λιμάνι 
του Πειραιά, καθώς απεργούν 
οι λιμενεργάτες του ΟΛΠ, αφού 
το σωματείο τους Ενωση Λιμε
νεργατών ΟΛΠ συμμετέχει στην 
24ωρη απεργία που εξήγγειλαν 
συνδικάτα και το Εργατικό Κέ
ντρο Πειραιά.
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1  Προσλήψεις στο Σύστημα Υγείας
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 135.58 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

EDITORIAL

Προσλήψεις 
σχο Σύστημα Υγείας
ΜΠΟΡΕΙ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
να επικρίνεται από την αξιω
ματική αντιπολίτευση ότι δεν 
στελεχώνει με τις απαιτούμενες 
προσλήψεις προσωπικού το ΕΣΥ, 
ωστόσο η πραγματικότητα είναι 
εντελώς διαφορετική και οι ανα
γνώστες της «Αγοράς Εργασίας» 
το έχετε ήδη διαπιστώσει, καθώς 
σας ενημερώνει κάθε εβδομά
δα με όλες τις νέες προκηρύξεις 
για το Δημόσιο. Πέραν, λοιπόν, 
των χιλιάδων προσλήψεων που 
έχουν ήδη γίνει για την ενίσχυση 
του Εθνικού Συστήματος Υγεί
ας, όπως θα διαβάσετε σήμερα η 
κυβέρνηση δρομολογεί την πρό
σληψη 1.980 μόνιμων γιατρών 
και νοσηλευτών για τη στελέχω- 
ση των νοσηλευτικών ιδρυμάτων 
στη μάχη κατά της πανδημίας. Οι 
εν λόγω προσλήψεις θα γίνουν 
με διαδικασίες-εξπρές προκει- 
μένου το νέο προσωπικό να έχει 
πιάσει δουλειά εντός του 2020. 
Επιπλέον, το υπουργείο Υγείας 
απέστειλε στο ΑΣΕΠ επείγον αί
τημα για την έκδοση νέας προ
κήρυξης που αφορά 560 μόνι
μες προσλήψεις νοσηλευτών, 
ενώ περισσότερες από 1.420 
προσλήψεις μόνιμων γιατρών 
μέχρι το τέλος του έτους προα
νήγγειλε ο υφυπουργός Υγείας, 
Βασίλης Κοντοζαμάνης. Εν τω 
μεταξύ, ψηφίστηκε από τη Βου
λή τροπολογία που προβλέπει 
την πρόσληψη, έως τις 31 Δε
κεμβρίου και για ένα έτος, του 
αναγκαίου επικουρικού προσω
πικού σε δομές Υγείας για την 
αντιμετώπιση έκτακτων αναγκών 
από την εμφάνιση και διασπορά 
του νέου κορονοϊού.



19;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Προσλήψεις-εξπρές για 1.980 µόνιµους γιατρούς,
νοσηλευτές και επικουρικό προσωπικό

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 903.24 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΑ ΕΝΙΣΧΥΣΟΥΝ ΑΜΕΣΑ ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ

Προσλπψεις-εξπρές για L.980 μόνιμους γιατρούς, 
νοσηλευτές και επικουρικό προσωπικό

Η
 κυβέρνηση δρομολογεί ιην πρόσληψη 1.980 

μόνιμων γιατρών και νοσηλευτών για την ενί
σχυση των νοσηλευτικών ιδρυμάτων στη μάχη 
κατά της πανδημίας. Οι εν λόγω προσλήψεις 

θα γίνουν με διαδικασίες-εξπρές προκειμένου το νέο 
προσωπικό να έχει πιάσει δουλειά εντός του 2020. ■

1.420 θέσεις μόνιμων γιατρών
►► Περισσότερες από 1.420 προσλήψεις μόνιμων 
ιατρών μέχρι το τέλος του έτους προανήγγειλε ο 
υφυπουργός Υγείας Βασίλης Κοντοζαμάνης. «Μέ
χρι σήμερα, εντός του 2020, περισσότερες από 620 
προσλήψεις μόνιμου ιατρικού προσωπικού έχουν δι- 
εκπεραιωθεί, ενώ όσον αφορά στις προσλήψεις σε 
επικουρικό προσωπικό, έχουμε ήδη ξεπεράσει τις 
7.000», σημείωσε ο υπουργός. Για τις θέσεις του ια
τρικού προσωπικού ζητούνται απαραιτήτως: α) πτυχίο 
ή δίπλωμα Ιατρικής ΑΕΙ ή το ομώνυμο πτυχίο ή δί
πλωμα Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστημίου (ΕΑΠ) ΑΕΙ 
ή Προγραμμάτων Σπουδών Επιλογής (ΠΣΕ) ΑΕΙ της 
ημεδαπής ή ισότιμος τίτλος σχολών της ημεδαπής ή 
αλλοδαπής, αντίστοιχης ειδικότητας, β) άδεια άσκησης 
ιατρικού επαγγέλματος ή βεβαίωση ότι πληροί όλες 
τις νόμιμες προϋποθέσεις για την άσκηση του ιατρι
κού επαγγέλματος, γ) άδεια χρησιμοποίησης τίτλου 
ειδικότητας (όπου απαιτείται), δ) βεβαίωση ιδιότητας 
μέλους Ιατρικού Συλλόγου.

560 μόνιμοι νοσηλευτές
►► Επείγον αίτημα απέστειλε το υπουρ
γείο Υγείας στο Ανώτατο Συμβούλιο 
Επιλογής Προσωπικού (ΑΣΕΠ) για την 
έκδοση νέας προκήρυξης για 560 μό
νιμες προσλήψεις νοσηλευτών. Πιο συ
γκεκριμένα, έτοιμη είναι η προκήρυξη 
για 560 μόνιμες προσλήψεις που θα 
καλύψουν κενές οργανικές θέσεις ΤΕ 
κατηγορίας του κλάδου Νοσηλευτικής 
σε φορείς του υπουργείου Υγείας και 
θα στελεχώσουν νοσοκομεία, Κέντρα 
Υγείας κ.λπ.

Ηδη, το σχέδιο προκήρυξης έχει φτά
σει στα χέρια του ΑΣΕΠ και το επόμε
νο διάστημα αναμένεται να αποσταλεί 
στο Εθνικό Τυπογραφείο για να πάρει 
ΦΕΚ. Οι προσλήψεις αυτές, που κρίνο- 
νται και κρίσιμες λόγω της κατάστασης 
που επικρατεί εξαιτίας της εξάπλωσης 
του κορονοϊού, εγκρίθηκαν με απόφα
ση του Υπουργικού Συμβουλίου στις 
30 Σεπτεμβρίου, με την οποία εγκρί- 
θηκε και συνολικά ο προγραμματισμός 
προσλήψεων τακτικού και εποχικού 
προσωπικού έτους 2021.

Οι θέσεις εργασίας που θα προκηρύ
ξει το ΑΣΕΠ θα αφορούν τη στελέχω- 
ση των νοσοκομείων σε όλες τις ΥΠΕ 
της χώρας, σε μια ιδιαίτερα κρίσιμη 
στιγμή για το Σύστημα Υγείας. Παρά 
το γεγονός ότι οι συγκεκριμένες προ
σλήψεις εντάσσονται στον Προϋπολο
γισμό του 2021, το υπουργείο Υγείας 
έχει δώσει εντολή να προχωρήσει 
άμεσα ο διαγωνισμός για να γίνουν 
οι διορισμοί όσο γίνεται πιο γρήγο
ρα. Ηδη, το υπουργείο Εργασίας έχει 
εγκρίνει τις θέσεις που θα καλυφθούν 
από τις λίστες προστατευομένων του 
ΟΑΕΔ, με την κατανομή να προβλέπει 
39 προσλήψεις που θα ορισθούν από 
τις λίστες, που είναι ως εξής: άτομα 
με ειδικές ανάγκες (10 θέσεις), πολύ
τεκνοι (7 θέσεις), ανάπηροι πολέμου 
και τέκνα τους (3 θέσεις), τρίτεκνοι 
(11 θέσεις), έμμεση ΑμεΑ (4 θέσεις), 
Εθνικής Αντίστασης (4 θέσεις). Για τις

θέσεις ΤΕ Νοσηλευτών θα ζητηθούν: 
πτυχίο ή δίπλωμα τμήματος Νοση
λευτικής. γνώση χειρισμού Η/Υ στα 
αντικείμενα: (α) επεξεργασίας κειμέ
νων, (β) υπολογιστικών φύλλων και 
(γ) υπηρεσιών Διαδικτύου. Οι υπο
ψήφιοι μπορούν να αποδεικνύουν 
τη γνώση χειρισμού Η/Υ και με τον 
τίτλο σπουδών τους. Αδεια άσκησης 
επαγγέλματος Νοσηλευτή-τριας ή βε
βαίωση ότι ο/η υποψήφιος/α πληροί 
όλες τις νόμιμες προϋποθέσεις για 
την άσκηση του επαγγέλματος Νοση-

λευτή-τριας. Ταυτότητα μέλους της 
Ενωσης Νοσηλευτών/τριών Ελλάδος 
(ΕΝΕ), η οποία να είναι σε ισχύ ή βε
βαίωση ανανέωσης εγγραφής στην 
Ενωση Νοσηλευτών Ελλάδος (ΕΝΕ) 
του τρέχοντος έτους ή βεβαίωση 
εγγραφής στην Ενωση Νοσηλευτών 
Ελλάδας (ΕΝΕ) για όσους εγγράφο- 
νται για πρώτη φορά, η οποία είναι σε 
ισχύ μέχρι το τέλος Φεβρουάριου του 
επόμενου έτους από την έκδοσή της, 
σύμφωνα με τα οριζόμενα στο άρθρο 
4, παρ. 5 του ν. 3252/2004.

Πρόσληψη επικουρικού προσωπικού για ένα έτος
►► Την ίδια ώρα, ψηφίστηκε από την Ολο
μέλεια τροπολογία στην οποία περιλαμβά
νεται η πρόσληψη επικουρικού προσωπι
κού σε δομές Υγείας για την αντιμετώπιση 
έκτακτων αναγκών από την εμφάνιση και 
διασπορά του νέου κορονοϊού. Ειδικότερα, 
δύναται η δυνατότητα να προσλαμβάνε
ται έως 31 Δεκεμβρίου 2020 και για ένα 
έτος, με κοινή απόφαση των υπουργών 
Οικονομικών και Υγείας, επικουρικό ια
τρικό, νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό 
στα στρατιωτικά νοσοκομεία, στο ΝΙΜΤΣ, 
στα πανεπιστημιακά νοσοκομεία, στα νο
σοκομεία Αρεταίειο και Αιγινήτειο, στην

Ανώνυμη Εταιρία Μονάδων Υγείας, στα 
νοσοκομεία του ΕΣΥ, στις δομές Πρωτο
βάθμιας Φροντίδας Υγείας για την κάλυψη 
των αναγκών που προκύπτουν από την 
πανδημία. Η ισχύς της διάταξης άρχεται 
από 1 ης Οκτωβρίου 2020. Επίσης, εφό
σον εξακολουθεί να υφίσταται κίνδυνος 
διασποράς του νέου κορονοϊού και έως 
και την 30ή Ιουνίου 2021, με απόφαση 
του γενικού γραμματέα Υπηρεσιών Υγείας 
δύναται να εντάσσεται στο δυναμικό των 
ΠΦΥ και των νοσοκομείων εθελοντικό 
ή συμβατικά ή αναγκαστικά διατιθέμενο 
ιατρικό, νοσηλευτικό και βοηθητικό προ

σωπικό από τον ιδιωτικό τομέα και να 
του ανατίθενται καθήκοντα για ορισμένο 
χρονικό διάστημα για την καταπολέμηση 
της έκτακτης ανάγκης δημόσιας υγείας. 
Για την απασχόληση του συγκεκριμένου 
προσωπικού συνάπτεται ατομική σύμβαση 
απασχόλησης με το διοικητή της οικείας 
Υγειονομικής Περιφέρειας, στην οποία 
αναφέρονται ο χρόνος απασχόλησης και 
οι όροι αποζημίωσης. Η διάρκεια απασχό
λησης δύναται να παρατείνεται για έξι 
ακόμα μήνες από τη λήξη της σύμβασης 
και σε κάθε περίπτωση όχι πέρα από την 
31 η Δεκεμβρίου 2021.
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1  Ελλ. Λύση: Αντί η κυβέρνηση να δίνειλεφτά για το
ΕΣΥ, εξαγόραζε διθυράμβους από τα ΜΜΕ

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 350.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα α ντίακηνα που έχουν στηθεί στον χώρο στάθμευσης του 424Στρατιωτι
κού Νοσοκομείου στη Θεσσαλονίκη. Ενθετη, ο Κ. Βελόπουλος

Ελλ. Λύση: Αντί η κυβέρνηση ναδίνειλεφτά 
για το ΕΣΥ, εξαγόραζε διθυράμβους από ταΜΜΕ
ΣΚΛΗΡΗ κριτική στην κυβέρνηση για την 
κατάσταση στην οποία βρίσκεται το Εθνικό 
Σύστημα Υγείας άσκησαν χθες η Ελληνική 
Λύση και ο πρόεδρός της Κυριάκος Βελό
πουλος. «Οι εικόνες με τα αντίσκηνα στον 
χώρο στάθμευσης του 424 και την τραγική 
κατάσταση στη Θεσσαλονίκη, με τις ΜΕΘ 
να μην επαρκούν και τους ήρωες υγειονο
μικούς λειτουργούς στα όριά τους, παρα
πέμπουν σε σκηνικό πολέμου, με απόλυτη 
ευθύνη της κυβέρνησης.

Μιας κυβέρνησης που δεν άκουσε τις 
εκκλήσεις της Ελληνικής Λύσης, που εδώ 
και μήνες καλούσε για την επαναλειτουργία 
τόσο του 424 όσο και του Λοιμωδών Νό
σων αποκλειστικά για ασθενείς με κορονο- 
ϊό, με αποτέλεσμα σήμερα να βλέπουμε αυ
τές τις τραγικές εικόνες με τα αντίσκηνα και 
την ανεπάρκεια σε ΜΕΘ, που κοστίζει ζωές 
Ελλήνων πολιτών» αναφέρει η ανακοίνωση 
του κόμματος του κ. Βελόπουλου, η οποία 
καταλήγει ως εξής: «Η κυβέρνηση της Ν.Δ. 
αποδεικνύεται ανεπαρκής και λίαν επικίν

δυνη για τη διακυβέρνηση της χώρας. Ελε
γαν ότι “πάμε για πόλεμο”, όντως έχουμε 
πόλεμο, αλλά αποδείχθηκαν “μη ετοιμοπό
λεμοι”».

Παράλληλα η Ελληνική Λύση, επικα
λούμενη τα τρέχοντα στοιχεία και το γε
γονός ότι περίπου 1.500 υγειονομικοί λει
τουργοί, ευρισκόμενοι στην πρώτη γραμ
μή, έχουν νοσήσει από κορονοϊό, τονίζει: 
«Αποτέλεσμα, το ΕΣΥ να κλονίζεται και οι 
ήρωες γιατροί και νοσηλευτές να έχουν 
φτάσει στα όριά τους.

Η κυβέρνηση, που είχε όλο το χρονικό 
διάστημα να θωρακίσει το σύστημα, ώστε 
να ανταποκριθεί επιτυχώς στο δεύτερο κύ
μα, όχι μόνον ολιγώρησε, αλλά χαρακτήρι
ζε “πεταμένα λεφτά” τις απαιτούμενες δα
πάνες που θα έσωζαν ζωές. Την ίδια στιγ
μή όμως έβρισκε δεκάδες εκατομμύρια για 
να εξαγοράζει διθυραμβικές κριτικές από 
τα ΜΜΕ. Για αυτά τα εγκληματικά λάθη οι 
υπεύθυνοι να είναι βέβαιοι ότι θα λογοδο- \ 
τήσουν».
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1  Το ΕΣΥ στην υπηρεσία των κλινικών
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 154.24 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το ΕΣΥ στην υπηρεσία των κλινικών
ΝΟΣΗΛΕΥΤΕΣ από τα δημόσια νοσοκομεία μετακινούνται 
στις ιδιωτικές κλινικές της Θεσσαλονίκης που έχουν επιτα- 
χθεί για την αντιμετώπιση του κορωνοϊού. Το θέμα έφερε στη 
δημοσιότητα η αναπληρωτής τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ, 
βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης Δώρα Αυγέρη, επισημαίνοντας 
ότι «το δημόσιο που πληρώνει ημερήσια αποζημίωση στις 
δήθεν επιταγμένες ιδιωτικές κλινικές, θα τους καλύψει και 
τις ανάγκες σε προσωπικό, μεταφέροντας σε αυτές γιατρούς, 
νοσηλευτές, διοικητικούς υπαλλήλους από τα δημόσια νοσο
κομεία που ήδη έχουν γονατίσει! Δεν είναι ότι έχουν μετατρέ
ψει τα δημόσια νοσοκομεία σε νοσοκομεία μια νόσου, τώρα 
τα μετατρέπουν σε υπηρέτες των ιδιωτικών κλινικών! Είχαν 
ξεκινήσει εντάσσοντας γιατρούς των ιδιωτικών κλινικών, μέσα 
σε δημόσια νοσοκομεία, για να κάνουν τις διαλογές των «καθαρών», μη Covid-19 περιστατικών!». Η Δώρα Αυγέρη 
δημοσιοποίησε και τη σχετική απόφαση της 3ης ΥΠΕ Μακεδονίας για την μετακίνηση των νοσηλευτών του ΕΣΥ σε 
ιδιωτικές κλινικές. Η κίνηση αυτή δείχνει τη γενικότερη ανοργανωσιά και ανικανότητα της κυβέρνησης να διαχει
ριστεί το δεύτερο κύμα του κορωνοϊού. Συμβαδίζει όμως με τη φιλοσοφία της κυβέρνησης που θέλει τη συγχώνευση 
δημόσιου και ιδιωτικού στον χώρο της Υγείας. Το ποιος θα είναι ο χαμένος, το βλέπουμε ήδη. Γιατί όπως το κάνουν 
δεν θα εξοικονομεί λεφτά το δημόσιο σύστημα. Και θα χάνει λεφτά και θα διαλύεται αργά και σταθερά.
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1  Ο στρατός έστησε σκηνές έξω από το νοσοκομείο
Βόλου

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 247.62 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΦΟΡΗΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

0 στρατός έστησε σκηνές έξω ηπό το νοσοκομείο Βόλου

ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΕΣ σκηνές στο προαύλιο του νοσοκομεί
ου Βόλου έστησε χθες το πρωί κλιμάκιο του στρατού και 
της Ταξιαρχίας Πεζοναυτών. Οι σκηνές αυτές θα χρησι
μοποιηθούν για τη λήψη επιχρισμάτων από τους πολί
τες, προκειμένου να περιοριστεί η αναμονή τους κάτω 
από αντίξοες καιρικές συνθήκες και να αποσυμφορη- 
θεί η κατάσταση στο νοσοκομείο λόγω της πανδημίας 
του κορωνοϊού. Υπενθυμίζεται πως λόγω της δύσκολης

κατάστασης που επικρατεί στη Θεσσαλονίκη, μετά από 
απόφαση της πολιτικής και στρατιωτικής ηγεσίας, άρχισε 
να στήνεται κινητή υγειονομική μονάδας εκτάκτων ανα
γκών στον προαύλιο χώρο του 424 Γενικού Στρατιωτι
κού Νοσοκομείου.Η κινητή μονάδα θα διαθέτει 50 κλίνες 
νοσηλείας και ακτινολογικό εργαστήριο, το οποίο είναι 
απαραίτητο για τη διάγνωση επιπτώσεων του κορωνοϊ- 
ού στον θώρακα, ενώ διευκρινίζεται ότι η κινητή μονάδα 
δεν θα διαθέτει Μονάδα Εντατικής θεραπείας. Η κατάλ
ληλη διαμόρφωση του χώρου αναμένεται να ολοκληρω
θεί την προσεχή Πέμπτη. Στόχος είναι να μπορεί η μονά
δα να δεχτεί - εφόσον απαιτηθεί - ασθενείς, προκειμέ
νου να εξοικονομηθεί χώρος για ασθενείς με κορωνοϊό 
εντός του νοσοκομείου. Το φορητό νοσοκομείο αποτε- 
λείται από αντίσκηνα και κοντέινερ, στα οποία θα ανα
πτυχθούν κλίνες με αναπτευστήρες, ενώ είχε χρησιμο
ποιηθεί προηγουμένως στο Αφγανιστάν, όταν είχε μετα- 
βεί εκεί ένα τμήμα του ελληνικού στρατού.
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1  Πώς βλέπουν τη μάχη του ΕΣΥ σε ΣΥΡΙΖΑ και ΚΙΝΑΛ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 239.3 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πώς βλέπουν τη μάχη του ΕΣΥ 
σε ΣΥΡΙΖΑ και ΚΙΝΑΛ
Οι προτάσεις και η... ευκαιρία για αντιπολίτευση
ΤΗΣ ΜΥΡΤΟΣ ΛΙΛΛΙΟΥΤΗ

Γ
ια τα κόμματα της αντιπολίτευσης, 
το Εθνικό Σύστημα Υγείας βρίσκε
ται αυτή τη στιγμή στο κέντρο της 
προσοχής: είναι και σημείο αναφοράς, 

αλλά και ευκαιρία. Οχι μόνο γιατί στα 
όρια και στις αντοχές του ΕΣΥ έχει επικε
ντρωθεί το ενδιαφέρον κυβέρνησης και 
πολιτών - κανείς δεν θέλει να μάθει τι θα 
συμβεί αν αυτό καταρρευσει. Στον ΣΥΡΙ- 
ΖΑ θεωρούν πως στον τομέα της υγείας 
μπορούν να εντοπίσουν τις μεγαλύτερες 
«τρύπες» στην κυβερνητική διαχείριση 
της πανδημίας, ενώ στο Κίνημα Αλλαγής 
θέλουν να συνεχίσουν τη στενή σχέση 
της παράταξης με τον χώρο της δημόσιας 
υγείας και στον καιρό του COVID-19.

Η επίσκεψη του Αλέξη Τσίπρα στο 
νοσοκομείο Γ. Γεννηματάς συνοδεύτη
κε από σκληρή κριτική στη σύγκριση 
που έκανε ο Αδωνις Γεωργιάδης μεταξύ 
Ελλάδας και Βελγίου. «Ο κ. Γεωργιάδης 
πανηγυρίζει την ώρα που η χώρα μας έχει 
φθάσει να χάνει πάνω από 100 ανθρώ
πους την ημέρα, χο ΕΣΥ έχει καταρρευσει 
με αποκλειστική ευθύνη της κυβέρνησής 
του», ανέφερε χαρακτηριστικά σε ανα
κοίνωσή της η Κουμουνδούρου. «Δεν 
υπάρχει καμία δικαιολογία να μην ενι- 
σχυθεί το ΕΣΥ. Υπάρχει μονάχα ιδεολη
ψία», τόνισε από τη δική του πλευρά ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, που συναντήθηκε 
με εργαζομένους του νοσοκομείου. «Αν 
πρέπει να βγάλουμε ένα μήνυμα από 
αυτό που μας βρήκε είναι ότι ο άνθρωπος 
και η ανθρώπινη ζωή είναι πάνω από 
τα κέρδη». Στη σημερινή συνεδρίαση 
της Κοινοβουλευτικής Ομάδας, ο πρόε
δρος του ΣΥΡΙΖΑ αναμένεται να σηκώσει 
ακόμα περισσότερο τους τόνους, ενώ

το κόμμα επανακατέθεσε δυο τροπολο
γίες στη Βουλή που προβλέπουν δώρο 
Χριστουγέννων και εισόδημα έκτακτης 
ανάγκης για τους υγειονομικούς.

Ενα από αυτά που ανέφεραν στον Τσί
πρα γιατροί και νοσοκόμοι είναι το αίτημά 
τους για προσλήψεις μόνιμων και ένταξή 
τους στα βαρέα και ανθυγιεινά. Αίτημα, 
δηλαδή, που πριν ενταχθεί στην ατζέντα 
της αξιωματικής αντιπολίτευσης, είχε 
έρθει στη Βουλή από το Κίνημα Αλλαγής.

ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΑ ΑΠΟ ΚΙΝΑΛ. Χθες η 
κεντροαριστερή Κοινοβουλευτική Ομάδα 
κατέθεσε εκ νέου τροπολογία με την 
οποία ζητά ένταξη στα βαρέα και ανθυ
γιεινά του υγειονομικού προσωπικού 
του ΕΣΥ, αλλά και όσων εργάζονται στην 
πρώτη γραμμή απέναντι στην πανδημία, 
συμπεριλαμβανομένων των εργαζομέ
νων στους δήμους και των ένστολων. 
Οι ρυθμίσεις, που περιλαμβάνουν και 
τη χορήγηση δώρου Χριστουγέννων για 
το 2020, γίνονται (σύμφωνα με την αι- 
τιολογική έκθεση) «ως ελάχιστο δείγμα 
αναγνώρισης του τεράστιου έργου των 
λειτουργών υγείας, που επιδεικνύουν 
ύψιστη προσήλωση και αυτοθυσία στο 
έργο προστασίας της δημόσιας υγείας 
καθώς και των λειτουργών της πολιτικής 
προστασίας, της ασφάλειας των πολιτών 
και της χώρας». Η τροπολογία υπογράφε
ται από όλη την Κοινοβουλευτική Ομάδα, 
προεξάρχουσας της Φώφης Γεννήματα. 
«Θα επιμείνουμε για όσο χρειαστεί», τό
νιζαν χθες από τη Χαριλάου Τρικούπη.

Νομοθετικές πρωτοβουλίες για την 
ενίσχυση του ΕΣΥ ανέλαβε χθες και το 
ΜέΡΑ25, ζητώντας επίταξη του ιδιωτι
κού τομέα υγείας και οργανική ένταξη 
του επικουρικού ιατρικού προσωπικού.
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1  Επίδομα Χριστουγέννων σε όλους τους
εργαζόμενους των δημόσιων μονάδων Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 415.9 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΩΜΑΤΕΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΣΕ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ

Επίδομα Χριστουγέννων σε όλους
τους εργαζόμενους των δημόσιων μονάδων Υγείας
Αμεση απάντηση στη διασπαστική τακτική της κυβέρνησης και την επιλογή της να δώσει 
«βοήθημα» Χριστουγέννων σε μερίδα υγειονομικών

Μ
α καταβληθεί το επίδομα Χριστουγέννων σε όλους τους 
εργαζόμενους στις δημόσιες μονάδες Υγείας και Πρόνοι
ας, χωρίς αποκλεισμούς και «διαιρεί και βασίλευε», απαι
τούν σωματεία των εργαζομένων στα δημόσια νοσοκομεία.

Ετσι απαντούν στην προσπάθεια της κυβέρνησης, που τις προ
ηγούμενες μέρες, με επείγον μήνυμα των ΥΠΕ προς τις διοική
σεις των νοσοκομείων, ζήτησε να δοθούν (μέχρι χτες το πρωί) 
καταστάσεις σχετικά με το ποιοι υγειονομικοί «ασχολούνται αυ
τήν την περίοδο με ασθενείς Covid», προκειμένου να δώσει ένα 
...«βοήθημα» γιορτών (ούτε καν 13ο μισθό), και μάλιστα όχι σε ό
λους τους εργαζόμενους αλλά σε ένα μέρος τους, με πρόσχη
μα ότι δήθεν δεν εμπλέκονται όλες οι κατηγορίες υγειονομικών 
στην αντιμετώπιση της Covid-19!

«Οι κυβερνητικές μεθοδεύσεις για αποκλεισμούς από την κα
ταβολή επιδόματος Χριστουγέννων και η καλλιέργεια του "διαιρεί 
και βασίλευε" αποτελούν προσβολή για τους χιλιάδες εργαζόμε
νους στις δημόσιες μονάδες Υγείας και Πρόνοιας, που συνεχί
ζουμε την προσπάθεια - μέσα σε ολοένα δυσκολότερες συνθή
κες - όχι μόνο ενάντια στην επιδημία Covid-19 αλλά και καθημε
ρινά για την προστασία της υγείας των λαϊκών οικογενειών», α
παντά το Σωματείο Εργαζομένων Νοσοκομείου «θριάσιο» και 
προσθέτει: «Δυσκολευόμαστε να τα βγάλουμε πέρα γιατί οι κυ
βερνήσεις της ΝΔ, του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ, με τα μισθολόγια του 
2011 και του 2015 και τους υπόλοιπους αντιλαϊκούς νόμους, μας α- 
φαίρεσαν ετησίως το ισοδύναμο περισσότερων από τέσσερις μηνι
αίους μισθούς, ενώ δεν έχουν εκταμιευθεί ούτε τα κονδύλια για την

7Ρ0ΣΛΗΨΙΙΙ ΜΟΝΙΜΟΥ ΠΡΟΣίΙΠ IΚΟΥ -
™ΑΥζΗΣΕΙΙρι\()χ,ί<\ολ γγλυυ M/ZQC

πληρωμή των εφημεριών και της αποζημίωσης για νυχτερινή και κυ
ριακάτικη εργασία των υγειονομικών και εξακολουθεί ο αποκλεισμός 
μας από την ένταξη στα Βαρέα Ανθυγιεινά Επαγγέλματα». Το Σωμα
τείο αύριο προχωρά σε συγκέντρωση στην είσοδο του νοσοκομείου

στις 10 το πρωί και καλεί στην πανελλαδική απεργία της Πέμπτης.
Το Σωματείο Εργαζομένων στο ΠΑΓΝΗ υπογραμμίζει ότι ό

λοι οι εργαζόμενοι δουλεύουν «σε συνθήκες αυξανόμενης εντα
τικοποίησης, με αλλεπάλληλες βάρδιες και εφημερίες, με πολ
λά χρωστούμενα ρεπό και μέρες κανονικής άδειας γιατί ακόμη 
και με βάση τους ανεπαρκέστατους οργανισμούς των νοσοκο
μείων, Κέντρων Υγείας και προνοιακών ιδρυμάτων, υπάρχουν χι
λιάδες κενές οργανικές θέσεις όλων των ειδικοτήτων (...) Σε επι
κίνδυνες κι ανθυγιεινές συνθήκες εργασίας, εκτεθειμένοι σε βι
ολογικούς, χημικούς και φυσικούς παράγοντες κινδύνου, χωρίς να 
παίρνονται τα αναγκαία μέτρα για την προστασία της υγείας μας, 
όπως αποδεικνύεται και από το γεγονός ότι εκατοντάδες συνά
δελφοί μας έχουν νοσήσει από τον SARS-CoV-2 (...)

Η κυβέρνηση όχι μόνο δεν ικανοποιεί τα δίκαια αιτήματα του υ
γειονομικού κινήματος, αλλά επαναλαμβάνει τη διασπαστική τα
κτική της, όπως με τη γνωστή δωρεά, θέλοντας να δείξει ότι δή
θεν "βοηθά" τους υγειονομικούς».

Αμεση ήταν και η αντίδραση του Σωματείου Εργαζομένων στο 
Νοσοκομείο «Αττικόν»:

«Το Σωματείο αμέσως μόλις το πληροφορήθηκε, έστειλε τελε
σίγραφο σε όλες τις υπηρεσίες και στον διοικητή: ΟΛΟΙ οι συνά
δελφοι και όλο το ΕΣΥ είναι στη μάχη του Covid. Ο καθένας από 

το πόστο του. Μην τολμήσει κανείς να βγάλει έξω κανέναν από ο
ποιαδήποτε εργασιακή σχέση και από κανέναν κλάδο, μην τολμήσει 
κανείς να κατηγοριοποιήσει τους συναδέλφους (...) Κυβέρνηση και 
υγειονομικοί δεν δίνουν τη μάχη της πανδημίας από την ίδια μεριά».



25;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Να επαναλειτουργήσουν τα νοσοκομεία που
έκλεισαν και να αναβαθμιστούν τα Κέντρα Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 17 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 498.84 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΠΑΤΡΕΟΝ ΚΟΣΤΑΣ ΠΕΛΕΤΙΔΗΣ

Να επαναλειτουργήσουν
τα νοσοκομεία που έκλεισαν
και να αναβαθμιστούν τα Κέντρα Υγείας
Παρέμβαση στη Συνεδριακή Διάσκεψη της ΚΕΑΕ 
με τις Περιφερειακές Ενώσεις Δήμων

Τ
ην ανάγκη να επαναλειτουργήσει ά
μεσα το Νοσοκομείο «Νοσημάτων 
θώρακος» στη Δυτική Ελλάδα, το ο
ποίο έκλεισε στο πλαίσιο της πολιτικής 
συρρίκνωσης νοσοκομείων και κλινικών, ε- 
πεσήμανε ο δήμαρχος Πατρέων, Κώστας 

Πελετίδης, που μίλησε την Παρασκευή 20 
Νοέμβρη στη Συνεδριακή Διάσκεψη της 
Κεντρικής Ενωσης Δήμων Ελλάδας (ΚΕ- 
ΔΕ) με τις Περιφερειακές Ενώσεις Δήμων 
(ΠΕΔ) Δυτικής Ελλάδας και Ιονίων Νήσων, 
η οποία διεξήχθη μέσω τηλεδιάσκεψης.

Πιο συγκεκριμένα, ο δήμαρχος Πατρέ
ων ανέφερε: «Στη Δυτική Ελλάδα ειδικά, 
πρέπει άμεσα να επαναλειτουργήσει το 
Νοσοκομείο "Νοσημάτων θώρακος" που 
κάλυπτε σοβαρές και πάγιες ανάγκες ό
λης της Δυτικής Ελλάδας. Το Νοσοκομείο 
ανακαινίστηκε, εξοπλίστηκε και μετά έ
κλεισε, στο πλαίσιο της πολιτικής συρρί
κνωσης νοσοκομείων και κλινικών. Χρει
άζεται να επαναλειτουργήσει και να δια
θέτει όλες τις ειδικότητες γιατρών, αλλά 
και το απαραίτητο νοσηλευτικό και παρα- 
ϊατρικό προσωπικό. Να αποτελέσει σήμε
ρα νοσοκομείο αναφοράς για την αντιμε
τώπιση της πανδημίας.

Ποια είναι όμως η πολιτική που το κρα
τά κλειστό; Είναι αυτή που ήθελε και θέ
λει όλες τις υπηρεσίες Υγείας συγκεντρω
μένες σε λίγα νοσοκομεία, με λιγότερους 
εργαζόμενους. Πού οδήγησε όμως αυτό; 
Στην υποβάθμιση των υπηρεσιών Υγείας, 
στην αδυναμία τους να ανταποκριθούν σή
μερα, στο να ψάχνουμε κρεβάτια ΜΕΘ και 
να μη φτάνουν, να αναγκάζονται οι γιατροί 
να διαλέξουν ποιος θα ζήσει και ποιος θα 
πεθάνει. Γι’ αυτό η κυβέρνηση προβάλλει 
μονομερώς την ατομική ευθύνη, ώστε να 
απαλλαγεί από τη δική της, την κρατική, 
την κυβερνητική ευθύνη.

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, το υπουργείο 
και η ηγεσία της ΚΕΔΕ λένε να περιέλθει 
η Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας στην ευ
θύνη των δήμων. Μα αυτό αποδεικνύεται 
τώρα από την πανδημία; Οτι μπορεί ένα 
κατακερματισμένο σύστημα Υγείας να τα 
βγάλει πέρα; Τώρα θέλουμε Δημόσιο Σύ
στημα Υγείας καλά οργανωμένο, με όλο 
το αναγκαίο επιστημονικό, τεχνικό, εργα
τικό προσωπικό, με σύγχρονες υποδομές, 
με εξασφάλιση των αναγκαίων προμηθει
ών και όχι Κέντρα Υγείας στην ευθύνη και 
ανάλογα με τις δυνατότητες κάθε δήμου.

Από την κατάσταση που ζούμε, δεν ε
ξάγεται ότι φταίει η διάρθρωση για τις ελ
λείψεις που παρατηρούνται. Φταίει που 
δεν έχουμε προσωπικό στα νοσοκομεία

μας, πράγμα όχι αποσπασμένο από το ότι 
δεν έχουμε προσωπικό στους δήμους και 
σε άλλες κρίσιμες υπηρεσίες. Υπάγεται σε 
μία κεντρική φιλοσοφία, που λέει ότι δεν 
πρέπει να γίνονται προσλήψεις, της οποί
ας ζούμε τις επιπτώσεις. Οι επιπτώσεις στα 
νοσοκομεία είναι να πεθαίνουν άνθρωποι, 
στους δήμους να μην μπορούμε να αντα- 
ποκριθούμε στις αυξημένες ανάγκες των 
συνδημοτών μας, στα πανεπιστήμια να λεί
πουν καθηγητές, στα σχολεία να μην μπο
ρούμε να κάνουμε 15μελή τα τμήματα, ώ
στε να μορφώνονται τα παιδιά μας με όλα 
τα μέτρα προστασίας.

Τώρα, λοιπόν, χρειάζεται αναβάθμιση 
και όχι υποβάθμιση όλων των Κέντρων Υ
γείας της περιοχής. Να καλυφθούν άμε
σα όλα τα κενά σε ιατρικό και νοσηλευτι
κό προσωπικό. Δημιουργία σύγχρονου Κέ
ντρου Υγείας μέσα στη Βιομηχανική Περι
οχή της Πάτρας, όπου απασχολούνται πά
νω από 2.000 εργάτες.

Χρειαζόμαστε, επιπλέον, την αναβάθμι
ση του Καραμανδάνειου Νοσοκομείου Παί- 
δων, με εκσυγχρονισμό των εγκαταστάσε- 
ών του και δημιουργία νέων κτιρίων στον 
περιβάλλοντα χώρο. Να αναπληρωθούν ά
μεσα όλα τα κενά σε γιατρούς και παραϊα- 
τρικό προσωπικό. Να δημιουργηθεί ΜΕΘ 
Παίδων και ΜΕΘ Παίδων για COVID-19.

Πρέπει να διεκδικήσουμε άμεσες προ
σλήψεις προσωπικού στο ΕΚΑΒ, ανανέω
ση του εξοπλισμού του. Ειδικά στην πόλη 
μας χρειάζεται η δημιουργία νέου σταθμού 
ΕΚΑΒ στην ανατολική πλευρά της Πάτρας 
που να καλύπτει και τις ανάγκες της ΒΙΠΕ

Πατρών. Να εξασφαλίσουμε μέτρα υγεί
ας και ασφάλειας στους χώρους δουλειάς 
και στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς και να 
πραγματοποιούνται δωρεάν επαναλαμβα
νόμενα τεστ σε όλους τους εργαζόμενους. 
Αυτά μπορεί και πρέπει να εξασφαλίσει η 
κοινωνία μας σήμερα σε όλους τους ερ
γαζόμενους, στα λαϊκά στρώματα και στα 
παιδιά τους».

Επιπλέον, ο Κ. Πελετίδης μίλησε και 
για την κατεύθυνση των χρηματοδοτήσε
ων που γίνονται και την επιλεξιμότητα των 
έργων που εντάσσονται σε αυτές. Χαρα
κτηριστικά ανέφερε:

«Απουσιάζουν τα λαϊκά προβλήματα και 
ανάγκες που έρχονται και επανέρχονται με 
τραγικό τρόπο στην επικαιρότητα, όπως 
τα πλημμυρικά φαινόμενα και τα θύματα 
που συνεχίζουμε να μετράμε, η αντιπυρι
κή προστασία και οι μεγάλες και τραγικές 
ελλείψεις που επαναλαμβάνονται ως δρά
μα κάθε καλοκαίρι, η πιθανότητα ενός με
γάλου σεισμού για τη χώρα μας και οι ε
πιπτώσεις του, που τις είδαμε πρόσφατα 
στη Σάμο. Παρόλο που είναι υπαρκτά στην 
καθημερινότητά μας διάφορα προβλήματα 
που αναφέρετε, ζητήματα αλληλεπικάλυ- 
ψης αρμοδιοτήτων κ.λπ., δεν είναι το κύριο 
πρόβλημα που αντιμετωπίζουμε. Το κύριο 
είναι ότι η κεντρική κυβέρνηση δεν θέλει 
να ενοχλείται, θέλει οι δήμοι να παίζουν 
το ρόλο του "αμορτισέρ", να απορροφάνε 
τους κραδασμούς που δημιουργεί η πολιτι
κή τους. Με αυτόν τον τρόπο, να παίρνουν 
την ευθύνη οι δημοτικές αρχές και να είναι 
η εκάστοτε κυβέρνηση στο απυρόβλητο».



26;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κόβουν άλλα 600 εκατ. ευρώ από την Υγεία ενώ η
πανδημία θερίζει!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 1511.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΕΕΣ ΕΓΚΛΗΜΑΤΙΚΕΣ ΠΕΡΙΚΟΠΕΣ ΣΤΟΝ ΚΡΑΤΙΚΟ ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟ

Κόβουν άλλα 600 εκατ. ευρώ
από την Υγεία ενώ η πανδημία θερίζει!
Νε μαζική συμμετοχή στην απεργία, την Πέμπτη 26 Νοέμβρη, 
δίνουμε απάντηση στην εγκληματική πολιτική της υποχρηματοδότησης, 
από τη σημερινή και τις προηγούμενες κυβερνήσεις, που βάζει 
σε κίνδυνο την υγεία και τη ζωή του λαού
• Αύξηση των πληρωμών από την τσέπη 

των ασφαλισμένων, ακόμα και για τον «δωρεάν» 
τάχα εμβολιασμό

• Αντί να κάνει προσλήψεις, η κυβέρνηση 
«στραγγίζει» τις δημόσιες δομές για να στελεχώσει 
τις δήθεν «επιταγμένες» ιδιωτικές κλινικές

ΣΕΛ. 9
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1  Κόβουν άλλα 600 εκατ. ευρώ από την Υγεία ενώ η πανδημία θερίζει!
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

9
ΚΡΑΤΙΚΟΣ ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ

Κόβουν άλλα 600 εκατ. ευρώ 
από την Υγεία εν μέσω πανδημίας!
Αντί να ενισχύσει ουσιαστικά το δημόσιο σύστημα Υγείας 
για να σωθούν ζωές, η κυβέρνηση συνεχίζει και επεκτείνει 
τις εγκληματικές περικοπές δαπανών, «στην υγειά» 
των επιχειρηματικών ομίλων που λυμαίνονται το χώρο

Σ
την καρδιά της παν
δημίας, με τα δη
μόσια νοσοκομεία 
φρακαριομένα και 
το προσωπικό τους κα
τάκοπο, με τους ασθενείς 

να περιμένουν σε ατελεί
ωτες ουρές, είτε να παίρ
νουν πρόωρο εξιτήριο, η 
κυβέρνηση συντάσσει έ
ναν ακόμα κρατικό προ
ϋπολογισμό με περικο
πές στη χρηματοδότηση 
του δημόσιου συστήμα
τος Υγείας, εντείνοντας 
την πολιτική της υποχρη- 
ματοδότησης, της εμπο- 
ρευματοποίησης και ιδι
ωτικοποίησης της Υγεί
ας, σε βάρος των λαϊκών 
αναγκών.

Ετσι, σύμφωνα με το 
σχέδιο του προϋπολογι
σμού που ξεκινάει σήμερα να συζητιέται 
στη Βουλή, οι συνολικές δαπάνες για την 
Υγεία το 2021 είναι μειωμένες κατά 572 
εκατ. ευρώ σε σχέση με το 2020 και ενώ 
η πανδημία ανέδειξε τις εγκληματικές ελ
λείψεις στο δημόσιο σύστημα Υγείας, συ
νέπεια της αντιλαϊκής πολιτικής όλων δι
αχρονικά των κυβερνήσεων.

Συγκεκριμένα, ο κρατικός προϋπολο
γισμός προβλέπει πως από τα 4,829 δισ. 
ευρώ, που ήταν το ανώτατο πλαφόν δα
πανών το 2020 για το υπουργείο Υγείας, 
εκ των οποίων τα 523 εκατ. για παρεμβά
σεις σχετικά με τον COVID-19, το 2021 
το ανώτατο πλαφόν δαπανών πέφτει στα 
4,257 δισ. ευρώ, εκ των οποίων τα 131 ε
κατ. προορίζονται για τη διαχείριση της 
πανδημίας!

Επίσης, εγγράφεται αύξηση της χρημα
τοδότησης των νοσοκομείων από 1,236 σε 
1,31 δισ. ευρώ, δηλαδή μόλις 74 εκατ. ευ
ρώ. Το ποσό αυτό, όμως, προέρχεται από 
το μοίρασμα των ήδη μειωμένων κονδυ- 
λίων κατά 22 εκατ. ευρώ, που αφορούν 
ενιαία τα νοσοκομεία και την ΠΦΥ. Μι
λάμε δηλαδή για ανακατανομή των μει
ωμένων κονδυλίων και όχι για πραγματι
κή ενίσχυση του συστήματος της Υγείας.

Συγκεκριμένα, όταν η κυβέρνηση μιλάει 
για αύξηση κατά 74 εκατ. ευρώ της χρημα
τοδότησης στα νοσοκομεία - τα οποία έ
τσι κι αλλιώς είναι σταγόνα στον ωκεανό 
- σημαίνει ότι άρπαξε από την ΠΦΥ 96 ε
κατομμύρια ευρώ. Το ίδιο κόλπο είχε γίνει 
και στον περσινό προϋπολογισμό. Ανακα
τανέμουν την περαιτέρω μείωση, με με
γάλο ριγμένο την ΠΦΥ.

Επίσης, παρά το γεγονός ότι η κυβέρ
νηση προβλέπει στον προϋπολογισμό αύ
ξηση του ΑΕΠ το 2021 (171.934 εκατ. από 
162.776 εκατ. ευρώ το 2020), στην Υγεία 
όχι μόνο δεν δίνεται ούτε ένα ευρώ πα
ραπάνω, αλλά έρχονται να προστεθούν 
νέες περικοπές στους κατακρεουργημέ- 
νους κρατικούς προϋπολογισμούς όλων 
των προηγούμενων χρόνων.

Ούτε προβλέπεται βέβαια κάποια ενί
σχυση από τα κονδύλια που έχουν συμ- 
φωνηθεί με το ευρωπαϊκό «Ταμείο Ανά
πτυξης» και η κυβέρνηση κατά κύριο λό
γο θα τα κατευθύνει στη στήριξη των με- 
γαλοεπιχειρήσεων, επιβεβαιώνοντας ό
τι προτεραιότητα της κυβέρνησης δεν εί
ναι η υγεία του λαού, όπως προκλητικά ι
σχυρίζεται, αλλά η «υγεία» των κερδών 
του κεφαλαίου.

Για ΕΟΠΥΥ και ΠΦΥ
Με τον προϋπολογισμό του 2021 έρχο

νται να προστεθούν νέες περικοπές σε 
αυτές των τελευταίων χρόνων, διαμορφώ
νοντας ζοφερή εικόνα για τις δημόσιες υ
πηρεσίες Υγείας, για το επίπεδο των πα
ροχών στους εργαζόμενους, στους ανέρ
γους, στα φτωχά λαϊκά στρώματα.

Τώρα, με τον προϋπολογισμό της ΝΔ 
για το 2021:
• Η κρατική χρηματοδότηση του ΕΟΠΥΥ 
μειώνεται κατά 50,6%, στα 300 εκατ., α
πό τα 608 εκατ. ευρώ που είναι σήμερα. 
Μειωμένη είναι και η φαρμακευτική δα
πάνη κατά 130 εκατ. ευρώ, ενώ η δαπά
νη για παροχές ασθένειας μειώνεται κα
τά 96 εκατ. (από 2,03 δισ. σε 1,934 δισ.).

Με λίγα λόγια, το μάρμαρο θα το πληρώ
σουν πάλι οι ασφαλισμένοι, που θα δουν 
νέα μείωση στις παροχές, για τις οποίες 
πληρώνουν και ξαναπληρώνουν, είτε με 
τις εισφορές στον ΕΟΠΫΥ, είτε με αύξη
ση των πληρωμών ή και τα δύο μαζί. Είναι 
χαρακτηριστικό ότι οι εισφορές που βα
ραίνουν τους ασφαλισμένους και αποτε
λούν το κύριο έσοδο του ΕΟΠΥΥ, θα α- 
νέλθουν το 2021 στα 4,363 δισ. ευρώ α
πό 4,144 δισ. ευρώ φέτος. Δηλαδή οι α
σφαλισμένοι θα βάλουν από την τσέπη 
τους 219 εκατομμύρια ευρώ παραπάνω.

Μάλιστα, τα 170 από τα 308 εκατ. ευ
ρώ του προϋπολογισμού για τον ΕΟΠΥΥ 
αφορούν το πρόγραμμα εθνικού εμβο
λιασμού, επιβεβαιώνοντας την υποκρισία 
της κυβέρνησης όταν μιλάει για «δωρεάν»

τάχα εμβολιασμούς.
• Οι μεταβιβάσεις α
πό τον τακτικό προ
ϋπολογισμό για την 
Πρωτοβάθμια Φρο
ντίδα Υγείας (ΠΦΥ) 
περικόπτονται από τα 
249 εκατ. ευρώ φέ
τος στα 152 εκατ. ευ
ρώ το 2021, μειωμέ
νες κατά 39% μέσα 
σε ένα έτος!

Ακόμα και οι δα
πάνες για το προσω
πικό είναι στάσιμες, 
στα 49 εκατ. ευρώ, 
σηματοδοτώντας ότι 
δεν πρόκειται να γί
νει καμία πρόσληψη 
στη διαχρονικά απο- 
ψιλωμένη Πρωτοβάθ
μια Φροντίδα Υγείας, 
που οι δομές της δεν 

ανταποκρίνονταν ούτε πριν την εμφάνι
ση της πανδημίας, πολύ περισσότερο με
τά, και θα μπορούσε να έπαιζε ουσιαστι
κό ρόλο στην πρόληψη, πριν και κατά τη 
διάρκεια της πανδημίας.

Η κυβέρνηση, αντί να δώσει επαρκή κρα
τική χρηματοδότηση για την κάλυψη των 
τεράστιων αναγκών που προϋπήρχαν και 
πλέον παίρνουν «επιδημικές» διαστάσεις, 
δίνει ένα ακόμη χτύπημα στην ΠΦΥ. Μειώ
νεται η κρατική χρηματοδότηση, παρά τις 
τεράστιες ανάγκες που υπάρχουν και τον 
στρατηγικό ρόλο που θα έπρεπε να παίζει 
στο δημόσιο σύστημα Υγείας. Αναγκαιό
τητα που μέσα από την πανδημία αναδει- 
κνύεται με τραγικό τρόπο.

Πολιτική περιορισμού στο 
ελάχιστο βασικό «πακέτο»

Αντιμετωπίζοντας τις δαπάνες για την 
Υγεία ως κόστος και εμπόδιο για την κα
πιταλιστική ανάπτυξη, η κυβέρνηση συρ
ρικνώνει όλο και περισσότερο το «ελά
χιστο βασικό πακέτο» που «χρηματοδο
τείται» από τον κρατικό προϋπολογισμό. 
Κριτήριο αυτής και όλων των προηγούμε
νων κυβερνήσεων είναι η εμπορευματο- 
ποίηση της Υγείας και η ενίσχυση της ε
πιχειρηματικής δράσης του ιδιωτικού και 
δημόσιου τομέα Υγείας.

Απ’ αυτή τη σκοπιά, είναι εγκληματικές 
οι ευθύνες της σημερινής κυβέρνησης, που 
παρά τα δραματικά γεγονότα που ζει ο λα
ός με την πανδημία, συνεχίζει τις άγριες 
περικοπές των δαπανών Υγείας.

Με τη συνέχιση και κλιμάκωση αυτής 
της πολιτικής, ένα είναι σίγουρο: Ακόμα 
κι όταν ξεπεραστεί η πανδημία, και με ό
ποιο κόστος, οι εργαζόμενοι θα συνεχί- 
σουν να έχουν υποβαθμισμένες και ανε
παρκείς υπηρεσίες Υγείας, που θα πλη
ρώνουν όλο και πιο ακριβά, όπως θα συ- 
νεχίσουν να είναι εκτεθειμένοι και σε ο
ποιαδήποτε νέα επανεμφάνιση ενός παν- 
δημικού φαινομένου.

Με την απεργία 
την Πέμπτη 26 Νοέμβρη 
δίνουμε απάντηση 
στην εγκληματική πολιτική
Δηλώσεις υγειονομικών 
συνδικαλιστών για τις νέες 
περικοπές στον κρατικό 
προϋπολογισμό για την Υγεία

Ο «Ριζοσπάστης» απευθύνθηκε σε δύο υ
γειονομικούς συνδικαλιστές για έναν πρώτο 
σχολιασμό των περικοπών που προβλέπει ο 
κρατικός προϋπολογισμός για την Υγεία. Ο 
Δημήτρης Βρύσαλης, πρόεδρος του Σωμα
τείου Εργαζομένων ΠΑΓΝΗ, μας είπε:

«Ο νέος κρατικός προϋπολογισμός αποτυ- 
πώνει την παραπέρα συρρίκνωση του όποιου 
δημοσίου συστήματος Υγείας έχει απομείνει. 
Η ακόμα μεγαλύτερη ενίσχυση των νοσοκο
μείων από τα ασφαλιστικά ταμεία, με παρα
πέρα στασιμότητα ή και μείωση της κρατικής 
χρηματοδότησης, οδηγεί τα νοσοκομεία στο 
να αναζητούν έσοδα από την πώληση υπηρε
σιών σε ασφαλιστικές εταιρείες, στα ασφαλι
στικά ταμεία, στους ίδιους τους ασθενείς, με 
εργαλείο τα DRG.

Η 24ωρη πανελλαδική απεργία εν μέσω της 
πανδημίας, σε συνέχεια των αγωνιστικών κινη
τοποιήσεων που έχει οργανώσει το Σωματείο 
μας, αποτελεί την καλύτερη ασπίδα προστα
σίας και διεκδίκησης τόσο των ασθενών όσο 
και των εργαζομένων.

Αποτελεί απάντηση σε όσους στοχεύουν να 
μείνουν χωρίς φωνή οι μαχόμενοι υγειονομι
κοί. Αποτελεί την απάντηση στην κυβέρνηση, 
που όλο αυτό το διάστημα δεν έκανε τίποτα 
να ενισχύσει ίο σύστημα Υγείας με προσωπι
κό και εξοπλισμό. Αποτελεί απάντηση στην αι
σχρή επίθεση που έχουν εξαγγείλει διορισμέ
νοι διοικητές απέναντι στους υγειονομικούς, 
ότι ευθύνονται οι ίδιοι αν νοσήσουν. Αποτε
λεί απάντηση στην προσπάθεια του διαχωρι
σμού των εργαζομένων, αξιοποιώντας η κυ
βέρνηση τα "βοηθήματα" της και όχι τις αυ
ξήσεις σε μισθούς, την επαναφορά του 13ου 
και 14ου μισθού».

Μιλώντας στον «Ριζοσπάστη» ο Μανώλης 
Βαρδαβάκης, πρόεδρος του Σωματείου Εργα
ζομένων στο «θριάσιο» Νοσοκομείο, σημείωσε:

«Την ίδια στιγμή που εργαζόμενοι και ασθε
νείς στις δημόσιες μονάδες Υγείας είναι κα
θημερινά αντιμέτωποι με ελλείψεις όχι μόνο 
σε εξοπλισμό και υποδομές, αλλά και σε μέ
σα ατομικής προστασίας, είναι κυριολεκτικά 
επικίνδυνη για την υγεία του λαού μας η α
πόφαση της κυβέρνησης της ΝΔ για νέα πε
ρικοπή από την κρατική χρηματοδότηση, με 
το προσχέδιο του κρατικού προϋπολογισμού 
για το 2021.

Ιδιαίτερα αν λάβουμε υπόψη ότι ταυτόχρο
να, με τη στήριξη του ΣΥΡΙΖΑ, του ΚΙΝΑΛ και 
των άλλων αστικών κομμάτων, μοιράζει δισ. ευ
ρώ φοροαπαλλαγές και επιδοτήσεις στους ε
πιχειρηματικούς ομίλους, που σύμφωνα με το 
σχέδιο κρατικού προϋπολογισμού για το 2021 
θα ξεπεράσουν τα 21,5 δισ.

Απάντηση στην εγκληματική πολιτική, που 
θυσιάζει την υγεία και τη ζωή μας για να σω
θούν τα επιχειρηματικά κέρδη, μπορεί να δώ
σει η μαζί»', ι συμμετοχή στην πανεργατική α
περγία στις 26 Νοέμβρη και συλλογικά ο ορ
γανωμένος αγώνας των εργαζομένων, προ
βάλλοντας τις διεκδικήσεις των σωματείων 
ιας και συνολικά των εργαζομένων, για ουσι
αστική στήριξη του δημόσιου συστήματος Υ
γείας, για πραγματική προστασία της υγείας 
και της ζωής του λαού».
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1  «Η κυβέρνηση αρνείται να στηρίξει τη δημόσια
υγεία»

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 552.46 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟ «Γ. ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ» Ο ΕΠΙΚΕΦΑΛΗΣ ΤΗΣ ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΗΣ ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΗΣ

«Η κυβέρνηση αρνείται να 
στηρίξει τη δημόσια υγεία»

Στοιχεία του ΟΟΣΑ 
για τις δαπάνες των 
συστημάτων υγείας ανά 
χώρα χρησιμοποίησε ο 
Αλέξης Τσίπρας για να 
στηρίξει τα λεγόμενό του, 
ενώ τόνισε ότι τώρα 
περισσότερο από ποτέ 
είναι επιτακτική 
η ανάγκη ενός, 
εντελώς διαφορετικής 
προσέγγισης, σχεδιασμού 
για τη θωράκιση του 
συστήματος υγείας

έα σφοδρή επίθεση στην 
κυβέρνηση εξαπέλυσε από 
το Νοσοκομείο «Γ. Γεννημα- 
τάς» ο αρχηγός της αξιωμα
τικής αντιπολίτευσης Αλέξης 
Τσίπρας, κάνοντας λόγο για 
μια «τραγωδία» που βιώνει 
η χώρα, δίνοντας έμφαση 
στους 211 θανάτους εξαιτίας

της πανδημίας το Σαββατο
κύριακο.

«Αυτή η τραγωδία πρέπει 
να μας προβληματίσει όλους. 
Είναι γνωστές οι αδυναμίες, 
γνωστός ο εφησυχασμός, 
γνωστές οι ευθύνες, το ερώ
τημα είναι πώς μπορούμε από 
δω και στο εξής να σώζουμε

ό,τι μπορούμε να σώσουμε, 
να σώσουμε ανθρώπινες ζωές 
και να ενισχύσουμε τον κα
θημερινό αγώνα γιατρών και 
νοσηλευτών δίπλα στους αν
θρώπους που έχουν ανάγκη, 
ένας αγώνας που πρέπει να 
στηριχθεί όχι μόνο με χειρο
κροτήματα και με δηλώσεις,

αλλά εμπράκτως» ανέφερε ο 
Αλέξης Τσίπρας.

Παράλληλα, τόνισε πως «το 
ΕΣΥ είναι ένα βήμα πριν τα 
όριά του», υπογραμμίζοντας 
ότι «οφείλουμε να το στηρί
ξουμε ουσιαστικά, να πάρου
με πρωτοβουλίες προκειμέ- 
νου να αντιμετωπίσουμε την

τραγική, δραματική κατάστα
ση, την τραγωδία αυτή που 
βιώνει η ελληνική κοινωνία».

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
κατηγόρησε την κυβέρνηση 
πως «έχει αποδείξει ότι ούτε 
μπορεί ούτε θέλει, δυστυ
χώς, να ενισχύσει το ΕΣΥ», με 
αφορμή τα «επίσημα στοιχεία 
του ΟΟΣΑ» που δείχνουν ότι 
«η Ελλάδα είναι στην προτε
λευταία θέση στις χώρες της 
Ε.Ε. σε δαπάνες για το ΕΣΥ 
από την έναρξη της πανδη
μίας και μετά και, το χειρότε
ρο, με βάση τον προϋπολογι
σμό που κατατέθηκε και την 
επόμενη χρονιά, τη χρονιά 
δηλαδή της πανδημίας, προ- 
βλέπονται λιγότερες δαπάνες 
για την υγεία σε σχέση με το 
τρέχον έτος».

Κατόπιν αυτών σημείωσε 
πως «είναι αναγκαίο να υπάρ
ξει ένας άλλος σχεδιασμός για 
τη στήριξη του συστήματος 
υγείας, με μόνιμες προσλή
ψεις, με αναμόρφωση του μι
σθολογίου, αυξήσεις δηλαδή 
στους μισθούς των ανθρώ
πων που είναι στην πρώτη 
γραμμή ώστε να δοθούν και 
κίνητρα να έρθουν νέοι για
τροί στο σύστημα, και ένταξη 
στα βαρέα και ανθυγιεινά του 
νοσηλευτικού προσωπικού» 
και, τέλος, αναφέρθηκε στις 
επιτάξεις των ιδιωτικών κλι
νικών, προσθέτοντας πως 
«είναι άμεση και επιτακτική 
ανάγκη να επιταχθούν τώρα 
μεγάλες νοσηλευτικές μονά
δες και στη Θεσσαλονίκη και 
την Αθήνα και να διαθέσουν 
κλίνες και σε Covid περιστα
τικά».
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1  Στην Ολομέλεια για νέα ΜΕΘ στο Βενιζέλειο
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 176.97 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

r\

B. ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ

Στην Ολομέλεια 
για νέα 
ΜΕΘ
στο Βενιζέλειο
Στην Ολομέλεια της Βουλής συ- 

ζητήθηκε η επίκαιρη ερώτηση του 
νραμματέατης Κ.Ο. του Κινήματος 
Αλλαγής και βουλευτή Ηρακλείου 
Βασίλη Κεγκέρογλου, προς το υ
πουργείο Υγείας, προκειμένου να 
δημιουργηθούν άμεσα νέες ΜΕΘ, 

αλλά και για να 
προχωρήσει η 
ανακαίνιση και 
Π αναβάθμι
ση του παλιού 
κτηρίου του Βε- 
νιζέλειου Νο
σοκομείου. Ο 
βουλευτής Η
ρακλείου Βασί

λης Κεγκέρογλου, αφού τόνισε ότι 
η π ανδημία ανέδειξε την ανάγκη να 
επανέλθει στο επίκεντρο των πολι
τικών ο άνθρωπος, η υγεία του και 
το περιβάλλοντου, καισυγκεκριμέ- 
να για την Ελλάδα να ανασυγκροτη
θεί το κοινωνικό κράτος και να ανα- 
γεννηθεί το ΕΣΥ, το οποίο τα πολλά 
τελευταία χρόνια έχει υποστελέ- 
χωση και έλλειψη σύγχρονου τε
χνολογικού εξοπλισμού, ζήτησε α
πό τον υπουργό Υγείας: Την ένταξη 
σε χρηματοδοτικό πρόγραμμα της 
μελέτης και της υλοποίησης του έρ
γου της ανακαίνισης και αναβάθμι- 
σηςτου παλιού κτηρίου του Βενιζέ- 
λειου Νοσοκομείου, που έχει επι
φάνεια περίπου 2.000 m και την ά
μεση και κατά προτεραιότητα ανα- 
διαρρύθμιση μέρους των χωρών 
του παλαιού κτηρίου του Βενιζέ- 
λειου Νοσοκομείου, που κενώθη
καν από τη μεταφορά των κλινικών 
στο νέο κτήριο, ώστε να δημιουρ- 
γηθούν τουλάχιστον 12 νέες κλί
νες ΜΕΘ.
Τεκμηριώνοντας τις μεγάλες ανά

γκες για κλίνες ΜΕΘ στην Κρήτη και 
σε διπλάσιο σχεδόν αριθμό, σύμ
φωνα με τα διεθνή στάνταρ, από 
τις 55 που λειτουργούν σήμερα, α
νέφερε α) τον νησιωτικό χαρακτή
ρα της Κρήτης, τα νοσοκομεία της 
οποίας εξυπηρετούν και άλλα νη
σιά και β) το γεγονός ότι ο πληθυ
σμός των 650.000 μόνιμων κατοί
κων σχεδόν διπλασιάζεται από τον 
Μάιο έωςτονΟκτώβριο.
Ο υφυπουργός, κ. Κοντοζαμάνης, 

ενημέρωσε για τη δρομολόγηση 
της δημιουργίας τεσσάρων κλινών 
ΜΕΘ από τη δωρεά του Ιδρύματος 
Σταύρος Νιάρχος" και δεσμεύτη

κε ότι θα εξετάσει την πρόταση να 
αυξηθεί αυτός ο αριθμός σε 12, α
ποδεχόμενος την τεκμηρίωση του 
βουλευτή ότι υπάρχουν σήμερα α
νάγκες, αλλά θα υπάρχουν και με
τά τον κορωνοϊό στο νησί, αλλά και 
τις προϋποθέσεις για να επιτευχθεί 
αυτό. Ως προς την ανακαίνιση συ
νολικά της παλιάςπτέρυγαςτουΒε- 
νιζέλειου Νοσοκομείου, ο κύριος 
υφυπουργός ανακοίνωσε τη χρη
ματοδότηση του έργου από το ΕΣ- 
ΠΑ, ενημερώνοντας ότι έχει ήδη υ
ποβληθεί το σχετικό αίτημα.
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1  Στη μάχη μέχρι την τελευταία στιγμή για την
επιτυχία της απεργίας της Πέμπτης

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10-12 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 2887.24 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΕΣ - ΕΡΓΑΤΙΚΑ ΚΕΝΤΡΑ - ΣΥΝΔΙΚΑΤΑ

Στη μάχη μέχρι την τελευταία στιγμή 
για την επιτυχία της απεργίας της Πέμπτης
Lockdown στην πολιτική που Θυσιάζει την υγεία και τα δικαιώματα του λαού

Μ
ε την απεργία την Πέμπτη 26/11, 
Ομοσπονδίες, Εργατικά Κέντρα 
και Σωματεία οργανώνουν το δι
κό τους lockdown στην πολιτική 
που θυσιάζει την υγεία του λαού στο 
βωμό των κερδών του κεφαλαίου, στην 

πολιτική που αξιοποιεί την πανδημία για 
να επιταχύνει αντεργατικές ανατρο
πές, που επιστρατεύει την καταστο
λή ενάντια σε κάθε φωνή διεκδίκησης.

Με δεκάδες απεργιακές αποφάσεις, 
συνδικάτα σε όλη τη χώρα καλούν τους 
εργαζόμενους σε κάθε κλάδο να «πα
γώσουν» τους χώρους δουλειάς και να 
θέσουν στο προσκήνιο τις επείγου
σες διεκδικήσεις τους για την προ
στασία της υγείας και των δικαιωμά
των του λαού.

Στις δύσκολες συνθήκες που δια
μορφώνει η αντιλαϊκή επίθεση σε ό
λα τα μέτωπα, από την Υγεία μέχρι τα 
Εργασιακά και από τις αστικές συγκοι
νωνίες μέχρι τη συνδικαλιστική δράση, 
ο αγώνας δεν αναβάλλεται, δεν μπαί
νει σε καραντίνα, δεν μπορεί να πε
ριμένει την «επόμενη μέρα». Η οργά
νωση, η πάλη, η διεκδίκηση, η απερ
γία είναι η μόνη «ασπίδα» προστασίας 
που έχει ο λαός.

Με τα νοσοκομεία και το υγειονομι
κό προσωπικό να βρίσκονται στο «κόκ
κινο», με τα σπασμένα μίας ακόμα οι
κονομικής κρίσης να φορτώνονται στις 
πλάτες του λαού, με την «ευελιξία» να 
μετατρέπει τη δουλειά και τη ζωή των 
εργαζομένων σε «λάστιχο», με τη συλ
λογική οργάνωση και δράση να μπαί
νει στη «μέγγενη» νέων περιορισμών, 
οι συνδικαλιστικές οργανώσεις στέλ1 
νουν δυνατό και ξεκάθαρο μήνυμα: Τώ
ρα είναι ώρα αγώνα για την υγεία, τα

Παρέμβαση στα σούπερ μάρκετ της Καρδίτσας
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δικαιώματα, τη ζωή μας!

Δεκάδες απεργιακές 
αποφάσεις 
από Εργατικά Κέντρα 
και Ομοσπονδίες

Εικοσιτετράωρη απεργία έχουν αποφα
σίσει τα Εργατικά Κέντρα Αθήνας, Πει
ραιά, Λαυρίου - Ανατολικής Αττικής, Σα
λαμίνας, Πάτρας, Λάρισας, Λιβαδειάς, I- 
ωαννίνων, Αγρίνιου, Αμαλιάδας, Αρτας, 
Βόρειου Συγκροτήματος Δωδεκανήσου, 
Εύβοιας, Ζακύνθου, Θεσπρωτίας, Κε- 
φαλονιάς - Ιθάκης, Κορίνθου, Λαμίας, 
Λέσβου, Λευκάδας - Βόνιτσας, Νάου
σας, Σάμου, Φωκίδας και η Γενική Συ
νέλευση των αντιπροσώπων του Εργα

τικού Κέντρου Κέρκυρας.
Αποφάσεις για απεργία έχουν πάρει ε

πίσης οι Ομοσπονδίες Οικοδόμων, Ερ
γαζομένων Γάλακτος - Τροφίμων - Πο
τών, Λογιστών (ΠΟΛ), Μισθωτών Τύπου 
και Βιομηχανίας Χάρτου, Εργαζομένων 
στο Φάρμακο (ΟΕΦΣΕΕ), Ιατρικών Επι
σκεπτών και Φαρμακοϋπαλλήλων, Κλω
στοϋφαντουργίας - Ιματισμού - Δέρμα
τος (ΟΕΚΙΔΕ), Εργαζομένων στην Ειδι
κή Αγωγή (ΠΟΜΕΕΑ), Συλλόγων Νο
σηλευτικών Ιδρυμάτων Ελλάδας (ΟΣ- 
ΝΙΕ), Εργαζομένων ΕΥΔΑΠ (ΟΜΕ ΕΥ- 
ΔΑΠ) και Εργαζομένων στο θέαμα - Α
κρόαμα (ΠΟΘΑ).

Στο Δημόσιο, 24ωρη απεργία την ί
δια μέρα έχει αποφασίσει η Εκτελε
στική Επιτροπή της ΑΔΕΔΥ.

Απεργιακές αποφάσεις έχουν πά
ρει οι Ομοσπονδίες Ενώσεων Νοσο

Η απεργία στις Μεταφορές
Σε 24ωρη πανελλαδική απεργία σε όλες τις κατηγορίες των πλοίων προ

χωρούν στις 26 Νοέμβρη οι ναυτεργάτες. Αποφάσεις έχουν πάρει τα σωμα
τεία «ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ», ΠΕΜΕΝ, ΠΕΕΜΑΓΕΝ και ΠΕΝΗΗΕΝ. Επίσης, οι Ενώσεις 
Πλοιάρχων, Μηχανικών ΜΕΚ, Αρχιθαλαμηπόλων - θαλαμηπόλων, Φροντιστών, 
Πρακτικών Πλοιάρχων και Κυβερνητών, Προσωπικού Τροφοδοσίας, Ναυτών 
Μότορσιπς, Πετρελαιοκίνητων και Οχηματαγωγών (φέρι μποτ) Μικρών Απο
στάσεων, η ΠΕΝΕΝ και ο Πανελλήνιος Σύνδεσμος Οικονομικών Αξιωματικών.

Στις αστικές συγκοινωνίες της Αττικής, την Πέμπτη δεν θα κινη
θούν Ηλεκτρικός, Μετρά και Τραμ, καθώς απεργούν τα Σωματεία 
Εργαζομένων στη ΣΤΑΣΥ. Η ΔΑΣ ΟΑΣΑ καλεί όλα τα σωματεία της 
ΟΣΥ να συνεδριάσουν άμεσα για να πάρουν αντίστοιχες αποφάσεις.

Απεργία έχει προκηρύξει την Πέμπτη και η Ομοσπονδία Συλλόγων Υπη
ρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας (ΟΣΥΠΑ).

κομειακών Γιατρών (ΟΕΝΓΕ), Συλλό
γων Εργαζομένων Υπουργείου Γεωρ
γίας (ΠΟΣΕΥΓ), Υπαλλήλων Υπουργεί
ου Ανάπτυξης - τέως Βιομηχανίας / Ε
νέργειας / Ερευνας και Τεχνολογίας (0-

ΣΥΒΕΤ), Συλλόγων Υπαλλήλων Αιρε
τών Περιφερειών (ΟΣΥΑΠΕ), Εργαζο
μένων Δημόσιων Νοσοκομείων (ΠΟΕ- 
ΔΗΝ), Διοικητικού Προσωπικού Τριτο
βάθμιας Εκπαίδευσης (ΟΔΠΤΕ), Συλ-

ΣΩΜΑΤΕΙΑ ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Στο επίκεντρο η πάλη για

Σ
ε μαζική συμμετοχή στην απεργία στις 26 Νοέμβρη, απέναντι στην 
εντεινόμενη επίθεση κυβέρνησης και εργοδοσίας, κάλεσαν εκλεγ
μένοι εκπρόσωποι Σωματείων της Θεσσαλονίκης, από τον ιδιωτι
κό και δημόσιο τομέα, μέσα από συνέντευξη Τύπου που παραχώρη

σαν έξω από το Εργατικό Κέντρο, τηρώντας όλα τα μέτρα προστασίας.
Εκπρόσωποι Σωματείων από τους κλάδους του Τουρισμού, των Τρο

φίμων, της Υγείας και του Δημοσίου μετέφεραν την εικόνα που επι
κρατεί στους χώρους δουλειάς, με κυρίαρχα την ανυπαρξία μέτρων 
προστασίας της υγείας των εργαζομένων, την εντατικοποίηση αλλά 
και τις νέες μορφές εκμετάλλευσης όπως η τηλεργασία κ.ά. και πα
ρουσίασαν το διεκδικητικό πλαίσιο της επικείμενης απεργιακής μάχης.

Ο Χάρης Κυριαζίδης, πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων στις 
Επιχειρήσεις Παραγωγής Επισιτιστικών Προϊόντων Κεντρικής Μακε
δονίας, ανέδειξε ότι ο κλάδος και τα εργοστάσιά του είναι από τα πρώ
τα σε κρούσματα. Απαρίθμησε μια σειρά επιχειρήσεις όπου εμφανί
σθηκαν μαζικές συρροές κρουσμάτων, σε Χαλκιδική, Πέλλα, Ημαθία 
κ.α. Τόνισε ότι η ανυπαρξία της Επιθεώρησης Εργασίας δίνει ακόμα 
περισσότερα όπλα στους εργοδότες για την εκμετάλλευση των ερ
γαζομένων, για την ανυπαρξία μέτρων προστασίας τους, οδηγώντας 
σε ανεξέλεγκτη διάδοση των κρουσμάτων στους χώρους δουλειάς.

Ο Κυριάκος Τσιαούσης, πρόεδρος του Συνδικάτου Εργαζομένων 
Τουριστικών Επισιτιστικών Επιχειρήσεων (ΣΕΤΕΠΕ) Θεσσαλονίκης 
- Πιερίας - Χαλκιδικής, κατήγγειλε ότι παράλληλα με το «άνοιγμα» 
του Τουρισμού με τους όρους του κεφαλαίου, στους εργαζόμενους 
του κλάδου καταγράφηκαν χιλιάδες απολύσεις, εξαναγκασμοί σε πα
ραιτήσεις, αναστολές συμβάσεων, επιβολή του προγράμματος «Συν
εργασία». Για όσους συνέχισαν να εργάζονται η εντατικοποίηση χτύ
πησε «κόκκινο», ιδιαίτερα σε ειδικότητες όπως αυτή των διανομέων.

Η Ελένη Μπακιρλή, μέλος του ΔΣ του Σωματείου Εργαζομένων Α
ΧΕΠΑ και του ΓΣ των ΠΟΕΔΗΝ και ΑΔΕΔΥ, αναφέρθηκε στις δραμα
τικές συνθήκες μέσα στις οποίες οι υγειονομικοί δίνουν τη μάχη για 
την προστασία της υγείας του λαού, τις εγκληματικές ευθύνες της κυ
βέρνησης για τα κλειστά νοσοκομεία, την ανύπαρκτη ΠΦΥ, τις τερά
στιες ελλείψεις προσωπικού, αλλά και τις επιπτώσεις από τη μετα
τροπή των νοσοκομείων σε νοσοκομεία μιας νόσου.

Ο Γιώργος Κατσούρος, πρόεδρος του Σωματείου Υπαλλήλων Υ- 
ΜΑΘ, σημείωσε η κυβέρνηση χρησιμοποιεί τηντιςιγδημία για να παγι-

μέτρα προστασίας στους

Από την πρόσφατη παρέμβαση σωματείων και φορέων 
της Θεσσαλονίκης για τις αστικές συγκοινωνίες

ώσει την εξ αποστάσεως και απογευματινή εργασία με διαφοροποι
ημένα ωράρια και στο πλαίσιο αυτό πρωτοπόρα εμφανίζεται η ΑΑ- 
ΔΕ, που προωθεί την απογευματινή εργασία, αλλά και ορισμένοι ΟΤΑ.

«Πανδημία και εργοστάσια ·
Μύθοι και πραγματικότητα»

Στο πλαίσιο των πολύμορφων παρεμβάσεων προετοιμασίας της 
απεργίας, πολλά σωματεία αξιοποιούν και συσκέψεις μέσω τηλε
διάσκεψης.

Μια τέτοια χηλεσύσκεψη πραγματοποιήθηκε την Κυριακή, με θέ
μα: «ίΐανδημϊα και εργοστάσια - Μύθοι και πραγματικότητα», με 
πρωτοβουλία των Σωματείων Οικοδόμων, Μισθωτών Τεχνικών, Γρα
φικών Τεχνών Τύπου - Χάρτου, Φαρμάκου, Μετάλλου, Τροφίμων 
- Ποτών και Χημικής Βιομηχανίας.

Μίλησαν ο Λεωνίδας Στολτίδης, μέλος ιης .Εκτελεστικής Γραμ-

χώρους δουλειάς
ματείας του ΠΑΜΕ και της Διοίκησης της ΓΣΕΕ, και ο Ηλίας Κονδύ- 
λης, Αναπληρωτής Καθηγητής Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και 
Πολιτικής Υγείας του ΑΠΘ.

Ο Λ. Στολτίδης αναφέρθηκε στη γενικευμένη αντεργατική - αντι
λαϊκή επίθεση που εντείνεται και με την ευκαιρία της πανδημίας, με
ταξύ άλλων με νομοσχέδια για τις συντάξεις, το μισθό, την κατοικία, 
τα σωματεία, το δικαίωμα στην απεργία, το ωράριο, τις ιδιωτικοποιή
σεις. Κάθε εργαζόμενος, τόνισε, έχει πολλούς λόγους να απεργήσει 
στις 26 Νοέμβρη, να υπάρξει ένα καθολικό lockdown στην παραγω
γή και τις υπηρεσίες. Γιατί μόνο έτσι μπορεί να δείξει η εργατική τά
ξη, ο λαϊκός παράγοντας, στην πράξη τη δύναμή του.

Ο Ηλ. Κονδύλης αναφέρθηκε στην «επιλεκτική τύφλωση» της 
πολιτικής ηγεσίας, αλλά και τμήματος επιστημόνων, αφού, όπως εί
πε, επικαλούνται διάφορους λόγους για την επιδημική έξαρση, αλ
λά δεν ασχολούνται με τους χώρους δουλειάς, εκεί που οι άνθρω
ποι περνούν 8-12 ώρες της ζωής τους ημερησίως, αλλά ούτε και με 
τα ΜΜΜ. Ο σχεδιασμός τους, τόνισε, δεν έχει στο επίκεντρό του τη 
βασική ανθρώπινη δραστηριότητα, την εργασία, γιατί αν είχε θα α
ποκαλύπτονταν ότι οι χώροι εργασίας αποτελούν εστίες μετάδοσης.

Ανέδειξε επίσης ότι τα δεδομένα από όλο τον κόσμο συνηγορούν 
ότι η κοινωνικοοικονομική θέση και το επάγγελμα καθορίζουν το 
ποιες είναι οι επιπτώσεις της επιδημίας στους ανθρώπους. Ανέφε
ρε π.χ. ότι ο κίνδυνος θανάτου εμφανίζεται πολύ αυξημένος σε σχέ
ση με τον γενικό πληθυσμό στους εργαζόμενους στο λιανεμπόριο 
και τις υπηρεσίες, στους εργαζόμενους στις υπηρεσίες Υγείας και 
στους βιομηχανικούς εργάτες.

Ακολουθούν και άλλες αντίστοιχες διαδικτυακάς συσκέψεις:
- Το Σωματείο Ιδιωτικών Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης και ο Σύλλο

γος Φοιτητών ΣΕΦΑΑ διοργανώνουν διαδικτυακά σύσκεψη, σήμε
ρα Τρίτη, στις 7 μ.μ., μέσω της εφαρμογής ZOOM (Meeting ID: 869 
1298 7400, Κωδικός: NXVwz5).

- Ο Σύλλογος Εργαζομένων του υπουργείου Γεωργίας Μακεδο
νίας - Θράκης διοργανώνει διαδικτυακά σύσκεψη αύριο Τετάρτη, 
στις 7.30 μ.μ., επίσης μέσω της πλατφόρμας zoom στο σύνδεσμο: 
https://us02web.zoom.us/j/88305317528?pwd=c1ZiUWImMXpUN 
mJXdENaL3JsaTdndz092. Για τυχόν δυσκολίες στην σύνδεση μπο
ρείτε να τηλεφωνήσετε στα κινητά 693-71.55 7Q5 και.694·42.24.234· _
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1  Στη μάχη μέχρι την τελευταία στιγμή για την επιτυχία της απεργίας της
Πέμπτης

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10-12 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

λόγων Εργαζομένων Αποκεντρωμέ
νων Διοικήσεων Ελλάδας (ΟΣΕΑΔΕ).

«Παρών» από 
αυτοαπασχολούμενους, 
βιοπαλαιστές αγρότες, 
γυναίκες και φοιτητές

Τη φωνή και τις διεκδικήσεις τους ε
νώνουν με τους εργαζόμενους Ομο
σπονδίες, Σωματεία και Ενώσεις αυτο
απασχολούμενων, μεταξύ των οποίων οι 
Ομοσπονδίες Βιοτεχνικών Σωματείων 
Αττικής (ΟΒΣΑ), Βιοτεχνών Κατεργασί
ας Ξύλου, Βιοτεχνών Υποδηματοποιών 
Ελλάδας και Συνταξιούχων ΟΑΕΕ. Πα
ράλληλα, προαναγγέλλουν νέες αγωνι
στικές πρωτοβουλίες Ομοσπονδιών και 
Σωματείων ΕΒΕ και αυτοαπασχολούμε
νων στις 9 Δεκέμβρη.

Κάλεσμα αγώνα στους βιοπαλαιστές 
αγρότες και κτηνοτρόφους, σε συμπό- 
ρευση με τα εργατικά συνδικάτα που 
προετοιμάζουν την απεργία στις 26 Νο
έμβρη, απευθύνει η Γραμματεία της Πα
νελλαδικής Επιτροπής των Μπλόκων. 
Σχετικές ανακοινώσεις έχουν εκδώσει 
οι Ομοσπονδίες Αγροτικών Συλλόγων 
Πελοποννήσου, Φθιώτιδας, Αιτωλοα
καρνανίας και Αρτας.

«Ο αγώνας για τα δικαιώματα μας δεν 
παίρνει αναβολή» τονίζει το Μέτωπο Α
γώνα Σπουδαστών. Οι πρώτες αποφά
σεις για την απεργία έχουν ληφθεί από 
τους Φοιτητικούς Συλλόγους Ιστορικού 
- Αρχαιολογικού, Δασκάλων, Νηπιαγω
γών, Τουρκικών Σπουδών ΕΚΠΑ, ΣΕΤ 
του ΠΑΛΑ και τον ΣΟ ΑΣΠΑΙΤΕ.

Κάλεσμα στις εργαζόμενες, στις ά
νεργες, στις αυτοαπασχολούμενες της 
πόλης και της υπαίθρου, στις νέες μη
τέρες, στις φοιτήτριες, στις συνταξιού
χους απευθύνει η Ομοσπονδία Γυναι
κών Ελλάδας (ΟΓΕ), να ενώσουν τη φω
νή τους με τα συνδικάτα στην απεργία, 
«βάζοντας στην πρώτη γραμμή τις διεκ
δικήσεις μας για την προστασία της υ
γείας, της ζωής, των δικαιωμάτων μας».

Σε συμμετοχή στην απεργία καλεί 
τους αγωνιστές του αντιπολεμικού - α- 
ντιιμπεριαλιστικού κινήματος η ΕΕΔΥΕ.

Παρεμβάσεις 
για την εκρηκτική 
κατάσταση 
στα σούπερ μάρκετ

Συνέντευξη Τύπου παραχωρεί σή
μερα ο Σύλλογος Εμποροϋπαλλήλων 
Αθήνας, στις 10.30 π.μ., στα γραφεία 
του (Αγ. Φιλοθέης 5Β, πλ. Μητροπό- 
λεως), με θέμα την κατάσταση στα 
σούπερ μάρκετ, με τη ραγδαία αύξη
ση των κρουσμάτων και την ανάγκη να 
πορθούν επιπλέον μέτρα για την προ
στασία εργαζομένων και καταναλωτών.

Η συνέντευξη θα μεταδοθεί ζω
ντανά από το κανάλι του Συλλό
γου στο YouTube (https://youtu.be/ 
EPGcVanPV8o).

Οπως υπενθυμίζει στο κάλεσμά του,

ο Σύλλογος είχε στείλει υπόμνημα στο 
υπουργείο Εργασίας και στους ελεγκτι
κούς μηχανισμούς με στοιχεία που απο
τύπωναν την άσχημη κατάσταση που ε
πικρατεί στα καταστήματα. «Κανείς δεν 
μπορεί να πει ότι δεν ήξερε!», τονίζει.

Συμβολική κινητοποίηση σε σούπερ 
μάρκετ της πόλης έκαναν το Σάββατο 
το Σωματείο Εμποροϋπαλλήλων Καρ
δίτσας και ο Σύλλογος Γυναικών Καρ
δίτσας (μέλος ΟΓΕ). Με πανό, πικέτες 
και συνθήματα διεκδίκησαν ασφαλείς 
συνθήκες δουλειάς. Οπως τονίζει το 
Σωματείο, οι καταγγελίες για κρούσμα
τα σε καταστήματα, αποθήκες και γρα
φεία, αλλά και για τη διαχείρισή τους με 
τα «πρωτόκολλα» της απόκρυψης από 
την εργοδοσία, έχουν πολλαπλασιαστεί.

Το «πρωτόκολλο του κέρδους» με το 
οποίο αντιμετωπίζει η εργοδοσία μεγά
λης αλυσίδας σούπερ μάρκετ την επι
βεβαίωση κρουσμάτων καταγγέλλει η 
Ενωση Ιδιωτικών Υπαλλήλων Λέσβου. 
Συγκεκριμένα, το κατάστημα της επι
χείρησης στο Καρά Τεπέ «λειτούργη
σε την Παρασκευή και το Σάββατο ε
νώ την Παρασκευή διαπιστώθηκε θε
τικό κρούσμα, χωρίς καμία ενημέρω
ση σε εργαζόμενους και κοινό», όπως 
καταγγέλλει η Ενωση, ενώ «ούτε καν 
απολύμανση στους χώρους του κατα
στήματος δεν έγινε».

Καθημερινές 
πρωτοβουλίες 
μπροστά στην απεργία

Εξόρμηση στους εργαζόμενους στη 
Ναυπηγοεπισκευαστική Ζώνη στο Πέ
ραμα, καλώντας στην απεργία, έκαναν 
χτες το πρωί το Συνδικάτο Μετάλλου 
Αττικής και Ναυπηγοεπισκευαστικής 
Βιομηχανίας Ελλάδας και το Σωμα
τείο Ναυπηγοξυλουργών. Κάλεσαν 
τους εργαζόμενους να δώσουν απερ- 
γιακή απάντηση στα νέα αντεργατικά 
μέτρα που δρομολογεί η κυβέρνηση, 
να απαιτήσουν μέτρα προστασίας της 
υγείας και της ασφάλειάς τους στο χώ
ρο δουλειάς.

Το Συνδικάτο Εργαζομένων Γά
λακτος - Τροφίμων - Ποτών Αττικής
πραγματοποίησε παρέμβαση χτες τα 
ξημερώματα στην πύλη της αποθήκης 
της «Ολυμπιακής Ζυθοποιίας» στον Α- 
σπρόπυργο, καταγγέλλοντας τις απο
λύσεις που πραγματοποίησε η εταιρεία 
του πολυεθνικού ομίλου «Carlsberg» 
το προηγούμενο διάστημα και καλώ
ντας τους εργαζόμενους να δώσουν 
το «παρών» στην απεργία.

«Τα δικαιώματά μας δεν μπαίνουν σε 
lockdown», είναι το μήνυμα που στέλ
νει στους εργαζόμενους το Συνδικάτο 
Οικοδόμων Αθήνας. Με εξορμήσεις, 
αλλά και πανό σε εργοτάξια και για
πιά, καλεί τους οικοδόμους να πάρουν 
τη θέση τους στο απεργιακό μέτωπο.

Προπαγανδιστικά πανό για την α
περγία έχει αναρτήσει το Εργατικό 
Κέντρο Λέσβου έξω από το Κέντρο 
Υγείας Μυτιλήνης (πρώην ΙΚΑ), στο 
«Βοστάνειο» Νοσοκομείο και σε κε
ντρικά σημεία της. πόλης.

ΑΠΕΡΓΙΑ!
26 ΝΟΕΜΒΡΗ 2020·

ΠΑΝΕΡΓΑΤΙΚΟ ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟ ΜΕΤΩΠΟ

26 Νοέμβρη απεργούμε 
Και με τη μάσκα έχουμε 
φωνή και διεκδικούμε!

ΝΟΕΜΒΡΗ

> Νοέμβρη απερ- 
1 L γούμε. Και με 
L Π ύάσκα έχου- 
Μ V με φωνή και δι- 

εκδικούμε: Αμεσα μέτρα προ
στασίας της υγείας του λαού.
Επίταξη των δομών ιδιωτικής 
Υγείας. Αμεσα μέτρα προστα
σίας της ζωής και των δικαιω
μάτων μας», τονίζει το ΠΑΜΕ.

Αναλυτικά, στην ανακοίνω
σή του μπροστά στην απεργία, 
σημειώνει τα εξής:

«Τώρα είναι η κρίσιμη οτιγμή 
οι εργαζόμενοι, ο λαός μας, να 
μιλήσουν. Να μην ανεχτούν άλ
λο να φιμώνεται η φωνή τους.
Να βάλουν στοπ στη λογική ότι 
φταίει ο λαός για όλα όσα συμ
βαίνουν. Τώρα πρέπει να δώ
σουμε συλλογική, μαζική, μα
χητική απάντηση.

Στις 26 Νοέμβρη απεργού- 
με! Για να προστατέψουμε τη 
ζωή μας, την υγεία μας, τα δι
καιώματα μας από την άγρια επίθεση κυβέρνησης και 
επιχειρηματικών ομίλων.

Η αποφασιστική στάση των συνδικάτων και των εργα
ζομένων που πήραν μέρος στις κινητοποιήσεις που ορ
γανώθηκαν σε όλη την Ελλάδα για τον αγωνιστικό εορ
τασμό του Πολυτεχνείου στις 17 Νοέμβρη έσπασε στην 
πράξη τις απαγορεύσεις και τον αυταρχισμό της κυβέρ
νησης. Ακύρωσε το σχεδίασμά της να βάλει στο γύψο 
τους αγώνες και τις διεκδικήσεις του λαού για την προ
στασία της ζωής και της υγείας του.

Η κυβέρνηση έφαγε τα μούτρα της παρά το όργιο κα
ταστολής στην Αθήνα, στη Θεσσαλονίκη και σε άλλες πό
λεις. Αποδείχτηκε ότι ο οργανωμένος λαός, η πάλη των 
συνδικάτων έχουν τη δύναμη να βάλουν ισχυρά εμπόδια 
στην αντιλαϊκή πολιτική της κυβέρνησης, να ανοίξουν το 
δρόμο για να ικανοποιηθούν κρίσιμες και επιτακτικές κοι
νωνικές ανάγκες.

Σε αυτή τη μάχη δεν είμαστε μόνοι μας. Στις 25 Νοέμ
βρη απεργούν οι εργαζόμενοι της Ιταλίας, καθώς επίσης 
και οι συνάδελφοί μας στη Γαλλία στις 5 Δεκέμβρη οργα
νώνουν κινητοποιήσεις, συλλαλητήρια κ.λπ.

Απέναντι στην εντεινόμενη επίθεση 
κυβέρνησης και εργοδοσίας

Ενώ δεκάδες άνθρωποι πεθαίνουν κάθε μέρα, ενώ 
τα νοσοκομεία έχουν "μπουκώσει" όπως καταγγέλλουν 
οι γιατροί και το προσωπικό των νοσοκομείων, ενώ οι 
χώροι δουλειάς είναι υγειονομικές βόμβες, ενώ η με- 
γαλοεργοδοσία με την κάλυψη της κυβέρνησης απο
κρύπτει εκατοντάδες κρούσματα σε χώρους δουλειάς 
και οι εργαζόμενοι είναι εκτεθειμένοι στην πανδημία 
και την εντατικοποίηση, η κυβέρνηση έχει την προσο
χή της στραμμένη σε ό,τι της επιτάσσουν οι μεγαλοε- 
πιχειρηματίες και τα κέρδη τους.

Αντί να πάρει μέτρα για την προστασία της ζωής και 
της υγείας των εργαζομένων, η κυβέρνηση προωθεί νο
μοσχέδια που της έχουν δώσει ραβαοάκι ο ΣΕΒ και οι 
επιχειρηματικοί όμιλοι. Νομοσχέδια που περιλαμβάνουν:

- Τη ΙΟωρη δουλειά, τη δουλειά από το πρωί ως το 
βράδυ με 200 ευρώ μισθό.

- Τη μαύρη, ανασφάλιστη και απλήρωτη δουλειά.
- Την κατάργηση της Κυριακής αργίας.
- Την παράδοση της Κοινωνικής Ασφάλισης στους 

επιχειρηματικούς ομίλους.
- Τους πλειστηριασμούς και τις κατασχέσεις των λα

ϊκών κατοικιών.
Τα μέτρα αυτά έρχονται για να ενισχύσουν τους 

επιχειρηματικούς ομίλους σε συνθήκες καπιταλι
στικής κρίσης. Είναι μέτρα που θα μείνουν και με
τά την πανδημία, ώστε να παραμείνουν οι εργαζόμε
νοι το μόνιμο υποζύγιο που θα τροφοδοτεί τα κέρ
δη του κεφαλαίου.

ΓΓ αυτόν το λόγο η κυβέρνηση παίρ
νει νέα μέτρα καταστολής και αυταρ- 
χισμού, ετοιμάζει νέο νομοσχέδιο που 
καταργεί ουσιαστικά συνδικαλιστικά δι
καιώματα και ελευθερίες, θέλει τα τα
ξικά συνδικάτα στον πάγο και γι’ αυτό:

- Προωθεί την κατάργηση των Γενι
κών Συνελεύσεων.

- Επιβάλλει την ηλεκτρονική ψήφο, 
αντί της συμμετοχής των ίδιων των ερ
γαζομένων με τη φυσική τους παρουσία.

- Παραδίδει το μητρώο μελών στην 
κυβέρνηση και τους εργοδότες.

- Επιβάλλει νέα εμπόδια στην από
φαση και την οργάνωση της απεργίας.

Από την άλλη, ενώ παίρνονται μέτρα 
σε βάρος των εργαζομένων και η παν
δημία θερίζει κόσμο, η ηγετική ομάδα 
της ΓΣΕΕ συνυπογράφει πλήρως τα νο
μοσχέδια της ΝΔ και του ΣΕΒ. Στελέ
χη της έχουν φτάσει μέχρι και να τρο
μοκρατούν συνδικαλιστές για να μην 
πορθούν αποφάσεις για την απεργία 
στις 26 Νοέμβρη. Αξιος ο μισθός τους!

Το μήνυμα της απεργίας 
να φτάσει σε κάθε χώρο δουλειάς

Το ΠΑΜΕ απευθύνει κάλεσμα σε όλες τις συνδικαλιστι
κές οργανώσεις να σηκώσουμε το βάρος της απάντησης 
σε κυβέρνηση και εργοδοσία. Κανείς να μη μείνει έξω α
πό αυτόν τον αγώνα. Τα συνδικάτα να βγούμε μπροστά.

Παίρνοντας όλα τα μέτρα προστασίας, να μην αφή- 
σουμε να περάσουν στην εργατική τάξη ο φόβος, η τρο
μοκρατία, η απαισιοδοξία, η λογική "να λογαριαστού
με μετά". Το μήνυμα της απεργίας να φτάσει παντού, σε 
κάθε χώρο δουλειάς!

Να οργανώσουμε αποφασιστικά την επιτυχία της απερ
γίας στις 26 Νοέμβρη. Να μπουν στη μάχη περισσότεροι 
εργαζόμενοι.

Διεκδικούμε:
• Να επιταχθούν άμεσα τα χειρουργεία, οι κλίνες ΜΕΘ, 
τα κρεβάτια, τα διαγνωστικά και τα εργαστηριακά κέντρα 
των ιδιωτικών νοσοκομείων. Το ίδιο να γίνει και με τους ι
διώτες γιατρούς. Να ανοίξουν τα νοσοκομεία που έκλει
σαν τα τελευταία χρόνια.
• Αμεση ενίσχυση του υγειονομικού προσωπικού με μα
ζικές προσλήψεις γιατρών όλων των ειδικοτήτων, με νο
σηλευτικό προσωπικό. Μονιμοποίηση όλων των συμβασι- 
ούχων και των επικουρικών στην Υγεία. Αμεση ενίσχυση 
με μέσα ατομικής προστασίας, για να μη νοσήσουν, με υ
λικά και υποδομές για να πολεμήσουν. Ενταξη όλων των 
υγειονομικών στα ΒΑΕ.
• Πύκνωση δρομολογίων και προσλήψεις προσωπικού 
στις αστικές συγκοινωνίες.
• Προσλήψεις καθαριστριών για τα σχολεία. Στις τάξεις 
να είναι 15 μαθητές. Να δοθούν δωρεάν όλα τα αναγκαία 
για την τηλεργασία και δωρεάν ίντερνετ.
• Εκτακτο επίδομα ανεργίας σε όλους τους ανέργους, 
χωρίς όρους και προϋποθέσεις.
• Να θεωρηθούν άκυρες οι απολύσεις που έγιναν και ό
λες οι αρνητικές μεταβολές στους εργαζόμενους.
• Το Δώρο Χριστουγέννων να δοθεί στο ακέραιο και στην 
ώρα του. Καμία απόλυση, καμία περικοπή εργασιακών δι
καιωμάτων. Οι εργαζόμενοι να δώσουν μάχη για το δικαί
ωμά τους.
• Να δοθούν η 13η και η 14η σύνταξη σε όλους τους συ
νταξιούχους. Να καταργηθεί η εισφορά αλληλεγγύης και να 
αποδοθούν όλα τα αναδρομικά για τις κύριες και επικουρι
κές συντάξεις και τα Δώρα για όλους τους συνταξιούχους.
• Για όσο διάστημα διαρκούν τα περιοριστικά μέτρα και 
η απαγόρευση, να υπάρχει απαλλαγή από τις χρεώσεις 
σε ρεύμα, επικοινωνία, νερό, φυσικό αέριο. Καμία διακο
πή σύνδεσης.
• Αναστολή πληρωμών για τους εργαζόμενους προς Δη
μόσιο, τράπεζες, ΔΕΚΟ, αναστολή πλειστηριασμών και κα
τασχέσεων. Κούρεμα και διαγραφή χρεών σε εργατικές και 
λαϊκές οικογένειες».



32;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Στη μάχη μέχρι την τελευταία στιγμή για την επιτυχία της απεργίας της
Πέμπτης

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10-12 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

ΣΩΜΑΤΕΙΑ - ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΤΗΣ ΛΑΡΚΟ

Απαντούν με απεργία στο διαλυτικό 
σχέδιο που «τρέχει» η κυβέρνηση
Ανακοινώθηκε η «πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος» 
για την εκποίηση περιουσιακών στοιχείων της ΛΑΡΚΟ

Απο την τελευταία απεργιακη συγκέντρωση 
στη Λαρυμνα, τον περασμένο Οκτώβρη

Σ
υμμετέχο
ντας στην 
24ωρη α
περγία που 
οργανώνουν Ο
μοσπονδίες, Ερ

γατικά Κέντρα 
και Συνδικάτα 
σε όλη τη χώρα 
την Πέμπτη 26 
Νοέμβρη, οι ερ
γαζόμενοι της 
ΛΑΡΚΟ κλιμα
κώνουν τον πο
λύμηνο αγώνα 
τους, ενάντια 
στους διαλυτι- 
κούς σχεδια-
σμούς της κυβέρνησης που «τρέχουν», με τελευταία εξέλιξη τη χτεσινή 
ανακοίνωση της «πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος» για περιου
σιακά στοιχεία της ΛΑΡΚΟ. Με την εξέλιξη αυτή, ανοίγουν οι διαδικασίες 
για τον έναν από τους δύο διαγωνισμούς εκποίησης της επιχείρησης.

Σύμφωνα με την πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος, με καταληκτική 
ημερομηνία υποβολής αιτήσεων στις 8/1/2021, τίθενται προς εκποίηση τα 
περιουσιακά στοιχεία που έχουν περιέλθει στον ειδικό διαχειριστή και συ
γκεκριμένα: Παραχωρήσεις Μεταλλευτικών Δικαιωμάτων επί των Μεταλλεί
ων Εύβοιας, Φθιώτιδας (περιοχή Αγιος Ιωάννης) και Καστοριάς. Αποθέματα 
μεταλλευμάτων, υποπροϊόντων και ανακυκλώσιμων υλικών. Κινητός και λοι
πός εξοπλισμός. Αγροτεμάχια στην περιοχή του Μεταλλείου Λάρυμνας (Φθι
ώτιδα), στον Αγιο Ιωάννη και στη Λιάβδα Λάρυμνας, καθώς και στην Εύβοια.

Μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας της υποβολής αιτήσεων και 
την προεπιλογή των ενδιαφερομένων που πληρούν τα κριτήρια, θα ακο
λουθήσει υποβολή δεσμευτικών προσφορών από τους προεπιλεγέντες. 
Σύμφωνα με δήλωση του αρμόδιου υπουργού, μέχρι το τέλος Νοέμβρη 
αναμένεται να ξεκινήσουν διαδικασίες και από την πλευρά του ΤΑΙΠΕΔ 
για την εκποίηση των περιουσιακών στοιχείων που ανήκουν στο Δημό
σιο, όπως το εργοστάσιο της Λάρυμνας και τα μεταλλεία της Βοιωτίας.

Χαρακτηριστικά, στη δήλωσή του, ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ε
νέργειας, Κ. Χατζηδάκης, παρουσιάζει τη διάλυση και την εκποίηση της 
ΛΑΡΚΟ ως... «μεταρρύθμιση», χρησιμοποιώντας ως επιχείρημα την απα
ξίωση της επιχείρησης, που βαραίνει αποκλειστικά τόσο τη σημερινή ό
σο και τις προηγούμενες κυβερνήσεις και την πολιτική που εφάρμοσαν. 
Παράλληλα, αναφέρει ότι επιδίωξη της κυβέρνησης είναι να ολοκληρω
θεί η διαδικασία των δεσμευτικών προσφορών εντός του πρώτου εξα
μήνου του 2021, χωρίς να προσδιορίζει ούτε το αν ούτε και πώς θα συ
νεχιστεί η λειτουργία της ΛΑΡΚΟ μέχρι τότε.

Συνέχεια στον δίκαιο πολύμηνο αγώνα, 
μαζί με όλους τους εργαζόμενους

Απέναντι σε αυτές τις εξελίξεις, οι εργαζόμενοι της ΛΑΡΚΟ αντιπα- 
ρατάσσουν την ενίσχυση των κινητοποιήσεών τους και την πλατιά εργα
τική - λαϊκή αλληλεγγύη.

Το Σωματείο Εργαζομένων στο εργοστάσιο της Λάρυμνας έχει προ
κηρύξει απεργία για την Πέμπτη 26/11. Οι εργαζόμενοι της ΛΑΡΚΟ δί
νουν συνέχεια στο δεκάμηνο αγώνα τους και ενώνουν παράλληλα τη φω
νή τους με τους υπόλοιπους εργαζόμενους της χώρας.

Σε ανακοίνωσή του, το κλαδικό Συνδικάτο Μετάλλου Φθιώτιδας το
νίζει, μεταξύ άλλων, ότι η κυβέρνηση προχωρά στους διαγωνισμούς εκ
ποίησης έχοντας φτάσει τη ΛΑΡΚΟ ένα βήμα πριν από το κλείσιμο και 
χωρίς να διασφαλίζει τη συνέχιση της ενιαίας λειτουργίας, τις θέσεις ερ-

ΕΡΓΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΛΑΡΙΣΑΣ

ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΕΡΙΟΧΗΣ ΑΝΑΤ. ΣΤΕΡΕΑΣ - ΕΥΒΟΙΑΣ ΤΟΥ ΚΚΕ

Να διασφαλιστούν η ενιαία 
λειτουργία της ΛΑΡΚΟ, οι θέσεις 
εργασίας και τα εργατικά δικαιώματα

«Κάτω τα χέρια από τη ΛΑΡΚΟ! Να διασφαλιστούν η ενιαία λειτουρ
γία της, οι θέσεις εργασίας και τα δικαιώματα όλων των εργαζομένων», 
τονίζει η Επιτροπή Περιοχής Ανατολικής Στερεός και Εύβοιας του 
ΚΚΕ σε ανακοίνωσή της για τις εξελίξεις στη ΛΑΡΚΟ.

Αναλυτικότερα, η ανακοίνωση επισημαίνει τα εξής:
«Η κυβέρνηση της ΝΔ, που συνεχίζει και εντείνει την αντεργατική 

- αντιλαϊκή της πολιτική για λογαριασμό του κεφαλαίου εν μέσω παν
δημίας, ανακοίνωσε σήμερα την "πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέρο
ντος" για την εκποίηση περιουσιακών στοιχείων της ΛΑΡΚΟ.

Κλιμακώνοντας τον αντεργατικό σχεδιασμό για τη ΛΑΡΚΟ, η οποία 
τελεί υπό το καθεστώς ειδικής διαχείρισης, επιχειρεί να θέσει σε πλή
ρη εφαρμογή τους διαλυτικούς σχεδιασμούς για πλήρη ιδιωτικοποίη
ση της στρατηγικής σημασίας επιχείρησης, χωρίς να εξασφαλίζει τη 
συνέχιση της ενιαίας λειτουργίας της.

Από αυτή την εξέλιξη τίποτα θετικό δεν έχουν να περιμένουν οι ερ
γαζόμενοι, καθώς θα δεχτεί νέο πλήγμα το σύνολο των δικαιωμάτων 
τους, θα κινδυνέψουν οι θέσεις εργασίας τους, γεγονός που θα συμπα- 
ρασύρει στο μαρασμό τις περιοχές που δραστηριοποιείται η ΛΑΡΚΟ, 
ενώ μεγάλες θα είναι οι συνέπειες με την υπονόμευση των παραγωγι
κών δυνατοτήτων της χώρας. Αλλωστε, δεν είναι τυχαίες οι αναφορές 
του υπουργού Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Κ. Χατζηδάκη, που σε συ
νέντευξη παρουσίασε ως κατόρθωμα τη μείωση των μισθών κατά 25%.

Τώρα είναι η ώρα για τους εργαζόμενους να εντείνουν τον πολύμη
νο αγώνα τους για να διασφαλιστεί η συνέχιση της ενιαίας λειτουργί
ας της ΛΑΡΚΟ, όλες οι θέσεις εργασίας και τα δικαιώματα μόνιμων 
και εργολαβικών, με πρώτο σταθμό την απεργία στις 26 Νοέμβρη.

Τώρα χρειάζεται να δυναμώσει ακόμα περισσότερο η πλατιά εργα
τική - λαϊκή αλληλεγγύη που έχει εκφραστεί πολύμορφα στους 10 μή
νες που οι εργαζόμενοι της ΛΑΡΚΟ βρίσκονται στο δρόμο του αγώνα, 
ενάντια στην πολιτική απαξίωσης και ξεπουλήματος της επιχείρησης 
που υλοποιεί η σημερινή κυβέρνηση, σε συνέχεια των προηγούμενων.

Το ΚΚΕ με όλες του τις δυνάμεις, μέσα στο εργατικό - λαϊκό κίνη
μα και τους φορείς του, μέσα και έξω από τη Βουλή, την Ευρωβουλή, 
το Περιφερειακό και τα Δημοτικά Συμβούλια, θα σταθεί στο πλευρό 
των εργαζομένων και του λαού της περιοχής, υπερασπιζόμενο τα δι- 
καιώματά τους στη δουλειά και το μεροκάματο».

γασίας και τα δικαιώματα των εργαζομένων. Εκφράζει μάλιστα τον έντο
νο προβληματισμό του για το αν θα συνεχιστεί η λειτουργία της ΛΑΡΚΟ 
από το νέο έτος, αν θα καταβληθεί η μισθοδοσία των εργαζομένων, αν 
θα υπάρξει νέα σύμβαση με τη ΔΕΗ, αν θα υπάρχουν πρώτες ύλες, αν 
θα συνεχίσουν να εργάζονται οι εργαζόμενοι στις εργολαβίες.

Απαιτεί να μη γίνει καμία απόλυση και το υπουργείο Εργασίας να ενημερώ
σει για το τι σχεδιάζει για τους εργαζόμενους. Να δοθεί άμεσα λύση για τους 
εργαζόμενους που έχουν κατοχυρώσει συνταξιοδοτικά δικαιώματα και να κα
ταβληθούν τα χρήματα από τις περικοπές και τα ασφαλιστήρια συμβόλαια.

Παράλληλα, το Συνδικάτο Μετάλλου τονίζει ότι η κυβέρνηση, την ώ
ρα που προχωρά τους διαλυτικούς σχεδιασμούς για τη ΛΑΡΚΟ, την ώρα 
που φέρνει νέα αντεργατικά και αντιλαϊκά νομοσχέδια, δεν παίρνει κα
νένα μέτρο για την ενίσχυση των δημόσιων δομών Υγείας και την προ
στασία από την πανδημία.

Απαιτεί ένταση των ελέγχων και μέτρα προστασίας στους χώρους δουλειάς

1 ΑΠΕΡΓΙΑ
26 ΝΟΕΜΒΡΗ 2020

ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΕΣ 
ΚΑΙ ΣΩΜΑΤΕΙΑ ΕΒΕ

Δυναμώνουμε 
τον αγώνα 
για προστασία 
της υγείας και 
αξιοπρεπές εισόδημα
Στις 26/11 ενώνουμε 
τη φωνή μας 
με τον υπόλοιπο λαό

Α
πάντηση στον κυβερνητικό εμπαιγμό δίνουν 
Ομοσπονδίες και Σωματεία ΕΒΕ και αυτοα
πασχολούμενων, αποφασίζοντας στις 26 Νο
έμβρη, μέρα απεργίας, να ενώσουν τη φωνή τους 

με τους εργαζόμενους στην πάλη για προστασία 
της υγείας του λαού και αξιοπρεπές εισόδημα.

Τα παραπάνω συζητήθηκαν σε σύσκεψη μέσω 
τηλεδιάσκεψης που πραγματοποιήθηκε την πε
ρασμένη Πέμπτη, όπου αποφασίστηκαν η συμ
μετοχή των αυτοαπασχολούμενων στις αγωνιστι
κές δράσεις στις 26 Νοέμβρη και η οργάνωση κι
νητοποίησης στις 9 Δεκέμβρη, κλιμακώνοντας 
την πάλη για τις διεκδικήσεις τους και το δικαίω
μα στην επιβίωση.

Στο κοινό κάλεσμα των Ομοσπονδιών και των 
Σωματείων ΕΒΕ που συμμετείχαν στη σύσκεψη 
επισημαίνεται μεταξύ άλλων: «Η οργάνωση της 
πάλης σε κάθε γειτονιά, παίρνοντας όλα τα υγει
ονομικά μέτρα προστασίας, είναι ο μόνος δρόμος 
ώστε να αναδείξουμε τα δίκαια αιτήματά μας και 
να υπερασπιστούμε τη ζωή μας».

«Η δραματική εξέλιξη της πανδημίας», επιση
μαίνουν, «ξεμπροστιάζει την εγκληματική κυβερ
νητική πολιτική, που δεν θωράκισε το σμπαραλια
σμένο από τις χρόνιες αντιλαϊκές πολιτικές σύστη
μα Υγείας. Δεν ενίσχυσε τα Μέσα Μαζικής Με
ταφοράς (ΜΜΜ). Αφησε στο απυρόβλητο τους 
μονοπωλιακούς ομίλους και προτίμησε να κυνη
γά με τη μεζούρα τους μικρούς επαγγελματίες».

Απέναντι σε αυτήν την πολιτική διεκδικούν, με
ταξύ άλλων, άμεση ενίσχυση του δημόσιου συ
στήματος Υγείας με μόνιμες προσλήψεις για την 
κάλυψη όλων των αναγκών, δωρεάν μαζικά τεστ 
για όλο τον πληθυσμό, άμεση επίταξη του ιδιωτι
κού τομέα Υγείας, αποσυμφόρηση των ΜΜΜ κ.ά.

Παράλληλα, υπογραμμίζουν σε σχέση με τα δίκαια 
αιτήματά τους: «Μας λένε ότι οι διεκδικήσεις μας, για 
την άμεση ένταξη όλων των επαγγελματιών στο επί
δομα ειδικού σκοπού, για αφορολόγητο, για μείωση 
της φοροληστείας, για διαγραφή χρεών σε τράπε
ζες και εφορία, για επιδότηση των ατομικών ασφα
λιστικών εισφορών, δήθεν δεν χωρούν στις αντοχές 
της οικονομίας. Δεν μας πείθουν. Ξέρουμε καλά ότι 
την ίδια ώρα μοιράζουν δισεκατομμύρια σε βιομηχά- 
νους, εφοπλιστές, ξενοδόχους, πολυκαταστήματα, 
τραπεζίτες, ακόμα και για νέους ΝΑΤΟικούς εξοπλι
σμούς. Το μάρμαρο θα το πληρώσουν για άλλη μια 
φορά τα λαϊκά στρώματα, 5 δισ. παραπάνω προβλέ
πει ο κρατικός προϋπολογισμός από τη φορολογία».

«Συνεχίζουμε πιο δυναμικά τον αγώνα μας για
τί είναι ο μόνος δρόμος που μας έχει απομείνει!», 
καταλήγει το κάλεσμα, το οποίο υπογράφουν:

Οι Ομοσπονδίες Βιοτεχνικών Σωματείων Αττι
κής (ΟΒΣΑ), Βιοτεχνών Κατεργασίας Ξύλου, Βι- 
οτεχνών Υποδηματοποιών Ελλάδας, Συνταξιού
χων ΟΑΕΕ.

Οι Σύλλογοι και οι Ενώσεις Αυτοαπασχολού
μενων Επαγγελματιών, Βιοτεχνών και Εμπόρων 
των δήμων Αθήνας, Καισαριανής, Ηλιούπολης, 
Βύρωνα, Αγ. Δημητρίου (Μπραχαμίου), Καλλιθέ
ας, Περιστεριού, Ν. Ηρακλείου, Ν. Ιωνίας, Μετα
μόρφωσης, Αχαρνών, Ν. Ερυθραίας, Γαλατσίου, 
Κορυδαλλού, Εργολάβων Ηλεκτρικών Εργων Ατ
τικής (ΣΕΗΕΑ), Εγκαταστατών Υδραυλικών Αθή
νας, Επιπλοποιών και Ξυλουργών Καταστηματαρ
χών Αθηνών και Προαστίων, Βιοτεχνών Μετάλλου 
Αθήνας, Συνεργείων Επισκευής Μηχανών Αυτοκι
νήτων (ΣΙΣΕΜΑ), Καταστηματαρχών Κουρέων και 
Κομμωτών «Η Αδελφότης», Ιδιοκτητών Καθαριστη
ρίων - Βαφείων Αθηνών - Περιχώρων, Αρτοποιών 
Αθηνών - Προαστίων, Ιδιοκτητών Φορτηγών Οδι
κών Μεταφορών Αττικής και η Ενωση Συνταξιού
χων ΟΑΕΕ Αθηνών.

Επίσης, οι Εμπορικοί Σύλλογοι Πρέβεζας-και I- 
ωαννίνων και ο Παγκερκυραϊκός Σύνδεσμος Ε
ΒΕ και Φορτηγών Δημόσιας Χρήσης Κέρκυρας.

Π
αράσταση διαμαρτυρίας στην Επιθεώρη
ση Ασφάλειας και Υγείας στην Εργασία

πραγματοποίησε χτες αντιπροσωπεία της 
διοίκησης του Εργατικού Κέντρου Λάρισας, α
παιτώντας την άμεση ένταση των ελέγχων για 
την πανδημία και εφαρμογή μέτρων προστασίας 
για τους εργαζόμενους στους χώρους δουλειάς.

Μπροστά και στην απεργία, το Εργατικό Κέ
ντρο ανέδειξε τις σοβαρές ευθύνες της κυβέρ
νησης για τα υγειονομικά πρωτόκολλα - «λάστι
χο» στους εργασιακούς χώρους.

Χαρακτηριστικό είναι ότι στη Λάρισα, σε δε
κάδες χώρους δουλειάς, όπως σούπερ μάρκετ, 
εργοστάσια τροφίμων, κλινικές, υπάρχουν δια
πιστωμένα κρούσματα και ήδη δύο εργοστά

σια βρίσκονται σε αναστολή λόγω των πολλών 
κρουσμάτων που υπάρχουν σε αυτά.

Η αντιπροσωπεία του Εργατικού Κέντρου α- 
νέδειξε τις ευθύνες της κυβέρνησης που διατη
ρεί την υποστελέχωση της υπηρεσίας, όταν εν
δεικτικά, για τον νομό Λάρισας υπάρχουν 5 υ
πάλληλοι - ελεγκτές για ένα πλήθος τουλάχι
στον 4.500 επιχειρήσεων και ελέγχονται 30 επι
χειρήσεις κατά μ.ο. το μήνα για μέτρα προστασί
ας για τον κορονόίό.

Το Εργατικό Κέντρο καλεί τους εργαζόμενους 
σε συσπείρωση στα σωματεία και συμμετοχή 
στην απεργία, διεκδικώντας μεταξύ άλλων: Ολα 
τα απαραίτητα μέτρα προστασίας της υγείας και 
ασφάλειας στους χώρους δουλειάς. Αμεση αύξη

ση των μοριακών τεστ, με μαζικούς ελέγχους σε 
εργαζόμενους σε βιομηχανικές μονάδες, σε μεγά
λους χώρους δουλειάς, σε υγειονομικό προσωπι
κό, σε οίκους ευγηρίας, σε σχολεία, σχολές, πα
νεπιστήμια κ.ά. Οπου εντοπίζονται κρούσματα να 
γίνονται άμεσα απολυμάνσεις. Να ενταθούν οι έ
λεγχοι από τους ελεγκτικούς μηχανισμούς στους 
χώρους δουλειάς, άμεση ενίσχυση με προσωπι
κό και εξοπλισμό των μηχανισμών αυτών. Να εξα
σφαλιστούν έκτακτες άδειες ειδικού σκοπού, με 
αποδοχές και Ασφάλιση για όσους εργαζόμενους 
χρειαστεί να μείνουν σπίτι, είτε για τη φύλαξη παι
διών ή ασθενών, είτε λόγω μέτρων αντιμετώπισης 
της πανδημίας. Ιατρική παρακολούθηση όλων των 
κρουσμάτων που μπαίνουν σε κατ’ οίκον νοσηλεία.
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1  «Στραγγίζει» τα νοσοκομεία για να στελεχώσει
ιδιωτικές κλινικές!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 472.05 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

«Στραγγίζει» τα νοσοκομεία
για να στελεχώσει ιδιωτικές κλινικές!
Υγειονομικοί καταγγέλλουν τη μετακίνηση προσωπικού από δημόσιες 
δομές προς τις δήθεν «επιταγμένες» κλινικές της Θεσσαλονίκης

Α
ντιδράσεις 
έχει ξεση
κώσει η ε
πιλογή της 
κυβέρνησης να 
πάρει προσωπι

κό από τα υπο
στελεχωμένα νο
σοκομεία για να στελεχώσει την ιδιωτική κλινική «Λυσίμαχος Γ. Σαραφι- 
ανός ΑΕ» στο κέντρο της Θεσσαλονίκης, που ενοικιάστηκε από το κρά
τος για να περιθάλψει ήπια περιστατικά με κορονοϊό, ώστε να αποσυμ- 
φορηθούν τα νοσοκομεία.

Τελικά, η κυβέρνηση και χρυσοπληρώνει τους ιδιώτες της Υγείας, με 
την δήθεν «επίταξη», και τους στέλνει προσωπικό, ενώ φροντίζει να κα
λύψει μέχρι και τις δαπάνες φύλαξης!

Συγκεκριμένα, όπως προκύπτει από σχετικό υπηρεσιακό έγγραφο, ο 
διοικητής της 3ης ΥΠΕ στις 20/11 αποφάσισε τη «μετακίνηση ιατρικού και 
νοσηλευτικού προσωπικού νοσοκομείων και Κέντρων Υγείας» για τη λει
τουργία της συγκεκριμένης κλινικής.

Συνολικά μετακινούνται 11 εργαζόμενοι, ανάμεσά τους ένας γιατρός, 
8 νοσηλευτές, ένας τραυματιοφορέας και ένας διοικητικός υπάλληλος, 
προκειμένου να στελεχώσουν την κλινική «για κάλυψη έκτακτων ανα
γκών από τις 21/11 και για όσο διάστημα θα διαρκέσει η επίταξη της εν 
λόγω κλινικής».

Μετακινείται προσωπικό από τις αποψιλωμένες έτσι κι αλλιώς δημόσι
ες δομές Υγείας, όπως το ΚΥ Διαβατών, το Ψυχιατρικό Νοσοκομείο Θεσ
σαλονίκης, τα Νοσοκομεία «Παπανικολάου», «Γεννηματάς» και «Αγιος Δη- 
μήτριος», για να στελεχώσουν το μαγαζί του ιδιώτη επιχειρηματία, που έ
μεινε χωρίς προσωπικό επειδή είχε κάνει σύστημα την απληρωσιά.

Και σαν να μην έφτανε αυτό, η 3η ΥΠΕ, χτες 23/11, ενέκρινε και πί
στωση ύψους 3.716 ευρώ για την ανάθεση υπηρεσιών φύλαξης της ιδι
ωτικής κλινικής!

Η απόφαση μετακίνησης προσωπικού για τη στελέχωση ιδιωτικών κλι
νικών έχει προκαλέσει την αντίδραση των εργαζομένων στα νοσοκο
μεία, οι οποίοι δίνουν τη μάχη για την προστασία της υγείας του λαού με 
τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό, με εγκληματική υποχρηματοδότη- 
ση και με αποδεκατισμένους τους υγειονομικούς από την ίδια τη νόσο.

Το ΔΣ του Σωματείου Εργαζομένων του Ψυχιατρικού Νοσοκομείου 
Θεσσαλονίκης στη χτεσινή του συνεδρίαση αποφάσισε να πραγματοποι
ήσει παράσταση διαμαρτυρίας στη διοίκηση του νοσοκομείου. Οπως το
νίζει, δεν θα επιτρέψει καμία μετακίνηση προσωπικού, ούτε σε ιδιωτική 
κλινική ούτε οπουδήποτε αλλού, αφού κανείς δεν περισσεύει.

Στο μεταξύ, το παζάρι με τους επιχειρηματίες της Υγείας συνεχίζεται, 
καθώς χτες το υπουργείο Υγείας ανακοίνωσε ότι η «Euromedica Γενική 
Κλινική Θεσσαλονίκης», της οποίας η «επίταξη» ανακοινώθηκε την Πέμπτη 
για περιστατικά με κορονοϊό, τώρα πλέον θα δέχεται ασθενείς non-Covid 
σε απλές κλίνες και στη ΜΕΘ. Τους ασθενείς με κορονοϊό θα παραλαμ- 
βάνει η άλλη επιχείρηση του ομίλου, το Κέντρο Αποκατάστασης «Αρωγή».

ΚΚΕ: Η κυβέρνηση προκαλεί
Σε σχόλιό της η Τομεακή Οργάνωση Υγείας της ΚΟ Κεντρικής 

Μακεδονίας του ΚΚΕ σημειώνει ότι η απόφαση της κυβέρνησης να 
πάρει από το ήδη αποδεκατισμένο προσωπικό των νοσοκομείων και 
να το στείλει στην ιδιωτική κλινική «Σαραφιανός», αντί να προσλάβει
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Νοβηλε ντικά npoownwo;
I ϊε ΝόβηλευχΛής οπό τβ ΪΝΟ ηαΛ«νι«άλήου (Οργανική Μονάδά Ψ Ν β ) 
ΐΚ Η Νοοηλίιίτχης «*ό το ΤΗ© Παπβνωολάβο (Οργανική Μονάδα Ψ Ν ©) 
(|Ηαβηλεοτ«ής α*6 το FN© Παβαναολήοα (©ργαναή Μονάδα Ψ Ν ft) 
■Ηοοηλεώάεής «*ά *» fN© ΠακαΛίολάου {Οργανική Μονάδα V Ν »>
Τ|. Μ βοη.βών NoonXsutwfc αβά to tH© Παπανικολάου 
g At 6c ηβών Ηοοηλεοτιεής ana ιι» f Ν© Οαη«νι»δλαου

_________________  I Μοαηλςν.ικής οπότοίΗβ «Γ ftvyiwatos - Ο Αγιας Αηναϊ^ος* (©Ρ*«ν-

Μονάδα *τ Πννηματάς»!
Ρρ||Ρ^|ΡΗοσηλ«υτ.κής «πό τα ΓΝ© *ί ««γνηματάς * Ο Αγ»βς Αημηιριος· (Οργβν, 

Μονάδα Γςννημαιάς»)

Το έγγραφο με το οποίο κοινοποιείται η μετακίνηση προσωπικού 
στην ιδιωτική κλινική

νέο, «αποτελεί την επόμενη πράξη του ίδιου εγκληματικού της έργου».
Τονίζει ότι «με την απόφαση της αυτή η κυβέρνηση προκαλεί ακό

μα περισσότερη πίεση στο ΕΣΥ. Υπάρχουν χιλιάδες άνεργοι υγειονο
μικοί που περιμένουν να δουλέψουν. Γιατί, αντί να τους προολάβουν, 
ανακυκλώνουν το ελάχιστο προσωπικό που είναι χτυπημένο από την 
εντατικοποίηση αλλά και από την ίδια την πανδημία;

Υπάρχουν επίσης δεκάδες δομές ιδιωτικών κλινικών στη Θεσσα
λονίκη που και το προσωπικό έχουν και τις υπόλοιπες προδιαγραφές 
πληρούν για να νοσηλεύσουν ασθενείς. Τις ξέρουν ποιες είναι, για
τί δεν τις επιτάσσουν;

Οι εργαζόμενοι με τον αγώνα τους πρέπει να μπλοκόρουν την πο
λιτική που κοστολογεί ακριβά την ίδια τους τη ζωή. Με την επιτυχία 
της απεργίας την Πέμπτη 26/11 να στείλουν μαζικό μήνυμα αντίστα
σης και να απαιτήσουν εδώ και τώρα άμεση επίταξη των ιδιωτικών 
κλινικών και εργαστηρίων, καθώς και μαζικές προσλήψεις μόνιμων».
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1  Καταγγέλλει τις άθλιες συνθήκες εργασίας
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 170.08 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΙΔΙΩΤΙΚΩΝ ΚΛΙΝΙΚΩΝ

Καταγγέλλει τις

Τ
ις άθλιες συνθήκες εργασίας στις ιδιωτι
κές κλινικές, με τη στήριξη και τις ευλογί
ες της κυβέρνησης και τη μετατροπή της 
πανδημίας σε «ευκαιρία» για την κερδοφορία 

των επιχειρηματιών, αναδεικνύει και καταγγέλ
λει το κλαδικό Σωματείο Προσωπικού Ιδιω
τικών Κλινικών, Εργαστηρίων, Διαγνωστικών 
Κέντρων και Συναφών Χώρων Αθήνας, με α
φορμή τη δέσμευση κλινικών στη Θεσσαλο
νίκη για την περίθαλψη περιαστικών Covid.

Σημειώνει χαρακτηριστικά: «Η κυβέρνη
ση παζαρεύει με τους κλινικάρχες, αλλά δεν 
όρισε καμία προϋπόθεση για τη λειτουργία 
των ιδιωτικών κλινικών που συμπράττουν με 
το Δημόσιο, ούτε στη σύνθεση προσωπικού, 
ούτε στην τήρηση μέτρων προστασίας των 
εργασιακών χώρων».

Βασικά στοιχεία των συνθηκών είναι η 
έλλειψη προσωπικού, η εντατικοποίηση, οι 
χαμηλοί μισθοί. Γίνονται προσλήψεις χωρίς

άθλιες συνθήκες
κλαδικές συμβάσεις, με 660 ευρώ μεικτά, η 
τελευταία μισθολογική αύξηση έγινε το 2009, 
η μείωση του μισθολογικού κόστους από το 
2011 έως σήμερα «προσεγγίζει το 40%, ενώ 
η αυθαιρεσία αποτελεί καθημερινότητα στους 
χώρους δουλειάς».

Η έλλειψη προσωπικού «στις περισσότε
ρες κλινικές παίρνει εκρηκτικές διαστάσεις, 
σε τέτοιο βαθμό, που η σύνθεση του προσω
πικού να βρίσκεται στα όρια του προσωπικού 
ασφαλείας». Το τσαλαπάτημα των εργασια
κών δικαιωμάτων από την εργοδοσία «οδη
γεί σε παραιτήσεις δεκάδες εργαζόμενους 
σε καθημερινή βάση».

Παράλληλα, μεγάλες είναι οι ελλείψεις 
σε μέτρα προστασίας για την υγεία και την 
ασφάλεια των εργαζομένων. «Την κατάστα
ση αυτή στηρίζει η πολιτική των κυβερνήσε
ων που υπαγορεύεται από τις ανάγκες κερ
δοφορίας των ομίλων της Ιδιωτικής Υγείας

εργασίας
και από τους ανταγωνισμούς των κλινικαρ- 
χών», σημειώνει το Σωματείο και καταγγέλ
λει ότι «σήμερα που η κατάσταση έχει φτά
σει σε οριακό σημείο, συνεχίζεται το παζά
ρι για το ποιες κλινικές θα "επιταχτούν", 
ποιοι κλινικάρχες και κατά πόσο θα επωφε- 
ληθούν. Ακόμα και σε περιοχές που τα δη
μόσια νοσοκομεία έχουν εξαντλήσει τις δυ
νατότητες τους, όπως σε Λάρισα και Θεσσα
λονίκη, οι κλινικές μεγάλων ομίλων μένουν ε
κτός επίταξης».

Το κλαδικό Σωματείο προβάλλει τα αιτή
ματα των εργαζομένων στις ιδιωτικές κλινι
κές: «Προσλήψεις - Μετατροπή των συμβά
σεων ορισμένου χρόνου σε αορίστου. Πλήρης 
κάλυψη με μέτρα προστασίας. Υποχρεωτικός 
τακτικός και δωρεάν έλεγχος των εργαζομέ
νων με το τεστ Covid». Στο ίδιο θέμα αναφέ- 
ρεται και σχετική ανακοίνωση του Συνδικά
του Ιδιωτικής Υγείας Πειραιά.
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1  Θεσσαλονίκη: Οταν αδειάζει κλίνη ΜΕΘ, γεμίζει σε
δύο λεπτά

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 229.33 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θεσσαλονίκη: Οταν αδειάζει κλίνη ΜΕΘ, γεμίζει σε δύο λεπτά
ΔΕΝ ΥΠΑΡΧΟΥΝ πλέον άδειες ΜΕΘ στη 
Θεσσαλονίκη και, εάν αδειάσει ένα κρε
βάτι, γεμίζει σε δύο λεπτά, ενώ οι αστοχί
ες του ανέτοιμου για την πανδημία υπουρ
γείου Υγείας φαίνονται από την απόφαση 
μετακίνησης έμπειρου προσωπικού από τα 
δημόσια νοσοκομεία στις ιδιωτικές κλινικές 
που επιτάχθηκαν με τεράσηα καθυστέρηση.

Το Νοσοκομείο «Παπαγεωργίου» άρχισε 
χθες το πρωί την εφημερία του χωρίς ού
τε ένα άδειο κρεβάτι στη Μονάδα Εντατικής 
θεραπείας και με το υγειονομικό προσωπι
κό να βρίσκεται στα όριά του, κάτι που συμ
βαίνει σε όλα τα νοσηλευτικά ιδρύματα της 
πόλης, τα οποία πιέζονται ασφυκτικά, κα
θώς οι αριθμοί των διασωληνωμένων δεν 
φαίνεται να πέφτουν.

Στο «Παπαγεωργίου» και οι 44 κλίνες 
ΜΕΘ είναι κατειλημμένες, ενώ 176 ασθε
νείς νοσηλεύονται στις απλές κλινικές 
Covid-19. Πιθανότατα για τις ανάγκες της 
εφημερίας να μετατραπούν ακόμα δύο κλι
νικές του νοσοκομείου σε κλινικές απο

κλειστικά για Covid-19, ενώ, σύμφωνα με 
πληροφορίες, αναμένεται να γίνει και μία 
αποσωλήνωση. Ιδια κατάσταση στο ΑΧΕ
ΠΑ (40 κλίνες από τις 43 γε
μάτες) και στο «Γεννηματάς»
(17 κλίνες, όλες γεμάτες), αλ
λά σαν να μην έφτανε η πίε
ση στο νοσηλευτικό προσω
πικό, έρχεται και η αργοπο- 
ρημένη απόφαση του υπουρ
γείου Υγείας να στείλει από 
χθες έμπειρο προσωπικό από 
τα κρατικά νοσοκομεία στις 
ιδιωτικές κλινικές που επι
τάχθηκαν, κάτι που σημαί
νει μεγάλη καθυστέρηση και 
προκύπτει ένα ερώτημα: Τι 
περίμεναν για να τους στεί- 
λουν; Να τελειώσει η πανδη
μία και να επανδρώσουν αμέ
σως μετά τις ιδιωτικές κλινικές;

Το μήνυμα που στέλνει ο Παναγιώ
της Τουχτίδης, πρόεδρος εργαζομένων

στο «Παπανικολάου», είναι σαφές: «Ευτυ
χώς δεν αναγκαστήκαμε να κάνουμε επιλο
γή ασθενών, οι πιέσεις που δεχτήκαμε μας 

ανάγκασαν να ανοίξουμε ακό
μη δύο χειρουργικές αίθουσες 
ως αίθουσες διαχείρισης περι
στατικών διασωληνωμένων».

Τέλος, ο πρόεδρος της 
ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Γιαννά- 
κος καταγγέλλει: «Οι ιδιωτι
κές κλινικές επιτάχθηκαν για 
να αντιμετωπίσουν περιστατι
κά κορονοϊού, αλλά θα απο
ζημιωθούν από το κράτος. Ως 
εκ τούτου, οφείλουν να διαθέ
τουν το επαρκές και κατάλλη
λο προσωπικό για την ασφαλή 
νοσηλεία περιστατικών κορο- 
νοϊού. Είναι απαράδεκτη από
φαση να μετακινείται προσω

πικό από πολύ επιβαρυμένα νοσοκομεία 
της Θεσσαλονίκης προς ιδιωτικές κλινικές 
για όσο διαρκεί η επίταξη».

Παναγιώτης Τουχτίδης, 
πρόεδρος εργαζομένων 
«Παπανικολάου»
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1  Επίταξη ιδιωτικής κλινικής στη Λάρισα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 84.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επίταξη 
ιδιωτική* 
κλινική* 

στη Λάρισα
am Η μεγάλη πίεση που 
* δέχεται το Εθνικό Σύ
στημα Υγείας, την ώρα που 
οι διασωληνωμένοι αυξάνο
νται καθημερινά, αναγκάζει 
το υπουργείο Υγείας να 
προχωρήσει στην επίταξη 
ιδιωτικής κλινικής και στη 
Λάρισα, μετά ης δύο στη 
Θεσσαλονίκη. Ο λόγος είναι 
η ασφυκτική κατάσταση 
στα δύο νοσοκομεία της 
Λάρισας, καθώς οι κλίνες 
σε θαλάμους και ΜΕΘ είναι 
πλήρεις και οι ασθενείς δί
νουν μάχη με τον κορονόίό.

Την ώρα που ο αριθμός 
των κρουσμάτων έπεσε την 
Κυριακή στα 84, έπειτα από 
αρκετές ημέρες που ήταν 
τριψήφια, ο διευθυντής της 
ΜΕΘ του Γενικού Νοσο
κομείου Λάρισας Απόστο
λος Κομνός εκτιμά όη πίε
ση στο σύστημα υγείας θα 
υπάρχει και τις επόμενες 
εβδομάδες, ενώ συνεχίζε
ται η προσπάθεια για την 
ανάπτυξη νέων κλινών. Πα
ράλληλα, όπως τόνισε ο κ. 
Κομνός μιλώντας χθες στην 
ΕΡΤ, παραμένει στο τραπέ
ζι το μέτρο χρησιμοποίησης 
των ιδιωπκών δομών υγείας 
της περιοχής - ακόμη και με 
τη μορφή της επίταξης.
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1  Νοκ άουτ πολλοί νοσηλευτές
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Επιφάνεια: 183.99 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νοκ άουτ πολλοί νοσηλευτέβ
ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ να αυξάνεται ο αριθ
μός των υγειονομικών υπαλλήλων 
στα νοσοκομεία της χώρας που βρί
σκονται θετικοί στον ιό. Συγκεκριμέ
να, στο Νοσοκομείο «Αγιος Ανδρέας» 
της Πάτρας ακόμα δύο υπάλληλοι 
ασθένησαν. Πρόκειται για εργαζο
μένους στο ακπνοθεραπευπκό τμή
μα του νοσοκομείου. Αξίζει να ανα
φερθεί πως από την αρχή της παν
δημίας έχουν νοσήσει συνολικά 21 
εργαζόμενοι του 
νοσοκομείου.

Στο ίδιο νοσο
κομείο μια γυναί
κα διαπιστώθηκε 
ότι νοσεί από τον 
ιό λίγες ώρες αφό- 
του είχε γεννήσει.
Τοπικά μέσα ανα
φέρουν πως η γυ
ναίκα μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο 
όταν ήρθε η ώρα του τοκετού. Μά
λιστα, δεν παρουσίαζε κανένα σύ
μπτωμα της νόσου.

0 τοκετός έγινε κανονικά και την 
επόμενη μέρα η γυναίκα ανέβασε 
πυρετό. Αμέσως υπεβλήθη στο τεστ 
για τον κορονοϊό, το οποίο βγήκε θε
τικό. Σύμφωνα με πληροφορίες, τό
σο η ίδια όσο και το βρέφος είναι σε 
καλή κατάσταση και η υγεία τους δεν 
διατρέχει κίνδυνο.

Εν τω μεταξύ, έξι εργαζόμενοι 
στο εργοστάσιο της ΔΕΗ στην Ξυ

λοκαμάρα Χανίων επιβεβαιώθηκε 
όπ νοσούν από Covid-19. Πριν από 
λίγες μέρες εντοπίστηκαν τα πρώ
τα δύο κρούσματα. Εγιναν τεστ για 
τον ιό και αποκαλύφθηκε η διασπο- 
ρά και σε άλλους εργαζομένους του 
εργοστασίου. Οι τέσσερις εργαζόμε
νοι βρίσκονται πλέον σε καραντίνα 
στα σπίπα τους.

Στην Κρήτη τρία είναι τα επιβε
βαιωμένα κρούσματα στο ΕΚΑΒ, κα

θώς, όπως έγινε 
γνωστό, ένας δι- 
ασώστης βρέθη
κε θετικός στο νέο 
κορονοϊό. Σύμφω
να με πληροφορί
ες, τα άλλα δύο 
άτομα δεν είναι 
πλήρωμα ασθενο
φόρων. Και τα τρία 

στελέχη της υπηρεσίας παρουσιά
ζουν ήπια συμπτώματα και βρίσκο
νται σε κατ’ οίκον περιορισμό, ενώ 
ήδη έχουν υποβληθεί σε τεστ οι ερ
γαζόμενοι που ήρθαν σε επαφή μα
ζί τους.

Τέλος, ακόμα ένα κρούσμα του 
ιού διαπιστώθηκε σε εργαζόμενο 
στο ΚΕΠ του Δήμου Κέρκυρας. Πρό
κειται για το δεύτερο κρούσμα μέσα 
σε μία εβδομάδα στην ίδια υπηρεσία. 
Για τον λόγο αυτό η κεντρική υπη
ρεσία ΚΕΠ του δήμου θα παραμείνει 
κλειστή και σήμερα.

Τρία επιβεβαιωμένα 
κρούσματα στο ΕΚΑΒ 

Κρήτης και έξι 
στο εργοστάσιο ΔΕΗ στην 

Ξυλοκαμάρα Χανίων
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1  Κάλεσμα στους ιδιώτες γιατρούς να συνδράμουν το
δημόσιο σύστημα Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 647.44 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

AiEKAIKOYME
}*α&κέ* ηραο&ήψία 
κγνανο\!ΐχβύ ηροβιατηκού

Μέδβ Αχομίκήί Προοτ,ασίοί

- Ώ3ήμί» *R8ta£n tou 
S&!l*SIS#e<J iSyia uyciQS

ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ
Κάλεσμα στους ιδιώτες γιατρούς να συνδράμουν 
το δημόσιο σύστημα Υγείας
Ο βουλευτής του ΚΚΕ Γ. Λαμπρούλης ζητά να απαλλαγεί προσωρινά από αντιπρόεδρος 
της Βουλής ώστε να βοηθήσει ως γιατρός του ΕΣΥ στη μάχη κατά της πανδημίας

ΣΕΛ. 3



39;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κάλεσμα στους ιδιώτες γιατρούς να συνδράμουν το δημόσιο σύστημα
Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ

Κάλεσμα στους ιδιώτες γιατρούς να 
συνδράμουν το δημόσιο σύστημα Υγείας
Ο βουλευτής του ΚΚΕ, Γ. Λαμπρούλης, ζητά να απαλλαγεί 
προσωρινά από αντιπρόεδρος της Βουλής, ώστε να συνδράμει 
ως γιατρός του ΕΣΥ στη μάχη κατά της πανδημίας

Κ
άλεσμα στους ιδιώτες αυτοαπασχολούμενους για
τρούς να ενταχθούν στο δημόσιο σύστημα Υγείας α
πευθύνει το ΚΚΕ. Σε ανακοίνωση του Γραφείου Τύ
που της ΚΕ σημειώνεται:

«Το ΚΚΕ απευθύνει κάλεσμα στους ιδιώτες αυτοαπασχο
λούμενους γιατρούς, σε αυτές τις δύσκολες στιγμές, να ε
νταχθούν στο δημόσιο σύστημα Υγείας, δίνοντας τη μάχη α
πό εκεί για την προστασία της ανθρώπινης ζωής και υγείας.
Μαζί με τις επείγουσες διεκδικήσεις για μαζικές προσλή
ψεις προσωπικού και για την επίταξη του ιδιωτικού τομέα, 
μαζί με τον αγώνα ενάντια στις τεράστιες ευθύνες, της κυ
βέρνησης, είναι κρίσιμη η ατομική συμβολή και προσφορά.

Καλούμε πρώτα και κύρια τα μέλη και τους φίλους του Κόμ
ματος, γιατρούς, να πρωτοστατήσουν σε αυτόν τον αγώνα.

Στο πλαίσιο αυτό, δίνουμε στη δημοσιότητα την επιστο
λή του βουλευτή Λάρισας του ΚΚΕ, Γιώργου Λαμπρούλη,
ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής, γιατρού - πνευμονολόγου 
στο ΕΣΥ, προς τον Πρόεδρο της Βουλής, με την οποία ζη
τά να απαλλαγεί προσωρινά από τα καθήκοντα του Αντι
προέδρου, για να συνδράμει στη μάχη κατά της πανδημί
ας στο νομό Λάρισας».

Η επιστολή του Γ. Λαμπρούλη 
προς τον πρόεδρο της Βουλής

Ολόκληρη η επιστολή του βουλευτή του ΚΚΕ προς τον πρόε
δρο της Βουλής έχει ως εξής:

«Επιστολή του Γιώργου Λαμπρούλη, 
βουλευτή του ΚΚΕ και ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής 
Προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Κωσταντίνο Τοσούλα 
Κοινοποίηση προς τον κ. Διοικητή του Γενικού Νοσοκομείου 

Λάρισας 
Κύριε Πρόεδρε,
Οπως γνωρίζετε οι επιπτώσεις στην υγεία του λαού από την παν

δημία είναι οδυνηρές. Μεγάλος αριθμός ανθρώπων προσβάλλε
ται από τον ιό. Σε πολλούς απ’ αυτούς υπάρχουν επιπλοκές της 
νόσου και διασωληνώνονται, απαιτείται η εισαγωγή σε ΜΕΘ και 
δυστυχώς πολλοί απ’ αυτούς οδηγούνται στην απώλεια της ζωής 
τους, παρά τις τεράστιες προσπάθειες των συναδέλφων γιατρών, 
των νοσηλευτών και όλων των άλλων υγειονομικών.

Ως βουλευτής του ΚΚΕ γνωρίζω άμεσα τις τεράστιες ελλεί
ψεις σε υποδομές και προσωπικό του δημόσιου συστήματος Υ
γείας, τόσο πανελλαδικά όσο και στην περιοχή της Λάρισας, από 
την οποία προέρχομαι και εργαζόμουν ως γιατρός - πνευμονολό- 
γος πριν την εκλογή μου.

Αφουγκράζομαι την καθημερινή αγωνία των συναδέλφων για
τρών, που στα όρια των αντοχών τους προσπαθούν να αντεπεξέλ- 
θουν στην ανάγκη περίθαλψης των ασθενών, την αγωνία των οι
κογενειών για τους ανθρώπους τους, που νοσούν και αντιμετωπί
ζουν τις τεράστιες ελλείψεις σε γιατρούς και νοσηλευτές, σε α
πλές κλίνες νοσηλείας και σε κλίνες ΜΕΘ.

Αφουγκράζομαι και όλους τους άλλους ασθενείς, που δεν σχε
τίζονται με την επιδημία αλλά ουσιαστικά είναι για δεύτερη φορά 
αποκλεισμένοι από τις απαραίτητες ιατρικές εξετάσεις λόγω των 
περιοριστικών μέτρων στις δημόσιες μονάδες Υγείας.

Οπως γνωρίζετε, ως Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΚΚΕ έχουμε ε
πανειλημμένα και έγκαιρα αναδείξει τις τραγικές ελλείψεις σε υπο
δομές και προσωπικό του δημόσιου συστήματος Υγείας, αποτέλε
σμα των διαχρονικών αντιλαϊκών πολιτικών όλων των κυβερνήσεων. 
Είναι βέβαιο ότι αν η κυβέρνηση αξιοποιούσε το χρόνο που κερδή- 
θηκε από το λαό για να θωρακίσει τις δημόσιες μονάδες Υγείας με 
προσλήψεις προσωπικού, με εξοπλισμό όλων των δημόσιων μονάδων 
Υγείας, με ανάπτυξη της δημόσιας ΠΦΥ, με πραγματική επίταξη των 
επιχειρήσεων του ιδιωτικού τομέα, θα δινόταν η μάχη κατά της παν
δημίας με άλλους, πολύ καλύτερους όρους. Η κυβέρνηση δεν το έκα
νε και γι’ αυτό οι ευθύνες της είναι τεράστιες έως και εγκληματικές. 

Κύριε Πρόεδρε,
Σε αυτές τις συνθήκες, οι διεκδικήσεις για να δοθούν λύσεις 

στα τεράστια και γνωστά προβλήματα των δημόσιων μονάδων Υ
γείας είναι ζήτημα ζωής για το λαό. Σε αυτό θα συνεχίσω να συμ
βάλλω με όλες μου τις δυνάμεις.

Ομως αισθάνομαι ότι πρέπει να κάνω και κάτι παραπάνω και να 
συμβάλω με την ιδιότητά μου ως γιατρός - πνευμονολόγος, επει
δή στην παρούσα φάση εκτιμώ ότι πριν απ’ όλα προέχει η πρακτι
κή συμβολή στην προάσπιση της ανθρώπινης ζωής.

θεωρώ ότι η θέση μου είναι μαζί με τους συναδέλφους γιατρούς 
και νοσηλευτές που δίνουν τη μάχη σε αντίξοες συνθήκες για την 
περίθαλψη του λαού στις δημόσιες μονάδες Υγείας της Λάρισας.

Σας παρακαλώ, λοιπόν, να απαλλαγώ προσωρινά από τα καθή- 
κοντά μου ως ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και να με διευκολύ
νετε για να συμβάλω ως γιατρός - πνευμονολόγος στο Γενικό Νο
σοκομείο Λάρισας, στο οποίο υπηρετούσα, ή να ενταχθώ σε όποια 
δημόσια μονάδα Υγείας στη Λάρισα κριθεί αναγκαίο.

Κάνω επίσης έκκληση στους γιατρούς, εκλεγμένους βουλευ
τές στο Κοινοβούλιο να πράξουν αντίστοιχα.

Σας ευχαριστώ εκ των προτέρων,
Γιώργος Λαμπρούλης
Βουλευτής του ΚΚΕ
ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής».
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ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΩΝ ΚΡΟΥΣΜΑΤΩΝ ΚΟΡΩΝΟΙΟΥ

“Θωρακίζεται” 
το Νοσοκομείο Χανίων

εκίνησαν οι εργασίες για τις νέες κλίνες ΜΕΘ

ικά ΤΕΠΨλΣΙέα οδο σια

Ξεκίνησαν στη ΜΕΘ τον Νοσο
κομείου Χανίων οι εργασίες για 
τη διαμόρφωση των έξι νέων 
κλινών στο πλαίσιο της δωρεάς 
τον Ιδρύματος “Σταύρος Νιάρ- 
χος” όπως έκανε γνωστό ο διοι
κητής τον Ιδρύματος, Γιώργος 
Μπέας, μιλώντας στο podcast 
των “Χανιώτικων νέων”.

Ε
ιδικότερα, σύμφωνα με τον κ. 
Μπέα, ο εργολάβος έχει εγκατα
σταθεί από την Κυριακή και οι 
εργασίες ξεκίνησαν χθες, με χρονοδιά

γραμμα ολοκλήρωσης τους δύο μήνες. 
Παράλληλα, προχωρά η πρόσληψη του 
αναγκαίου προσωπικού ώστε μετά την 
αποπεράτωση των εργασιών να είναι 
διαθέσιμες πλέον επτά κλίνες ΜΕΘ (έξι 
νέες και η μία υπάρχουσα) αποκλειστικά 
για περιστατικά κορωνοϊού, εφόσον χρει
αστεί. Έως τότε, σύμφωνα με τον κ. 
Μπέα, υπάρχει plan b για χρησιμοποίηση 
ήδη υπαρχουσών κλινών ΜΕΘ ενώ εάν 
αυξηθεί η πίεση που δέχεται το νοσοκο
μείο λόγω κορωνοϊού, μπορεί να ανα
πτυχθεί ακόμα και δεύτερη κλινική covid 
μέσα σε λίγες ώρες, στα πρότυπα του 
σχεδιασμού του περασμένου Μαρτίου.

Παράλληλα, πιθανότατα σήμερα ανα
μένεται να ανακοινωθεί η προσθήκη αί
θουσας απομόνωσης στο τμήμα επειγό
ντων περιστατικών (ΤΕΠ) της παιδια
τρικής κλινικής που θα προορίζεται για 
παιδιά με «ύποπτα» συμπτώματα και 
τους συνοδούς τους. Το ειδικά διαμορ
φωμένο isolation box πρόκειται να το
ποθετηθεί τις επόμενες ημέρες, με στόχο 
τα παιδιά που παρουσιάζουν συμπτώματα 
να μην έρχονται σε επαφή με τα υπόλοιπα 
παιδιά και αποτελεί δωρεά της Περιφέ
ρειας Κρήτης προς το νοσοκομείο Χα
νίων.

22 ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΧΘΕΣ ΣΤΑ ΧΑΝΙΑ

Την ίδια ώρα, με 22 νέα κρούσματα 
στα Χανιά εχθές, καταγράφηκε «ρεκόρ» 
νέων μολύνσεων σε μία ημέρα, με τον κ. 
Μπέα να αποδίδει το φαινόμενο σε κά
ποια δείγματα από τα Κέντρα Υγείας του 
νομού που μπήκαν εχθές για επεξεργασία 
στον μοριακό αναλυτή του νοσοκομείου 
Χανίων. Ωστόσο, όπως τόνισε, η επιτή
ρηση της πορείας της πανδημίας είναι 
συνεχής και δεν υπάρχει εφησυχασμός.

Πρωτόκολλο διαχείρισης περιστατικών 
κορωνοϊού ενεργοποιήθηκε και στο 
εργοστάσιο της ΔΕΗ, στην Ξυλοκα
μάρα, μετά την εξακρίβωση κρουσμάτων 
σε εργαζόμενους. Οι εργαζόμενοι που 
βρέθηκαν θετικοί, είναι ασυμπτωματικοί 
και παραμένουν σε καραντίνα κατ’ οίκον 
ενώ έχει ξεκινήσει η ιχνηλάτηση των 
επαφών τους και οι απολυμάνσεις των 
χώρων όπου κρίθηκε αναγκαίο. Πρόκειται

για έξι συνολικά άτομα, κάποια εκ των 
οποίων βρέθηκαν θετικά σε τεστ κορω- 
νοϊού μετά από άδεια και κάποια στο 
πλαίσιο της ιχνηλάτησης κρούσματος 
που είχε εξακριβωθεί πριν από μερικές 
ημέρες.

ΣΤΟ ΗΡΑΚΛΕΙΟ

Τρία κρούσματα κορωνοϊού εξακριβώ
θηκαν και στο ΕΚΑΒ, σε ελέγχους που 
έγιναν στο πλαίσιο ιχνηλάτησης μετά 
από κρούσμα σε εργαζόμενο στο τηλε
φωνικό κέντρο, στο Ηράκλειο, την περα
σμένη εβδομάδα. Και οι τρεις παρου
σιάζουν ήπια συμπτώματα και παραμέ
νουν σε περιορισμό κατ’ οίκον ενώ ση
μειώνεται ότι δεν πρόκειται για πληρώ
ματα ασθενοφόρων.

Οκτώ κρούσματα κορωνοϊού εξακρι
βώθηκαν στη Διεύθυνση Καθαριότητας 
του Δήμου Μαλεβιζίου.Όλοι οι ασθενείς, 
παρουσιάζουν ήπια ή καθόλου συμπτώ
ματα και παραμένουν σε κατ’οίκον πε
ριορισμό ενώ σύσταση για καραντίνα 
έχει γίνει και στις στνεές επαφές τους.

Τα κρούσματα ανιχνεύτηκαν στο πλαίσιο 
εφαρμογής των υγειονομικών πρωτο
κόλλων μετά από από κρούσμα σε πλή
ρωμα απορριμματοφόρου. Όπως έγινε 
γνωστό, ήδη «με πρωτοβουλία του Δήμου 
έχουν διενεργηθεί δύο κύκλοι διαγνω
στικών τεστ Covid-19 (αρχικό και επα
ναληπτικό) στους 34 εργαζόμενους της 
καθαριότητας, με τις θετικές διαγνώσεις 
να ανέρχονται συνολικά σε 8.

Επιπλέον, ο Δήμος Μαλεβιζίου έχει 
προχωρήσει δυο φορές σε απολυμάνσεις, 
τόσο στις εγκαταστάσεις του αμαξοστα
σίου της Διεύθυνσης Καθαριότητας, όσο 
και στα απορριμματοφόρα.».

Θετικά στον κορωνοϊό βρέθηκαν την 
Κυριακή και τα τέσσερα μέλη τετραμελούς 
οικογένειας από την Ιεράπετρα, όπως 
αναφέρουν τα τοπικά μέσα ενημέρωσης. 
Ειδικότερα, στη διάρκεια του Σαββατο
κύριακου ένας άνδρας εισήχθη με «ύπο
πτα» συμπτώματα στην κλινική covid 
του νοσοκομείου Ιεράπετρας, ο οποίος 
βρέθηκε θετικός στον κορωνοϊό. Στα τεστ 
που ακολούθησαν, με κορωνοϊό βρέθηκαν

και τα τέσσερα μέλη της οικογένειας του 
που ωστόσο δεν παρουσιάζουν συμπτώ
ματα.

ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ 

ΝΟΣΗνί/ΛΕΙΕΣ ΣΤΗΝ ΚΡΗΤΗ

Σταθερή αύξηση καταγράφεται στον 
αριθμό των νοσηλευομένων με κορωνοϊό 
στα δημόσια νοσοκομεία του νησιού 
που ανέρχονται σε 87 εκ των οποίων οι 
12 στις Μονάδες Εντατικές Θεραπείας 
(ΜΕΘ) κορωνοϊού. Οι θάνατοι ασθενών 
με κορωνοϊό στην Κρήτη έφτασαν τους 
οκτώ από την αρχή της πανδημίας μετά 
και τον θάνατο του 85χρονου στο Λασίθι 
εχθές. Στην Κρήτη εχθές ανακοινώθηκαν 
33 νέα κρούσματα, από τα οποία τα 22 
εντοπίστηκαν στην Π.Ε. Χανίων, τα επτά 
στην Π.Ε. Ηρακλείου, τα τρία στην Π.Ε. 
Ρεθύμνου και το ένα στην Π.Ε. Λασιθί- 
ου.
Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της 

7ης ΥΠΕ, μέχρι το απόγευμα της Δευτέρας, 
οι νοσηλευόμενοι με κορωνοϊό έφταναν 
τους 87 με την μεγαλύτερη πίεση να



41;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  “Θωρακίζεται” το Νοσοκομείο Χανίων
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

ασκείται στα νοσοκομεία του Ηρακλείου ενώ άδειες 
από ασθενείς ήταν οι κλινικές covid στα νοσοκομεία 
Σητείας και Νεάπολης. Ειδικότερα, στο ΠΑΓΝΗ, νο
σηλεύονταν 33 ασθενείς από τους οποίους οι 28 
στην κλινική covid και οι πέντε στην ΜΕΘ (οι 
τέσσερις διασωληνωμένοι), στο Βενιζέλειο Νοσοκομείο 
Ηρακλείου 19 ασθενείς, εκ των οποίων 14 στην 
κλινική covid και πέντε στην ΜΕΘ - όλοι διασωλη- 
νωμένοι, στο Γενικό Νοσοκομείο Ρέθυμνου 13 ασθενείς 
στην κλινική covid, πέντε ασθενείς στο Γενικό Νοσο
κομείο Αγ. Νικολάου εκ των οποίων ο ένας στην 
ΜΕΘ και ένας ασθενής στην κλινική covid του νοσο
κομείο Ιεράηετρας. Στα Χανιά, 17 ασθενείς νοσηλεύ
ονταν στην κλινική covid του Γενικού Νοσοκομείου 
«Άγιος Γεώργιος» ενώ διασωληνωμένη στην ΜΕΘ 
κορωνοϊού ήταν μια 59χρονη που νοσηλεύεται από 
τα ξημερώματα της Κυριακής.

ΘΑΝΑΤΟΣ 85ΧΡΟΝΟΥ

Υπενθυμίζεται ότι πλέον ο αριθμός των νεκρών 
στην Κρήτη από την έναρξη της πανδημίας μέχρι 
και σήμερα φθάνει τους οκτώ, μετά και τον θάνατο 
85χρονου ασθενή με κορωνοϊό στην ΜΕΘ του νοσο
κομείου του Αγίου Νικολάου, το βράδυ της Κυριακής. 
Με βάση την επίσημη καταγραφή, πρόκειται για το 
πρώτο θύμα του νέου κορωνοϊού στην Π.Ε. Λασιθί- 
ου.
Αρνητικά στον κορωνοϊό ήταν όλα τα τεστ που 

έγιναν την Κυριακή σε γιατρούς και νοσηλευτές του 
νοσοκομείου Αγίου Νικολάου που είχαν μπει σε κα
ραντίνα μετά από επαφή με ασθενή θετικό στον κο- 
ρωνοϊό.

Στο μεταξύ, κηδεύτηκε χθες το πρωί στο Ρέθυμνο 
με πρωτόκολλο κορωνοϊού ο δίχρονος που βρέθηκε 
νεκρός στο σπίτι του όπου βρισκόταν μετά από σύ
σταση για καραντίνα, καθώς είχε βρεθεί θετικός στον 
κορωνοϊό από την περασμένη Πέμπτη. Όπως αναφέ
ρουν τα τοπικά μέσα ενημέρωσης, το Σάββατο, συγ
γενικό του πρόσωπο που τον εηισκέφθηκε, διαπίστωσε 
πως η υγεία του είχε παρουσιάσει επιδείνωση και 
ειδοποιήθηκε το ΕΚΑΒ για να τον μεταφέρει στο νο
σοκομείο, ωστόσο, όταν έφτασε το ασθενοφόρο, ήταν 
ήδη νεκρός.

ΕΛΕΓΧΟΙ ΚΑΙ ΠΡΟΣΤΙΜΑ

Συνεχίζονται και στην Κρήτη οι αστυνομικοί έλεγχοι 
για την τήρηση των μέτρων αποτροπής διάδοσης 
του κορωνοϊού. Την Κυριακή, εξακριβώθηκαν 93 πα
ραβάσεις και επιβλήθηκαν τα ανάλογα διοικητικά 
πρόστιμα για μη χρήση μάσκας και λάθος χρήση 
sms/άσκοπες μετακινήσεις. Ειδικότερα, για μη χρήση 
μάσκας βεβαιώθηκαν 27 πρόστιμα εκ των οποίων 
πέντε στα Χανιά, δύο στο Ρέθυμνο, επτά στο Ηράκλειο 
και 13 στο Λασίθι. Για άσκοπες μετακινήσεις (λάθος 
ή καθόλου sms, απουσία εγγράφων) επιβλήθηκαν 66 
πρόστιμα, από τα οποία 15 στα Χανιά, 10 στο Ρέθυμνο, 
30 στο Ηράκλειο, πέντε στο Λασίθι και έξι στον 
ΒΟΑΚ.
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Τρεις βουλευτές εθελοντές για ΜΕΘ
Μπορεί τα κόμματα να μην επι
δεικνύουν και ιδιαίτερα συναι
νετικό πνεύμα στις λεπτομέρει
ες της διαχείρισης της πανδη
μίας, αλλά η χθεσινή στράτευ
ση τριών βουλευτών και για
τρών, για τις ανάγκες του ΕΣΥ, 
ήταν σημαντική και, ας το πού
με και ανθρώπινα, συγκινητι
κή. Την αρχή έκανε ο αντιπρό
εδρος της Βουλής, βουλευτής 
Λάρισας του ΚΚΕ, Γιώργος Λα- 
μπρούλης, που είναι πνευμονο- 
λόγος και πολύ αγαπητός στην 
περιοχή όπως μου λένε Λαρι- 
σαίοι φίλοι της στήλης. Ο Λα- 
μπρούλης έστειλε χθες επιστο
λή στον Πρόεδρό της Βουλής,
Κώστα Τοσούλα, με την οποία 
του ζήτησε να τον απαλλάξει 
προσωρινά από τα καθήκοντά 
του στο προεδρείο, προκειμέ- 
νου να συμβάλλει στο Γενικό 
Νοσοκομείο Λάρισας στο οποίο 
υπηρετούσε ή σε όποια δημό
σια μονάδα υγείας κριθεί ανα
γκαίο, σημειώνοντας ότι «θε
ωρώ ότι η θέση μου είναι μα
ζί με τους συναδέλφους για
τρούς και νοσηλευτές που δί
νουν τη μάχη σε αντίξοες συν
θήκες για την περίθαλψη του 
λαού». Το ΚΚΕ μάλιστα κάλε- 
σε χθες όλα τα μέλη του που εί
ναι υγειονομικοί να σπεύσουν 
να προσφέρουν τις υπηρεσίες 
τους όπου υπάρχει ανάγκη κι 
ο Λαμπρούλης τους συναδέλ
φους του από όλα τα κόμματα 
να τον ακολουθήσουν. Λίγη ώρα 
αργότερα έγινε γνωστό ότι δύο 
ακόμη βουλευτές, της ΝΔ αυτή 
τη φορά, ο λαρισαίος αναισθη- 
σιολόγος Χρήστος Κέλλας και 
ο δραμινός χειρουργός Κων
σταντίνος Μπλούχος, έπρα- 
ξαν το ίδιο, ζητώντας από τον 
Τοσούλα να τους διευκολύνει 
να προσφέρουν ως γιατροί στο 
ΕΣΥ στις περιφέρειες τους. Να 
προσθέσω ότι, αυτονοήτους, η 
προσφορά τους αυτή θα είναι 
εθελοντική.
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1  Τρεις βουλευτές εθελοντές για ΜΕΘ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
24-11-2020

Γιώργοβ Λαμπρούληβ, Χρήστοβ Κέλλαβ, Κωνσταντίνοβ Μπλούχοβ, 
οι τρειβ Βουλευτέβ-γιατροί που ζήτησαν να πάνε να βοηθήσουν 
τα δημόσια νοσοκομεία των περιφερειών tous, που δοκιμάζονται 
άγρια από την πανδημία
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1  Η απουσία της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και
η ανάγκη κοινωνικής μέριμνας

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 1138.93 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η απουσία της Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας Υγείας και η 

ανάγκη κοινωνικής μέριμνας

ΡΕΠΟΡΤΑΖ ΣΤΗ ΣΕΛΙΔΑ 5
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1  Η απουσία της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και η ανάγκη
κοινωνικής μέριμνας

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Ο ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΙΑΤΡΙΚΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΛΙΟΝΗΣ ΣΤΕΛΝΕΙ ΤΟ ΔΙΚΟ ΤΟΥ ΜΗΝΥΜΑ 
ΚΑΙ ΖΗΤΑ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗ ΣΤΗΡΙΞΗ ΤΩΝ ΑΔΥΝΑΜΩΝ ΟΜΑΔΩΝ

Η απουσία της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας 
και η ανάγκη κοινωνικής μέριμνας

Κατάθεση ψυχής είναι η μόνη έκφραση που θα μπορούσε να περιγράφει αυτά που ο καθηγητής Γενικής Ιατρικής του Πανεπιστημίου Κρήτης Χρήστος Λιονής μοιράστηκε μιλώντας στον Team 
FM και την Κρητική Επιθεώρηση, όσο το δεύτερο κύμα της πανδημίας δυστυχώς «καλπάζει» και στη χώρα μας. Ο κ. Λιονής μίλησε στην «Πρώτη Γραμμή» και δεν έκρυψε την αγωνία του για 
την κοινωνική διάσταση της πανδημίας απέναντι σε μοναχικούς και αναγκεμένους ανθρώπους, εκείνους που σήμερα ζουν με τον πιο δύσκολο τρόπο αυτά που συμβαίνουν, που δίπλα τους δεν 

έχουν εκείνους που πρέπει για να τους φροντίζουν ή δεν έχουν την δυνατότητα την οικονομική να ανταπεξέλθουν. Και αναρωτήθηκε πως άνθρωποι που δεν μπορούν να βιώσουν αυτή την κα
θημερινότητα, έχοντας μία ζωή γεμάτη και «πλούσια» μπορούν να παίρνουν αποφάσεις για ένα γενικό, καθολικό lockdown, χωρίς να υπολογίζουν τις οικονομικές, αλλά και κοινωνικές συνέ
πειες στις ζωές των συνανθρώπων τους. Χωρίς να αρνείται την ανάγκη λήψης μέτρων προστασίας, ο κ. Λιονής επαναφέρει το μεγάλο για τον ίδιο θέμα: την αδυναμία του συστήματος υγείας 

να εκμεταλλευθεί την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας για την αναχαίτιση της κατάστασης.

«Συνολικά ο κόσμος δεν ήταν προετοιμασμένος και η Ελλάδα πολύ πε
ρισσότερο. Το σύστημα υγείας της Ελλάδας ήταν προσανατολισμένο στο 
νοσοκομείο και Βλέπετε ότι οποιοδήποτε σύστημα είναι προσανατολισμένο 
προς το νοσοκομείο, στις κρίσεις αυτές τις υγειονομικές δεν αντέχει. Αν η 
Ελλάδα είχε ένα διαφορετικό υγειονομικό σύστημα που να ήταν εστιασμένο 
στην πρωτοβάθμια φροντίδα υγείας, που να ήταν εστιασμένο στη διατή
ρηση της υγείας, αν οι κοινωνικές ανισότητες - κι εδώ βγαίνουμε εκτός υγει
ονομικού συστήματος - ήταν διαφορετικές, ίσως και τώρα τα πράγματα να 
ήταν διαφορετικά.

Δε νομίζω ότι το δεύτερο κύμα θα μπορούσε κανείς να το αποτρέψει. θα 
μπορούσε να το κάνει ηπιότερο.

Είναι αλήθεια ότι και το σημερινό σύστημα διακυβέρνησης δεν χρησι
μοποίησε στο Βαθμό που θα έπρεπε όλο το ανθρώπινο επιστημονικό προ
σωπικό που θα έχει εντός και εκτός Ελλάδας και δεν αξισποίησε στο Βαθμό 
που θα έπρεπε όλους τους θεσμούς που έχει στα χέρια του και ιδιαίτερα 
την περιφερειακή και την τοπική αυτοδιοίκηση.

Δηλαδή ανέλαβε να αντιμετωπίσει ή να αναχαιτίσει μία πολύ μεγάλη 
πανδημία κεντρικά. Αυτό δε γίνεται, ούτε είναι και σώφρων η αντίληψη ότι 
τα πάντα μπορούν να αντιμετωπιστούν με μία τηλεφωνική γραμμή και με 
ένα επιτελείο που κυρίως το απαρτίζουν λοιμωξιολόγοι και επιδημιολόγοι 
μέσα από το Υπουργείο Υγείας», είπε ο κ. Λιονής.

«Στενοχωριέμαι να ακούω ότι δεν τηρήσαμε τα μέτρα 
ή ότι φταίνε οι νέοι. Φταίμε όλοι»

Γνωστός για την συναισθηματική προσέγγιση ακόμα και των επι
στημονικών θεμάτων, ο ρεθυμνιώτης ακαδημαϊκός τόνισε την αντί
θεση του με την επικοινωνιακή προσέγγιση ως σήμερα:

«Η πανδημία δεν είναι θέμα μόνο των λοιμωξιολόγων. Η πανδημία 
αφορά την οικονομία, την ανάπτυξη της ελληνικής κοινωνίας και φυσικά 
αφορά και το υγειονομικά σύστημα, αλλά δεν θα μπορείς να το αντιμετω
πίσεις μόνο με τη διαχείριση του υγειονομικού συστήματος και με επικοι- 
νωνιακά μέτρα που στην δική μου την εικόνα ήταν αναποτελεσματικά. 
Δηλαδή το ότι δεν πείθεις την κοινωνία να τηρήσει τα μέτρα, παρά μόνο 
όταν φτάνεις στην κατάσταση του πανικού, ε, δεν είναι ευθύνη της κοινω
νίας, αλλά είναι και ευθύνη του εκπέμποντος τον λόγο, είναι και ευθύνη που 
αυτού πραγματικά οφείλει να μάθει πως θα μιλάει και πως θα προσεγγίζει 
τους ανθρώπους με τις διάφορες κουλτούρες, χαρακτηριστικά και αντιλή
ψεις. Στενοχωριέμαι να ακούω συνέχεια ότι δεν τηρήσαμε τα μέτρα, ότι 
φταίνε οι νέοι και άλλα τέτοια. Φταίμε όλοι μας. Και δεν είναι μόνο η δια
κυβέρνηση, αλλά και τα πανεπιστήμια, που παρέμειναν Βουβά όλο αυτόν 
τον καιρό. Κάνω κριτική και αναφορά και σε όλους εμάς που όλο αυτόν τον 
καιρό που και σαν άτομα δεν λάβαμε πρωτοβουλίες, δεν αναδείξαμε και 
τον άλλο λόγο ή δεν φανερώσαμε την επιθυμία μας για μία άλλη προσέγ
γιση απέναντι στην πανδημία».

«Φοβάμαι την θλίψη»
Δίνοντας την ψυχολογική διάσταση της πανδημίας και των συνε

πειών της, ο κ. Λιονής σημειώνει πως ένα καθολικό λοκντάουν θα 
φέρει επιπλέον επιβάρυνση σε ανθρώπους που αντιμετωπίζουν σο
βαρά ζητήματα, κοινωνικής φύσης, στην ζωή τους. Ως παράδειγμα 
έφερε τον 61 χρονο που πριν λίγες μέρες έφυγε, ουσιαστικά αβοήθη
τος, από τη ζωή.

«Αυτό που φοβάμαι είναι η κατάθλιψη και η μεγάλη θλίψη. Παίρνω 
πολλά τηλέφωνα από παιδιά που μου λένε ότι η μάνα μου κλαίει, η 
μάνα μου φοβάται ότι θα πεθάνει, είμαστε περιορισμένοι, κρίσεις πα
νικού, είναι ανέτοιμη η κοινωνία μας και εμείς εδώ στην Κρήτη να 
αντιμετωπίσουμε πραγματικά αυτή τη δοκιμασία.

Ένα ολοκληρωτικό λοκντάουν που θα κλείσει τους πάντες μέσα

και δεν θα κυκλοφορεί, έχει σκεφτεί κανένας πόσοι θα μείνουν ολο
μόναχοι τους, πόσοι δεν θα έχουν φαγητό, πόσοι δεν θα έχουν κανέ- 
ναν να τους φροντίσει; Και ακούω τέτοιες φωνές από προοδευτικά 
και μη χείλη; Έχουμε σκεφτεί και έχουμε αναλογιστεί πραγματικά τι 
σημαίνει αυτό; Σε μία χώρα με μεγάλες κοινωνικές ανισότητες και 
που η φτώχεια γίνεται ολοένα και περισσότερη, μπορώ να το σκεφτώ 
αυτό; Πρέπει να είμαστε πολύ προσεκτικοί όταν μιλάμε και να μη μι
λάμε από τη θέση τη δική μας, τη θέση δηλαδή ενός γεμάτου ψυγείου 
και μιας τσέπης που δεν έχει πρόβλημα να βγάλει τα χρήματα και να 
ψωνίσει όποτε θέλει και από όπου θέλει».

Μία πρόταση για ένα δίκτυο υποστήριξης
Η πρόταση που έχει κατατεθεί για ένα δίκτυο υποστήριξης αν

θρώπων σε ανάγκη περιγράφει τις σημερινές ανάγκες και ο κ. Λιονής 
την κάνει πιο ξεκάθαρη:

«Νομίζω, λοιπόν, ότι το παράδειγμα του συμπολίτη μας που χά
θηκε που ήταν ένας κοινωνικά απομονωμένος πολίτης, και που η 
Κρήτη έχει λίγους, αλλά έχει, νομίζω ότι εγείρει εδώ και τώρα απέ
ναντι στην πανέμορφη αυτή κοινωνία και με όρους ενθάρρυνσης και 
αλληλεγγύης και κοινωνικής αντίληψης, πρέπει να εγείρουμε αυτό 
που ήδη συζητιέται και μέσα στα πανεπιστήμια και οι δύο πρυτάνεις 
έχουν μία τέτοια πρόσκληση και είναι ιδιαίτερα θετικοί και ο αντι- 
πρύτανης του πανεπιστημίου μας ο κ. Μυλωνάκης και η επιτροπή 
που το συζητάει και το κέντρο κοινωνικών μελετών (ΚΕΜΕ) είναι 
ανάμεσα στους φορείς που κουβεντιάζει αυτή την πρόταση που ανα
φέρει ότι εδώ και τώρα το πανεπιστήμιο μαζί με την περιφερειακή, 
την τοπική αυτοδιοίκηση και την εκκλησία, κάνω ιδιαίτερη αναφορά 
στην εκκλησία και ιδιαίτερες ευχαριστίες και στον Μητροπολίτη Ρε- 
θύμνης και Αυλοποτάμου που σε μια πρώτη επαφή έδειξε ιδιαίτερο 
ενδιαφέρον, αυτή τη στιγμή να φτιαχτεί ένα μεγάλο δίκτυο υποστή
ριξης και παρέμβασης σε τουλάχιστον 1000 οικογένειες με πολλά 
κοινωνικά και άλλα χαρακτηριστικά και όχι μόνο τα οικονομικά, που 
θα πρέπει αυτή η παρέμβαση ολοκληρωμένη με υγειονομικούς, με 
επαγγελματίες υγείας, με επιστήμονες από τις κοινωνικές επιστή
μες, που θα μπορούσε να αναλάβει, όχι μόνο στην περίοδο της παν
δημίας, αλλά γενικότερα την υποστήριξη τους όχι μόνο μέσω μίας 
τηλεφωνικής γραμμής, αλλά και μέσω επισκέψεων στο σπίτι μέσα 
από ένα συγκεκριμένο πρόγραμμα που θα πάρει μία δια βίου προο
πτική. Αυτή η πρόταση έχει ανακοινωθεί, έχει σταλεί σε πολιτικά 
πρόσωπα, έχει σταλεί στην 7η ΥΠΕ, έχει σταλεί στον Γ.Γ. για την ΠΦΥ 
και στην υφυπουργό την κα Μιχαηλίδου».

Νέα μελέτη το επόμενο διάστημα για το δεύτερο κύμα
Μετά την πρώτη μελέτη της ομάδας του κ. Λιονή, αναμένεται τις 

επόμενες ημέρες να ξεκινήσει και η δεύτερη φάση της και σύντομα 
θα κληθούν οι συμμετέχοντες να επαναλάβουν τη διαδικασία, με τον 
καθηγητή να τους παρακαλεί να ανταποκριθούν και πάλι.

«Η πρώτη μας μελέτη δείχνει ότι κοντά στο 1% του γενικού πλη
θυσμού, που εξετάσαμε περίπου 450 άτομα από όλη την Κρήτη, 
κοντά στους μισούς από αυτούς που αρχικά είχαμε σχεδιάσει, είναι 
ουσιαστικά ένα ποσοστό πολύ χαμηλό που έδειξε ένα πολύ χαμηλό 
ποσοστό του γενικού πληθυσμού να έχει προσβληθεί και αυτό ήταν 
αναμενόμενο μετά το πρώτο κύμα.

Ίσως από αυτή την εβδομάδα, ίσως 140 άτομα από το νομό Ρεθύ- 
μνου θα πάρουν μία πρόσκληση για να δώσουν ξανά δείγμα για να με
τρηθούν τα αντισώματα. Το επόμενο διάστημα θα γίνει σε όλη την 
Κρήτη, με στόχο να αποτυπωθεί πια πόσο ποσοστό του γενικού πλη
θυσμού προσβλήθηκε στη δεύτερη φάση της πανδημίας».

Το μήνυμα του καθηγητή:
«Μπορούμε τώρα 

να γίνουμε καλύτεροι άνθρωποι»
Και κλείνοντας ο ρεθυμνιώτης καθηγητής, με περίσσιο συ

ναίσθημα, στέλνει το δικό του μήνυμα για την κατάσταση που 
ζούμε, ελπίζοντας, όπως λέει, αυτή η ιστορία να μας κάνει κα
λύτερους ανθρώπους:

«Είμαι αισιόδοξος ότι η Κρήτη θα έχει τα λιγότερα θύματα 
και ελπίζω ότι με όλα αυτά που θα αναλάβει η Κρήτη, θα μπο
ρεί ακόμα να κάνουμε περισσότερα. Είμαι βέβαιος ότι θα κα
ταφέρουμε να περάσουμε τις γιορτές μας και ότι θα είναι 
ανοιχτή η ελληνική κοινωνία. Τουλάχιστον το ελπίζω κι αλί
μονο αν αυτό δε γίνει. Αυτό μόνο που θα ήθελα να πω, όχι μόνο 
από την επιστημολογική μου προσέγγιση, αλλά και από την 
ψυχή μου: θα ήθελα να πω στους συμπατριώτες μου ότι και ο 
ομίλων έχει επηρεαστεί συναισθηματικά. Εγώ δεν κρύβω την 
θλίψη μου. Ταξιδεύω, κινούμαι, δεν είμαι κλεισμένος στο σπίτι 
μου, όμως έχω επηρεαστεί κι εγώ. Και πολύ συχνά αυτή η επώ- 
δυνη εμπειρία μας κάνει όχι να επηρεαζόμαστε εμείς, αλλά να 
επηρεάζεται η συμπεριφορά μας, ο λόγος μας, να επηρεάζο
νται οι σχέσεις μας και η φωνή μας απέναντι στους άλλους, 
συχνά γινόμαστε πιο επιθετικοί, πιο απότομοι, λιγότερο ενσυ- 
ναισθηματικοί. Ναι, μας έχει αλλάξει αυτή η περίοδος, αλλά 
αυτό δε σημαίνει ότι δεν πρέπει να ζούμε. Ούτε ότι πρέπει να 
περιμένουμε το τέλος.

Αντίθετα, νομίζω ότι μπορεί να μας δώσει μία ευκαιρία να 
ζητήσουμε συγνώμη από αυτούς που στεναχωρήσαμε τους τε
λευταίους μήνες, να μας δώσει περισσότερο κουράγιο και θάρ
ρος, να πάμε ένα Βήμα παραπέρα και να δώσουμε πιο 
απλόχερα το χέρι μας, αν δώσουμε το χέρι μας μην κολλήσουμε 
και το λέω καθαρά ρητορικά. Αυτές είναι οι κουβέντες που πρέ
πει να βγάλουμε από την ψυχή μας, μπορούμε να γίνουμε κα
λύτεροι και μπορούμε να γίνουμε καλύτεροι αν απλώσουμε την 
αγάπη μας στον διπλανό μας, χωρίς να φοβόμαστε ότι ο θάνα
τος ή η πανδημία ή η λοίμωξη θα μας αγγίξει. Αυτό είναι ένα 
δημόσιο μήνυμα δικό μου».
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1  Συγκλονίζουν τα λόγια της Ευαγγελίας που
βρίσκεται στην πρώτη γραμμή της μάχης με τον
κορωνοΐό

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

24-11-2020

Επιφάνεια: 182.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συγκλονίζουν τα λόγια της Ευαγγελίας που βρίσκεται 
στην πρώτη γραμμή της μάχης με τον κορωνοΐό
Συγκλονιστική είναι η περιγραφή της Ρεθυμνιώτισσας Ευαγγελίας Αποκορωνιωτάκη, νοσηλεύτριας που 
βρέθηκε εθελοντικά μαζί με άλλες εννέα συναδέλφους της στην Θεσσαλονίκη, στην πρώτη γραμμή της μά 
χης με τον κορωνοΐό. Ταυτόχρονα τα λόγια αυτά θα πρέπει να αφυπνίσουν όλη την κοινωνία σε ό,τι αφορι 
την τήρηση των μέτρων, αφού το αντίθετο δεν αποτελεί “σύμμαχο” στη μάχη αυτή, ιδιαίτερα τη μάχη που 
υγειονομικοί να κρατήσουν όρθιο το σύστημα υγείας για να περιθάλψουν ανθρώπους που βρίσκονται στη ΜΕΘ και παλεύουν να κρατη
θούν στη ζωή.
Η Ευαγγελία μίλησε στον TEAM FM και περιέγραψε με τη λέξη “πόλεμος" τις δραματικές στιγμές στη ΜΕΘ του Ιπποκράτειου Νοσο
κομείου. “Είναι ένας πόλεμος. Αν δεν το βλέπαμε και δεν το ζούσαμε δεν θα μπορούσαμε να το φανταστούμε” ανέφερε η ίδια και πρό- 
σθεσε: “Χρειάζονται βοήθεια εδώ και αυτός ήταν ένας από τους στόχους μας, να έρθουμε και να δώσουμε το παράδειγμα να ακολουθή
σουν κι άλλοι. Η νοσηλευτική είναι ένα χρέος και όλοι οφείλουμε αν μπορούμε να το κάνουμε".
Αν και γνώριζαν εκ των προτέρων τι θα συναντήσουν, η πραγματικότητα απείχε και όπως η ίδια μετέφερε ο κορωνοΐός δεν “αστειεύε
ται”, προσβάλλει ανθρώπους όλων των ηλικιών και νέους οι οποίοι από τη μια στιγμή στην άλλη βρίσκονται στη ΜΕΘ, να παλεύουν να 
κρατηθούν στη ζωή. Η εικόνα, όπως την μετέφερε η Ευαγγελία είναι ΜΕΘ ασφυκτικά γεμάτες με ασθενείς, όπως και οι κλινικές αλλά 
και μια διαρκής προσπάθεια να κρατηθούν άνθρωποι στη ζωή και να δημιουργηθεί επιπλέον χώρος για τα νέα περιστατικά, που είναι 
συνεχή. Το μήνυμά της ζώντας την κατάσταση στη ΜΕΘ του Ιπποκράτειου Νοσοκομείου είναι ένα: “Προσέχετε” και πρόσθεσε:: “Δεν 
το περίμενα αυτό που συνάντησα. Έχουμε περιστατικά και νέους ανθρώπους που δεν έχουν υποκείμενα νοσήματα στη ΜΕΘ να δίνουν 
μάχη. Να προσέχουμε, να κάνουμε όλοι υπομονή γιατί γνωρίζω είναι πολύ δύσκολο για όλους μας, αλλά και το θέμα της υγείας είναι 
πάρα πολύ σοβαρό”
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ΕΡΥΘΡΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ

Τοποθέτηση Σκηνής στο 
Κέντρο Υγείας Ιωαννίνων

Μία σκηνή Πολιτικής Προστασίας τοποθέ
τησε το Περιφερειακό Τμήμα Ιωαννίνων 
του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού στον αύλειο 

χώρο του Κέντρου Υγείας Ιωαννίνων, έπειτα 
από αίτημά του, προκειμένου να διευκολύνεται 
η συλλογή δειγμάτων για ελέγχους Covid-19, 
που πραγματοποιείται σε παρακείμενο, ειδικά 
διαμορφωμένο, container, λόγω και της στα
διακής επιδείνωσης των καιρικών συνθηκών.

Όπως αναφέρεται σε δελτίο τύπου του Ερυ
θρού Σταυρού, η συνεργασία με την Πολιτική 
Προστασία και όλους τους συναρμόδιους φο
ρείς διατηρείται σε εξαιρετικά επίπεδα, ενώ 
το Τμήμα παραμένει σε κατάσταση αυξημένης 
ετοιμότητας, προκειμένου να συνδράμει άμεσα, 
οπουδήποτε χρειαστεί.
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